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1. VRAGEN VAN DE LEDEN EN ANTWOOR-
DEN VAN DE MINISTERS

A. Vragen waarop werd geantwoord binnen de regle-
mentaire termijn (Regl. art. 74,3 en 4)

VOORZITTER VAN DE VLAAMSE
EXECUTIEVE
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
FINANCIEN EN BEGROTING

Vraag nr. 45,43,138,48,30,268,64,36,133,67  en 164
van 6 april 1990
van de heer F. DEWINTER
respectievelijk tot
de heer G. GEENS, Voorzitter van de Vlaamse Exe-
cutieve, Gemeenschapsminister van Financiën en Be-
groting ;
de heer N. DE BATSELIER, Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsminister van Eco-
nomie, Middenstand en Energie ;
de heer L. WALTNIEL, Gemeenschapsminister van
Ruimtelijke Ordening en Huisvesting ;
de heer J. LENSSENS, Gemeenschapsminister van
Welzijn en Gezin ;
de heer R. DE WULF, Gemeenschapsminister van
Tewerkstelling ;
de heer T. KELCHTERMANS, Gemeenschapsminis-
ter van Leefmilieu, Natuurbehoud en Landinrichting ;
de heer P. DEWAEL, Gemeenschapsminister van
Cultuur ;
de heer H. WECKX, Gemeenschapsminister van
Volksgezondheid en Brusselse Aangelegenheden ;
de heer D. COENS, Gemeenschapsminister van On-
derwijs ;
de heer L. VAN DEN BOSSCHE, Gemeenschapsmi-
nister van Binnenlandse Aangelegenheden en Open-
baar Ambt ;
de heer J. SAUWENS, Gemeenschapsminister van
Openbare Werken en Verkeer.

Contacten Vlaamse Administratie met andere admini-
straties en buitenlandse instanties - Taalgebruik

Kan de geachte Minister mij meedelen welke taal de
diensten gebruiken in hun contacten met de Adminis-
tratie van de Waalse Gewestregering, de Franse Ge-
meenschapsregering, de Brusselse en de centrale Rege-
ring ?
Welke is de voertaal die wordt gebruikt in de contacten
tussen de Administratie van de geachte Minister en
buitenlandse instanties ?
N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Gecoördineerd antwoord

De Diensten van de Vlaamse Executieve gebruiken
het Nederlands in hun contacten met andere admini-
straties.

Het taalgebruik voor de contacten met buitenlandse
instanties is niet aan vaste regels onderworpen maar is
afhankelijk van de omstandigheden. De keuze van de
taal gebeurt steeds met inachtneming van de taalkennis
van de andere partij en de gebruikelijke beleefdheids-
regels.

Vraag nr. 46
van 25 april 1990
van de heer A. DE BEUL

Publikatie Taalbeheersing in de praktijk - Gebruik
door de overheid

Bij resolutie heeft de toenmalige Cultuurraad voor de
Nederlandse Cultuurgemeenschap op 18 april 1978
aanbevolen het gebruik van de publikatie Taalbeheer-
sing in de administratie (ondertussen Taalbeheersing
in de praktijk) door het personeel van overheids- en
gesubsidieerde instanties te bevorderen.

Mag ik vernemen of door de kabinetsmedewerkers en
de diensten die onder de geachte Minister ressorteren
gebruik wordt gemaakt van de bedoelde publikatie ?

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid mede te delen dat het
gecoördineerd antwoord op de in rand vermelde vraag
zal worden verstrekt door de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur.

Vraag nr. 47
van 27 april 1990
van de heer G. ANNEMANS

Gebruik Nederlandse taal te Brussel - Initiatieven

Kan de geachte Minister mij meedelen of hij initiatie-
ven heeft genomen om via een intensieve campagne
de Vlamingen die naar Brussel verhuizen er toe aan
te zetten daar steeds Nederlands te spreken en het
Nederlands te gebruiken ? Op welke begrotingspost
werden er gelden voor een dergelijke campagne uitge-
trokken ?

Antwoord

Het antwoord op deze vraag behoort tot de bevoegd-
heid van de heer H. Weckx, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Brusselse Aangelegenheden.

Vraag nr. 49
van 8 mei 1990
van mevrouw M. PANNEELS-VAN BAELEN

Vermindering begroting van het Ministerie van Midden-
stand - Maatregelen

In het ontwerp van wet houdende aanpassing van de
begroting van het Ministerie van Middenstand werd
voor het Waarborgfonds een vermindering van 200 mil-
joen frank naar 140 miljoen frank opgenomen.
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Tijdens de begrotingsronde werd dit laatste bedrag,
samen met de voorziene werkingskosten van 14 miljoen
frank eveneens geschrapt.

Kan de geachte Minister mij zeggen welke maatregelen
hij neemt om te voorkomen dat de werking van het
Waarborgfonds (Vlaamse Gewest) in het gedrang zou
komen ?

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid mede te delen dat de
werking van het Waarborgfonds in de schoot van de
Nationale Kas voor Beroepskrediet (NKBK) ten gun-
ste van het Vlaamse Gewest op geen enkel moment in
vraag noch in gedrang is gekomen.

De wet van 8 augustus 1988 regionaliseerde het Waar-
borgfonds met ingang van 1 januari 1989. De bijzonde-
re wet van 16 januari 1989 betreffende de financiering
van de Gemeenschappen en Gewesten kende echter
geen financiële middelen toe aan deze laatsten om de
werking van het Waarborgfonds te garanderen. Daar-
enboven notuleerde de Ministerraad van 1 december
1988 dat de situatie, de lasten van het verleden en de
toekomst van het Waarborgfonds binnen de NKBK
zullen worden geregeld in het kader van de herstructu-
rering van de openbare kredietinstellingen op basis van
het verslag van de Commissie-Verplaetse.

Voornoemde leidde ertoe dat het Waarborgfonds voor-
werp uitmaakte van diverse vergaderingen in het Over-
legcomité Regering-Executieven en in een specifiek
daartoe opgerichte werkgroep, de zogenaamde Werk-
groep-Mainil. Een totaaloplossing kwam echter nog
niet uit de bus.

Om de Vlaamse KMO’s niet te laten lijden onder deze
impasse werd in beginfase in Vlaanderen een voorlopi-
ge regeling uitgewerkt in die zin dat het bestaande
Nationaal Waarborgfondscomité in de schoot van de
NKBK bevoegd bleef voor de dossiers kleiner dan 10
miljoen frank. De dossiers boven de 10 miljoen frank,
die een ministeriële goedkeuring vereisen werden op
basis van de wet van 17 juli 1959 ingeleid via mijn
bevoegde diensten van het Openbaar Krediet van de
Administratie Financiën en Begroting van de Vlaamse
Gemeenschap.

De Executieve van 14 maart 1990 hief deze voorlopige
regeling op en startte de procedure tot oprichting van
een Vlaams Waarborgfondscomité in de schoot van de
NKBK met toepassing van artikel 17 van de wet van
4 augustus 1978. Wat de structuur betreft van het
Waarborgfonds en de dossierbehandeling is de regiona-
lisering van het Waarborgfonds dus een feit. Voor-
noemde bewijst dat de werking nooit in het gedrang
kwam.

Wat betreft de aanpassing van de begroting van het
Ministerie van Middenstand waar kredieten ten gerieve
van het Waarborgfonds werden geschrapt kan ik vol-
gende stellen. Het nationale Departement Midden-
stand mag enkel middelen voorzien ten gerieve van
het Waarborgfonds voor zover het besliste dossiers of
engagementen betreft van vóór 1 januari 1989. De
Vlaamse Regering voorzag nog geen specifieke kredie-
ten voor de werking van het Waarborgfonds gelet op
het feit dat noch het Overlegcomité, noch de Werk-

groep-Mainil tot een passende oplossing kwamen wat
betreft de lasten van het verleden. Dit brengt eveneens
de werking van het Waarborgfonds niet in gevaar ver-
mits de NKBK werkt met gewestelijke rekeningen. Op
19 april 1990 werd trouwens wat het financiële aspect
betreft de NKBK gedetailleerd van onze zienswijze en
werkingsmethode op de hoogte gebracht.

Tevens besliste de Vlaamse Executieve van 14 maart
1990 de Gemeenschapsminister van Economie, Mid-
denstand en Energie te belasten naar de toekomst toe
een ontwerp van decreet betreffende een zelfstandig
Vlaams Waarborgfonds uit te werken.

Ten slotte zal de Vlaamse Regering het nodige initiatief
aan de dag leggen om een totaaloplossing in de schoot
van het Overlegcomité Regering-Executieven te laten
bespoedigen. Belangrijk is dat wat de waarborgdossiers
zelf betreft er zich sinds de regionalisering vanaf 1
januari 1989 geen probleem op afhandelingsvlak heeft
gesteld.

VICE-VOORZITTER VAN DE VLAAMSE
EXECUTIEVE
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN ECONOMIE,
MIDDENSTAND EN ENERGIE

Vraag nr. 39
van 27 maart 1990
van mevrouw M. PANNEELS-VAN BAELEN

Vermindering
Maatregelen

begroting Ministerie van Middenstand -

In het ontwerp van wet houdende aanpassing van de
begroting van het Ministerie van Middenstand werd in
de begroting een vermindering opgenomen voor het
Waarborgfonds van 200 miljoen frank naar 140 miljoen
frank.

Tijdens de begrotingsronde werd dit laatste bedrag,
samen met de voorziene werkingskosten van 14 miljoen
frank eveneens geschrapt.

Kan de geachte Minister mij zeggen welke maatregelen
hij kan nemen om te voorkomen dat de werking van
het Waarborgfonds (Vlaamse Gewest) in het gedrang
zou komen ?

Antwoord

In antwoord op de bovengenoemde vraag kan ik het
geachte lid mededelen dat het Waarborgfonds behoort
tot de bevoegdheid van de heer G. Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve en Gemeenschapsminister
van Financiën en Begroting.

Vraag nr. 40
van 27 maart 1990
van de heer A. DENYS

Landbouwvorming - Centra en middelen

1. Kan de geachte Minister mij een volledige lijst ge-
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ven van de erkende nationale en gewestelijke centra
die instaan voor landbouwvorming ?

2. Kan hierbij de verdeling van de middelen uit de
begroting 1990 van het Fonds voor de beroepsscho-
ling in de landbouw en sociaal-economische voor-
lichting (artikel 66.05.34) naar deze centra worden
gegeven ?

3. Kan in verband met de aanwending van de middelen
van basisallocatie 44.01.34 (internationale uitwisse-
ling landbouwers, studiereizen) worden gezegd wie
deze studiereizen organiseert ? Indien dit door pri-
vate instellingen gebeurt, welke vergoedingen wor-
den hiervoor dan betaald ?

Indien de cijfers voor 1990 nog niet bekend zijn, kan
de geachte Minister dan een raming geven op basis
van de verhoudingen van 1989 of 1988 ?

Antwoord

Hierbij deel ik het geachte lid mede als antwoord op
de gestelde vraag dat gelet op het aantal, de lijst der
erkende centra afzonderlijk zal worden toegestuurd
evenals de opgave van de verdeling van de middelen
per centrum wat het artikel 66.05.02 - Fonds voor de
beroepsscholing in de landbouw en sociaal economi-
sche voorlichting - aangaat.

Inzake de derde vraag van het geachte lid betreffende
de basisallocatie 44.01.02 kan ik hem meedelen dat
sedert een viertal jaren geen gebruik meer wordt ge-
maakt van deze mogelijkheid. Voorheen werd dit be-
drag gebruikt voor de uitwisseling van jonge landbou-
wers met de USA. Deze uitwisseling werd georgani-
seerd door de nationale centra die hiervoor geen ver-
goeding ontvingen. Voor de stagiair die naar de USA
vertrok, werd een vergoeding voor reiskosten van
maximum 15.000 frank toegekend. Voor de Ameri-
kaanse stagiair in België werd een vergoeding van
5.000 frank per maand voorzien. Uitzonderlijk werden
ook groepsstudiereizen en stages binnen de EEG ver-
goed. De maximumtoelage kon nooit meer bedragen
dan de vervoerkosten per trein en dit in zoverre het
budget niet was opgebruikt voor de USA-stagiairs.

Verdeling van de middelen, art. 66.05.02, voor het
dienstjaar 1990

1. Nationale Centra (LN) (in franken)

74.001 - NCBL 34.012.000
78.002 - NAC 8.719.440
83.003 - VAC 8.039.200

II. Gewestelijke Centra (LG) (in franken)

West-Vlaanderen
74.101 - PCLT
74.102 - WAVI
74.114
74.127

Oost-Vlaanderen
74.203
74.204
74.206
74.226
74.227

8.795.800
1.810.900

155.220
77.610

196.612
776.100

64.675
129.350
62.088

totaal :
10.839.530

totaal :
1.909.206

75.229 214.721
75.231 258.700
83.251 129.350
89.253 77.610

Antwerpen
74.301 310.440
74.304 72.436
74.307 232.830
74.311 155.220
74.324 77.610
74.330 173.329
76.335 155.220
80.338 155.220
86.344 310.440
87.345 116.415

Limburg
74.401 206.960
74.405 162.981
74.406 116.415
84.415 310.440
84.416 310.440
84.417 3.037.13s

Brabant
74.501 517.400
74.528 139.698
84.533 116.415

III. Cursussen via ambtenaren (in franken)

ALGEMEEN TOTAAL

totaal :
1.759.160

totaal :
4.144.374

totaal :
773.513

4.794.750

74.991.173

Vraag nr. 41
van 27 maart 1990
van de heer A. DENYS

Voortdurende vorming van de Middenstand - Verde-
ling van de uitgaven

Graag had ik van de geachte Minister vernomen over
welke instellingen de uitgaven voor voortdurende vor-
ming van de middenstand worden verdeeld en hoe de
verdeling is van de middelen (allocaties 44.01.33 en
51.01.33) per instelling ?

Indien de cijfers voor 1990 nog niet bekend zijn, kan
dan een raming worden gegeven op basis van de ver-
houdingen van 1989 of 1988 ?

Antwoord

Hierbij deel ik het geachte lid mede dat in het ontwerp
van jaarprogramma voor 1990 de volgende middelen
voorzien zijn voor de werking van de voortdurende
vorming in de middenstand.

1. Totaal begrotingskrediet :
artikel 44.01.02, sectie 33 :
artikel 51.01.02, sectie 33 :

1.183.300.000 frank
38.000.000 frank

1.221.300.000 frank

artikel 12.20.02, sectie 33 : 60.000.000 frank

2. Voorziene verdeling van de middelen in het ont-
werp van jaarprogramma, dat na advies van de In-
spectie van Financiën wordt goedgekeurd door de
bevoegde Gemeenschapsminister :
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1. Institutionele personeels- en werkingskosten van
de V.Z.W. Instituut voor Voortdurende Vorming
van de Middenstand : 118.667.345 frank

2. Toelagen aan het Instituut voor de functionele
werking van het stelsel, op grond van de door
de Administratie erkende activiteiten en na
machtiging tot subsidiëring voor de diverse na-
vermelde groepen van toelagentrekkers :

- bezoldigingen leraren, monitoren, sprekers,
RSZ-lasten, reiskosten leraren, pedagogische
volmaking, examencommissieleden :

557.919.373 frank

- organisatietoelagen aan professionele en in-
terprofessionele verenigingen :

11.327.800 frank

- toelagen erkende coördinator :
7.189.920 frank

- organisatie- en werkingstoelagen aan de er-
kende centra, leninglasten infrastructuur, ka-
pitaalaflossingen infrastructuur, subsidiëring
groot eigenaarsonderhoud, uitrustingstoela-
gen, forfaitaire werkingstoelagen op grond
van de erkende activiteiten, vergoeding per
leerling, organisatiekosten eindexamens :

446.880.150 frank

- reiskosten leerlingen leertijd :
20.496.000 frank

- toelagen aan leersecretarissen :
58.819.412 frank

Totaal 1.221.300.000 frank

Wat de aanwending van de middelen ingeschreven on-
der artikel 12.20.02 betreft (60.000.000 frank), werden
nog geen definitieve opties genomen.

Vraag nr. 42
van 4 april 1990
van mevrouw M.P. KESTELIJN-SIERENS

Participatie Vlaamse Gewest in privé-bedrijven - Om-
vang

Mag ik van de geachte Gemeenschapsminister verne-
men in welke privé-bedrijven het Vlaamse Gewest par-
ticipeert.

Wat is het bedrag van deze participaties ?

Gaat het in alle gevallen om non-voting shares ?

Antwoord

Het geachte lid gelieve hierbijgevoegd een lijst te vin-
den betreffende participaties van het Vlaamse Gewest
in privé-bedrijven. Hierbij wordt telkens het bedrag
van de participatie vermeld.

Wat het jaar 1990 betreft zijn er tot op heden nog geen
participaties van het Vlaamse Gewest in privé-bedrij-
ven.

Het betreft in alle gevallen stemgerechtigde aandelen.

Privé-bedrijf Bedrag participatie (in franken)

Remi  Claeys :
Finlab  :
Bedrijvencentrum Waasland :
Indaver :
New Denayer TI :
Comdiam :
Vlairbus  :

Reconversievennootschappen :

KNP :

140.000.000
50.000.000

5.000.000
131.625.000
49.000.000

5.000.000
175.000.000

481.100.001

Vraag nr. 43
van 5 april 1990
van de heer E. VANKEIRSBILCK

Buitenlandse ondernemingen - Startpremie

Naar verluidt kunnen buitenlandse ondernemingen die
hun bedrijf volledig of gedeeltelijk naar het Vlaamse
Gewest overbrengen aanspraak maken op een startpre-
mie in de vorm van een rente- en/of een kapitaaltoela-
ge-
Deze financiële tegemoetkoming zou echter in bepaal-
de sectoren aan buitenlandse ondernemingen de moge-
lijkheid bieden om op de binnenlandse markt onder
de prijs te verkopen en concurrentievervalsend op te
treden.

Mag ik de geachte Minister verzoeken mij een ant-
woord te willen verstrekken op de volgende vragen ?

Is het juist dat buitenlandse ondernemingen die hun
bedrijf volledig of gedeeltelijk naar het Vlaamse
Gewest overbrengen aanspraak kunnen maken op
financiële tegemoetkomingen vanwege de Vlaamse
Executieve ?

Zo ja, in welke vorm en tegen welke voorwaarden ?

Wordt dergelijke financiële hulp ook verleend in-
dien het vaststaat dat zij hierdoor ten opzichte van
de binnenlandse bedrijven concurrentievervalsend
kunnen werken ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte
lid het volgende mede te delen.

Aan ondernemingen, zowel binnenlandse als bui-
tenlandse, die investeringsprojecten realiseren in
het Vlaamse Gewest kan een financiële tegemoet-
koming worden toegekend op basis van de economi-
sche expansiewetten van 17 juli 1959, 30 december
1970 of 4 augustus 1978.

De financiële tegemoetkoming neemt de vorm aan
van een kapitaalpremie of rentetoelage. Daarnaast
kunnen fiscale voordelen worden toegekend onder
de vorm van vrijstelling van onroerende voorheffing
en versnelde afschrijvingen. De voorwaarden voor
de steunverlening zijn door de Vlaamse Executieve
vastgesteld in richtlijnen voor de toepassing van de
economische expansiewetten in het Vlaamse Ge-
west.
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3. De beslissingen met betrekking tot het al of niet
toekennen van steun en de bepaling van de steunin-
tensiteit gebeuren overeenkomstig de hogervermel-
de wetgeving en toepassingsrichtlijnen. Bepalende
factoren zijn : grootte van de onderneming (grote
onderneming/KMO),  vestigingsplaats (ontwikke-
lingszone/niet-ontwikkelingszone), sector waarin de
onderneming actief is, strategisch belang van het
investeringsproject, ecologische overwegingen (mi-
lieu-ontlasting, grondstoffen- en energiebesparing,
veiligheid en duurzaamheid) en voorziene tewerk-
stellingscreatie (kwantitatief, maar ook kwalitatief :
leidt het project al dan niet tot de aanwerving van
langdurig werklozen ?). Bij de toepassing van deze
richtlijnen wordt geen onderscheid gemaakt tussen
binnenlandse en buitenlandse ondernemingen.

Dit houdt in dat, indien beide projecten aan dezelf-
de criteria beantwoorden, een investeringsproject
van een binnenlandse onderneming op dezelfde wij-
ze zal gesteund worden als een investeringsproject
van een buitenlandse onderneming.

Vraag nr. 44
van 6 april 1990
van de heer F. DEWINTER

Contacten Vlaamse Administratie met andere admini-
straties en buitenlandse instanties - Taalgebruik

Kan de geachte Minister mij meedelen welke taal de
diensten gebruiken in hun contacten met de Adminis-
tratie van de Waalse Gewestregering, de Franse Ge-
meenschapsregering, de Brusselse en de centrale Rege-
ring ?

Welke is de voertaal die wordt gebruikt in de contacten
tussen de Administratie van de geachte Minister en
buitenlandse instanties ?

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid mee te delen dat het
gecoördineerd antwoord op bovengenoemde vraag zal
worden verstrekt door de heer G. Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve en Gemeenschapsminister
van Financiën en Begroting.

maart jongstleden in het kasteel van Ham te Steenok-
kerzeel, plechtig werd geïnstalleerd.

Deze Vlaamse Hoge Raad, die geroepen is om op
eigen initiatief of op initiatief van de Vlaamse Execu-
tieve advies uit te brengen over alle aangelegenheden
met betrekking tot de huisvesting, moet - aldus de
Minister - representatief en breed van samenstelling
zijn. De Executieve moet kunnen steunen op dit des-
kundig advies alvorens beleidsbeslissingen te kunnen
treffen.

In deze context is het opmerkelijk dat het voorzitter-
schap van dit beleidsadviserend orgaan op voorstel van
de Minister werd toevertrouwd aan de vertegenwoordi-
ger van de machtigste drukkingsgroep uit de bouwsec-
tor.

Wat echter nog meer bevreemdend is, is de totale
afwezigheid van enige officiële vertegenwoordiging
vanuit het beroep van architect, dat door de wetgever
uitdrukkelijk en exclusief werd belast met het ontwer-
pen en begeleiden van al wat wordt gebouwd en derhal-
ve per definitie ook de woningbouw.

Ik vernam van de geachte Minister dan ook graag het
volgende.

1.

2.

3.

Kan de Minister me verklaren op welke overwegin-
gen de uitsluiting van een vertegenwoordiging van
de ontwerpers-architecten enerzijds en de ruime
vertegenwoordiging (plus voorzitterschap) van de
werkgeversorganisaties in de bouwsector ander-
zijds, tegenover de vertegenwoordiging van de over-
heid en gebruikers, binnen deze Hoge Raad is ge-
steund ?

Is, naar het oordeel van de Minister, de afwezigheid
van een officiële vertegenwoordiging vanuit het ar-
chitectenberoep in deze Hoge Raad geen onge-
rijmdheid, wanneer die Hoge Raad inderdaad over
alle aangelegenheden met betrekking tot de huisves-
ting aan de Vlaamse Executieve een deskundig ad-
vies moet verstrekken ?

Veroordeelt die afwezigheid de Hoge Raad niet tot
het dilemma om, hetzij zijn adviezen te beperken
tot het specifieke deskundigheidsgebied van zijn
huidige leden (sociaal-economisch en technisch-eco-
nomisch),  hetzij toch ook adviezen te verstrekken
in domeinen waarvan de voornaamste (en bij wet
aangewezen) deskundigen niet eens worden geraad-
pleegd ? Wordt dit geen fatale keuze tussen onvol-
komenheid in de benadering van de problematiek
en dilettantisme inzake de architectuurdimensie ?

Antwoord
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
RUIMTELIJKE ORDENING EN HUISVESTING

Vraag nr. 136
van 5 april 1990
van mevrouw F. BREPOELS

Vlaamse Hoge Raad voor de Huisvesting - Vertegen-
woordiging

In de pers werd ruime aandacht geschonken aan de De samenstelling van de Vlaamse Hoge Raad werd
Vlaamse Hoge Raad voor de Huisvesting, die op 13 door de vorige Executieve bepaald in artikel 4, 0 1 van

Ik heb de eer het geachte lid in antwoord op haar vraag
het volgende mede te delen.

Als basismotief voor de oprichting van een Hoge Raad
werd destijds gerefereerd naar het Regeerakkoord
waarin werd bepaald dat voor het voeren van een dy-
namisch huisvestingsbeleid het aangewezen was met
betrekking tot essentiële beleidsopties het advies te
kunnen inwinnen van een ter zake deskundig en repre-
sentatief adviesorgaan.
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het besluit van de Vlaamse Executieve van 21 septem-
ber 1988 als een representatieve verhouding tussen de
lokale besturen, de bouwsector en de gebruikers, aan-
gevuld met andere deskundigen.

Aangezien de sociale huisvesting in wezen nauw is ver-
bonden en geïntegreerd met de bouwsector in het alge-
meen lijkt het mij ook opportuun dat de werkgeversor-
ganisaties in de bouwsector ruim zijn vertegenwoordigd
in de Hoge Raad.

Voor wat de architecten betreft kan zeker worden
overwogen om bij vernieuwing van het ledenbestand
deze belangengroep in de Hoge Raad te vertegenwoor-
digen.

Voor deelobjectieven die een ingrijpende wijziging van
de bestaande mechanismen of reglementeringen bete-
kenen, kan de Hoge Raad bovendien krachtens artikel
10 van voormeld besluit van de Vlaamse Executieve,
onder de in het huishoudelijk reglement vast te leggen
voorwaarden, een beroep doen op de medewerking
van deskundigen voor het onderzoeken van de behan-
delde vraagstukken.

In die context is het goed mogelijk dat de Hoge Raad,
bijvoorbeeld voor het deelaspect kostprijsbepaling en
kwaliteitsverbetering in de sociale woningbouw, be-
roep doet op de deskundigheid van de vertegenwoor-
digers van de architectenorganisaties.

Vraag nr. 138
van 6 april 1990
van de heer F. DEWINTER

Contacten Vlaamse Administratie met andere admini-
straties en buitenlandse instanties - Taalgebruik

Kan de geachte Minister mij meedelen welke taal de
diensten gebruiken in hun contacten met de Adminis-
tratie van de Waalse Gewestregering, de Franse Ge-
meenschapsregering, de Brusselse en de centrale Rege-
ring ?

Welke is de voertaal die wordt gebruikt in de contacten
tussen de Administratie van de geachte Minister en
buitenlandse instanties ?

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid mee te delen dat het
gecoördineerd antwoord op bovengenoemde vraag zal
worden verstrekt door de heer G. Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve en Gemeenschapsminister
van Financiën en Begroting.

Vraag nr. 140
van 12 april 1990
van de heer R. VAN HOOLAND

Planschade - Betaalde bedragen en vorderingen

Ik zou het zeer op prijs stellen van de geachte Minister
te mogen vernemen :

1. het bedrag dat het Vlaamse Gewest jaarlijks en per
provincie tot nu toe heeft betaald ;

2. de vorderingen die ter zake nog hangende zijn, zo
mogelijk per provincie ;

3. het totaal bedrag van de planschade, betaald per
gewestplangebied in België.

Antwoord

In antwoord op zijn bovengenoemde vraag kan ik het
geachte lid de volgende gegevens inzake planschade
mededelen.

1.

2.

3.

Bedrag - Provincie - Jaar

Provincie Jaar Jaarlijks bedrag

Antwerpen - -
Brabant 1988 16.870.548

1988 17.787.000
Limburg 1989 15.700.000
Oost-Vlaanderen - -
West-Vlaanderen - -

Nog hangende vorderingen inzake planschade

Antwerpen 98
Brabant 259
Limburg 87
Oost-Vlaanderen 81
West-Vlaanderen 77

Gewestplangebied Totaal bedrag

Halle-Vilvoorde- Asse 34.657.548
Hasselt - Gent 15.700.000

De bedragen welke worden opgegeven dienen nog te
worden vermeerderd met de interesten en de kosten.

Vraag nr. 141
van 12 april 1990
van de heer F. SARENS

Erkende
van duur

huisvestingsvennootschappen - Verlenging

Door de Nationale Maatschappij voor de Huisvesting
wordt erkenning verleend aan vennootschappen. De
duur van de vennootschap, bij de stichting vastgesteld
op 30 jaar, wordt achtereenvolgens verlengd voor een
door de algemene vergadering vast te stellen termijn,
mits akkoord van de Nationale Maatschappij voor de
Huisvesting.

Vastgesteld wordt dat het beleid de laatste jaren voor
bepaalde vennootschappen slechts een termijnverlen-
ging van één jaar toestaat, bepaling op te nemen in de
statuten.

Ligt het in de bedoeling voor kleine vennootschappen
verder aan te sturen op fusie met of opslorping door
grotere vennootschappen ?
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Indien bevestigend dient geantwoord, welk is ter zake
de procedure en de vooropgestelde termijn ?

Indien negatief wordt geantwoord, zullen dan de des-
betreffende vennootschappen opnieuw een bestaans-
duurverlenging van meer dan één jaar vanwege de Na-
tionale Maatschappij voor de Huisvesting toegekend
krijgen ?

Antwoord

In antwoord op zijn bovengenoemde vraag kan ik het
geachte lid het volgende mededelen.

De erkenning van de vennootschappen door de Natio-
nale Maatschappij voor de Huisvesting is een andere
aangelegenheid dan de bepaling van de duur van de
vennootschap. Het is een feit dat de Nationale Maat-
schappij voor de Huisvesting bij het vergelijken van de
vennootschapsduur der erkende vennootschappen, die
initieel meestal vastgesteld is op 30 jaar, haar akkoord
dient te geven met betrekking tot de eventuele verlen-
ging ervan.

Het is juist dat de laatste jaren voor sommige vennoot-
schappen slechts een akkoord wordt gegeven voor een
termijnverlenging van één of twee jaar. Dit gebeurt
evenwel steeds in overleg en enkel wanneer er reeds
effectieve stappen zijn gezet of de intentie daartoe aan-
wezig is met betrekking tot een eventuele fusie met of
opslorping door een andere erkende vennootschap. De
beperking van de vennootschapsduur wordt derhalve
niet aangewend als een dwangmiddel om erkende ven-
nootschappen onder druk te zetten.

Voor zover de vraag van het geachte lid is ingegeven
door de behoefte om meer informatie te bekomen over
de mogelijke rationalisering van het aantal en de werk-
gebieden van de erkende vennootschappen kan ik hem
meedelen dat ter zake momenteel besprekingen aan
de gang zijn in de schoot van de werkgroep, bestaand
uit vertegenwoordigers van de Nationale Maatschappij
voor de Huisvesting, de Nationale Landmaatschappij,
de erkende vennootschappen, de Administratie voor
Huisvesting en het Kabinet. Deze besprekingen kade-
ren evenwel in de problematiek van de nieuwe erken-
ning die moet worden gegeven door de Vlaamse Huis-
vestingsmaatschappij op het ogenblik dat deze de taken
overneemt van de Nationale Maatschappij voor de
Huisvesting en de Nationale Landmaatschappij.

Vraag nr. 143
van 17 april 1990
van de heer J. VALKENIERS

Vlaams Brabant - Beschikbaarheid bouwpercelen

Mag ik van de geachte Minister de volgende inlichtin-
gen bekomen ?

1. U~P’LIPPI  h-uwverh,~n~~in,en  xvT==r  ;+rop,iy,gen  -+;crdcr,I I”C * bb1  LI”
er de laatste vijf jaar jaarlijks toegekend in elke
fusiegemeente van Halle-Vilvoorde en Leuven ?

2. Als dit tempo wordt aangehouden, over hoeveel
jaar is dan in elke gemeente de ,,voorraad” bouw-
percelen uitgeput ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb
lid het volgende mede te delen.

ik de eer het geachte

1.

2.

Het bestuur beschikt niet over de desbetreffende
statistische gegevens.

Via de gemeentelijke richtnota, welke in 1988 aan
de gemeenten werd gevraagd, is het de gemeente
mogelijk om de situatie van het woonpatrimonium
weer te geven, vergeleken bij de bouwmogelijkhe-
den voorzien in de gewestplannen.

Vraag nr. 144
van 17 april 1990
van de heer J. VALKENIERS

Gewestplan Brussel-Halle- Vilvoorde - Herziening

De voorganger van de geachte Minister op het depar-
tement Ruimtelijke Ordening, de heer Jean Pede, liet
luchtfoto’s maken van het Vlaamse gebied rond Brus-
sel.

Welke algemene conclusies kunnen uit deze opnames
worden getrokken en meer bepaald, welke conclusies
kunnen worden getrokken met betrekking tot een
eventuele herziening van het Gewestplan Halle-Vil-
voorde-Asse, teneinde tot een harmonieuze indeling
te komen voor wonen, leven en werken ?

Bepleit de geachte Minister een herziening ?

Antwoord

In antwoord op zijn bovengenoemde vraag heb ik de
eer het geachte lid mede te delen dat het nooit de
bedoeling is de luchtfoto’s aan te wenden om systema-
tisch na te gaan waar een herziening van het Gewest-
plan Halle-Vilvoorde-Asse zou kunnen worden door-
gevoerd.

De luchtfoto’s worden wel gebruikt als werkdocumen-
ten. Zo werden ze onder meer reeds benut bij de voor-
bereiding van de beslissing van de Vlaamse Executieve
van 12 oktober 1988 met betrekking tot de vernieti-
gingsarresten van de Raad van State. De luchtfoto’s
zullen eveneens worden gebruikt als werkdocumenten
bij de behandeling van de recente gemeentelijke richt-
nota’s.

Wat het Gewestplan Halle-Vilvoorde-Asse betreft,
moge ik het geachte lid ook verwijzen naar de Rege-
ringsverklaring van de Vlaamse Executieve van 14 fe-
bruari 1989, waarin gesteld is : ,,Als  onderdeel van de
Grocnc t-L,..-A,l A:,,c .-,,A D -..r--  1 -.-Y  1--  --- -c-:1.c
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beleid inzake ruimtelijke ordening gehandhaafd te blij-
ven”.
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Vraag nr. 145
van 17 april 1990
van de heer J. VALKENIERS

Vlaams Brabant -
grondbeleid

Sociaal gerichte huisvesting en

1.

2.

3.

4.

5.

Kan de geachte Minister per fusiegemeente afzon-
derlijk voor de arrondissementen Halle-Vilvoorde
en Leuven, meedelen welke initiatieven de Vlaamse
Regering daar reeds sedert 1980 heeft genomen in
het kader van een sociaal gerichte huisvesting ener-
zijds en een sociaal gericht grondbeleid anderzijds ?

Indien ter zake weinig of geen initiatieven werden
ondernomen, zal de geachte Minister dit alsnog
doen ?

Is hij bereid hiervoor binnen de Vlaamse Regering
stappen te ondernemen ?

Hoe staat de geachte Minister tegenover de moge-
lijke oprichting door de Vlaamse Regering van een
sociaal gerichte grondregie voor Vlaams Brabant ?

Zal hij binnen zijn bevoegdheidsdomein maatrege-
len treffen om de verdere verloedering en vervreem-
ding van Vlaams Brabant tegen te gaan ?

Antwoord

In antwoord op zijn
volgende mededelen.

vraag kan ik het geachte lid het

Voor de arrondissementen Halle-Vilvoorde en Leuven
werden geen specifieke maatregelen genomen in het
kader van een sociaal gerichte huisvesting en grondbe-
leid.

De politiek van de Vlaamse Regering beoogt een nau-
we samenhang van het huisvestingsbeleid met het be-
leid inzake ruimtelijke ordening, rekening houdend
met de aspecten van het leefmilieu en de prioriteit voor
de inbreidingspolitiek.

In die optiek heeft de Vlaamse Raad het decreet Brey-
ne-Buchmann van 5 juli 1989 houdende wijziging van
de huisvestingscode goedgekeurd waarbij de huidige
mogelijkheden van de Code inzake uitrusting van ter-
reinen voor sociale woningbouw en inzake sanering
van woningbestand en de herwaardering van achterge-
bleven kernen worden geheroriënteerd naar een meer
op kleinschalige projecten gerichte inbreidingspolitiek.

Bovendien worden de mogelijkheden van alternatieve
financiering verruimd in functie van het vinden van
oplossingen voor de bijzondere huisvestingsnoden in
de woonnoodgebieden met een hoge concentratie van
verouderde en verkrotte woningen.

Ook wordt er een nauwere band gelegd tussen de wo-
ninginfrastructuur en de gezondmaking van woonker-
nen.

De uitvoeringsbesluiten die op 7 maart 1990 door de
Vlaamse Executieve werden goedgekeurd zijn duide-
lijk gericht op het realiseren van sociale huisvesting in
bestaande woonkernen.

De verdere modaliteiten voor uitvoering (ministeriële 1. Het aantal nog beschikbare percelen geschikt voor

besluiten en omzendbrieven) worden zo spoedig moge-
lijk getroffen.

Een sociaal gerichte grondregel kan bezwaarlijk voor
één enkele provincie worden opgericht zoals trouwens
ook het eigen Vlaams karakter van Vlaams Brabant
moet worden gevrijwaard binnen het raam van het
globaal Vlaams huisvestings- en grondbeleid.

Vraag nr. 146
van 17 april 1990
van de heer J. VALKENIERS

Groene Gordel - Aftakeling

In
in

1.

2.

1977 werd de zogenaamde Groene Gordel gecreëerd
het Gewestplan Halle-Vilvoorde-Asse.

Hoe groot was deze gordel precies bij zijn creatie
(oppervlakte en schatting geschrapte bouwpercelen)
en hoeveel is daarvan in de huidige stand van zaken
nog overgebleven (oppervlakte en equivalent in
bouwpercelen) ?

Wat wordt er ondernomen om een verdere aftake-
ling tegen te gaan ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte
lid het volgende mede te delen :

Er bestaat geen exacte administratieve omschrijving
van de Groene Gordel. Bovendien beschikt het Be-
stuur niet over de noodzakelijke statistische gege-
vens om op gestelde vraag een cijfermatig antwoord
te kunnen geven.

Richtlijnen en aanbevelingen met betrekking tot het
Gewestplan Halle-Vilvoorde-Asse zijn terug te vin-
den in de brochure bij het Gewestplan. Tevens kan
worden verwezen naar de Regeringsverklaring van
14 februari 1989 en naar de beslissingen van de
Vlaamse Executieve met betrekking tot de ter spra-
ke gebrachte materie onder meer met betrekking
tot het herstel van het Gewestplan als gevolg van
de arresten van de Raad van State waarbij het Ge-
westplan  op bepaalde plaatsen werd vernietigd.

Mijn beleid kadert in de algemene beleidsoptie tot
het vrijwaren van de open ruimten in het algemeen
en meer bepaald in de verstedelijkte en suburbane
gebieden in het bijzonder.

Vraag nr. 147
van 17 april 1990
van de heer J. VALKENIERS

Vlaams Brabant - Beschikbare oppervlakte volgens be-
stemming

Graag had ik van de geachte Minister het antwoord
bekomen op volgende vragen.

Kan ik, voor elke fusiegemeente afzonderlijk, van de
arrondissementen Halle-Vilvoorde en Leuven, volgen-
de elementen kennen :



Vlaamse Raad - Vragen en Antwoorden - Nr. 13 - 14 mei 1990 657

2.

3.

woningbouw in de huidige toestand van het gewest-
plan evenals het aantal mogelijke nieuwe woningen
die dit vertegenwoordigt ;

de nog beschikbare oppervlakte aan terreinen voor
industriële gebouwen ;

de nog beschikbare oppervlakte aan terreinen voor
andere doeleinden, zoals landbouw en tuinbouw,
infrastructuur, recreatie enzovoort ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte
lid mede te delen dat de gevraagde gegevens niet voor-
handen zijn. Mijn Administratie beschikt niet over het
personeel en de vereiste middelen om al deze interes-
sante statistische gegevens permanent bij te houden en
te verwerken.

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN WELZIJN EN
GEZIN

Vraag nr. 47
van 3 april 1990
van de heer A. LARIDON

Verlaging van de leeftijd voor meerderjarigheid - So-
ciale gevolgen

Onlangs werd de wet op de verlaging van de leeftijd
voor meerderjarigheid van 21 tot 18 jaar in het Parle-
ment goedgekeurd. Heel wat Vlaamse jongeren zullen
van vandaag op morgen het statuut krijgen van juri-
disch bekwaam persoon, dit met al de rechten, maar
ook met al de plichten en verantwoordelijkheden die
hiermede gepaard gaan.

Mag ik van de geachte Minister vernemen hoe deze
jongeren, ouders, opvoeders, jeugdleiders en leden van
de jeugdbeschermingscomités degelijk zullen worden
voorbereid en geïnformeerd om tegen deze nieuwe ju-
ridische situatie opgewassen te zijn ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid het
volgende mededelen.

Voor de informatieverstrekking inzake de gevolgen
van de wet van 19 januari 1990 tot verlaging van de
leeftijd van de burgerlijke meerderjarigheid tot acht-
tien jaar heb ik op mijn begroting een krediet van 2
miljoen frank voorzien.

Met deze gelden zal enerzijds een ruime informatie-
campagne worden opgezet via de scholen en culturele
verenigingen, anderzijds wordt voor specifieke infor-
matie gezorgd aan alle betrokkenen van de sector bij-
zondere jeugdbijstand : onder meer de jeugdrechtban-
ken, de comités voor bijzondere jeugdzorg, de bemid-
delingscommissies, de voorzieningen, de pleeggezin-
nendiensten, de geplaatste of begeleide minderjarigen.

Er zal een informatieve folder worden opgesteld en
- ..!L- -l----  fl --^_-_--  :.---.--l*l--L  --1 L--.L,--L:,~,7:  __._.  __
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den gesteld van leraars of sprekers op vormingsavon-
den.

Voor een driehonderdtal direct betrokken verantwoor-
delijken van voorzieningen bijzondere jeugdbijstand,
jeugdmagistraten, leden van comités voor bijzondere
jeugdzorg en bemiddelingscommissies werd reeds een
informatienamiddag georganiseerd op 9 april 1990 in
de Universitaire Instelling Antwerpen.

Vraag nr. 48
van 6 april 1990
van de heer F. DEWINTER

Contacten Vlaamse Administratie met andere admini-
straties en buitenlandse instanties - Taalgebruik

Kan de geachte Minister mij meedelen welke taal de
diensten gebruiken in hun contacten met de Adminis-
tratie van de Waalse Gewestregering, de Franse Ge-
meenschapsregering, de Brusselse en de centrale Rege-
ring ?

Welke is de voertaal die wordt gebruikt in de contacten
tussen de Administratie van de geachte Minister en
buitenlandse instanties ?

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte
lid mede te delen dat een gecoördineerd antwoord zal
worden verstrekt door de heer G. Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Regering en
van Financiën en Begroting.

Gemeenschapsminister

GEMEENSCHAPSMINISTER
VAN TEWERKSTELLING

Vraag nr. 29
van 27 maart 1990
van de heer A. DENYS

Beroepsopleiding - Centra en middelen

Kan de geachte Minister een volledige lijst van de
erkende en gemengde centra voor beroepsopleiding
geven ?

Hoe is de verdeling van de middelen over deze centra
voor 1990 ? Indien de cijfers voor 1990 nog niet bekend
zijn, kan dan een raming worden gegeven op basis van
de verhoudingen van 1989 of 1988 ?

Antwoord

In antwoord op de vragen van het geachte lid heb ik
de eer hem het volgende mee te delen.

De verdeling van de werkelijke uitgaven gebaseerd op
de goedgekeurde budgettaire voorzieningen voor 1989
was als volgt :

- Centra voor Beroepsopleiding in samenwerking
mAn -met ollutirnemmgell  llIwc Ln -at toepassing van artikel 105

van het besluit van de Vlaamse Executieve van 21
december 1988 : 116.812.918 frank.
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- Erkende Centra voor Beroepsopleiding met toepas-
sing van artikel 110 van het besluit van de Vlaamse
Executieve van 21 december 1988 : 27.046.760
frank.

De verdeling van de budgettaire middelen voor 1990
is voorzien als volgt :

- Centra voor Beroepsopleiding in samenwerking
met ondernemingen : 126.000.000 frank.

- Erkende Centra
32.000.000 frank.

voor Beroepsopleiding :

De lijst van de erkende en gemengde centra zal aan
het geachte lid rechtstreeks worden overgemaakt.

Vraag nr. 30
van 6 april 1990
van de heer F. DEWINTER

Contacten Vlaamse Administratie met andere admini-
s tra ties en buitenlandse instanties - Taalgebruik

Kan de geachte Minister mij meedelen welke taal de
diensten gebruiken in hun contacten met de Adminis-
tratie van de Waalse Gewestregering, de Franse Ge-
meenschapsregering, de Brusselse en de centrale Rege-
ring ?

Welke is de voertaal die wordt gebruikt in de contacten
tussen de Administratie van de geachte Minister en
buitenlandse instanties ?

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid mede te delen dat het
gecoördineerd antwoord op deze vraag zal worden ver-
strekt door de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve en Gemeenschapsminister van Fi-
nanciën en Begroting.

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN LEEFMILIEU,
NATUURBEHOUD EN LANDINRICHTING

Vraag nr. 261
van 29 maart 1990
van mevrouw T. MERCKX-VAN GOEY

Hengelsport - Toeristische implicaties

Zoals bekend werd 1990 door de twaalf lidstaten van
Europa uitgeroepen tot het Europees Jaar voor Toeris-
me. Minder bekend is dat elke maand ook een toeris-
tisch thema meekreeg.

Een der thema’s is de hengelsport of het vissen.

Het koppelen van de hengelsport aan het toerisme is
zowel voor de hengelaar, de toerist als de hengelaar-
toerist een goede zaak.

Kan de geachte Gemeenschapsminister die de visserij
onder zijn bevoegdheid heeft mij mededelen of zijn
diensten werden gecontacteerd,  ja zelfs werden ver-
zocht hun medewerking te verlenen aan gelijk welk
initiatief en zo ja, welk initiatief dat het hengelen in
toeristisch perspectief zou kunnen bevorderen ?

Mag ik de vraag ook omgekeerd stellen ? Hebben de
diensten van het Ministerie van de Vlaamse Gemeen-
schap die bevoegd zijn inzake de visserij enig voorstel
gedaan om de hengelsport te promoten in het kader
van voornoemd Europees Jaar ?

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid het volgende mede te
delen.

1. Het Bestuur voor Landinrichting werd via het Mi-
nisterie van Landbouw op de hoogte gebracht van
een initiatief van de Raad van Europa inzake de
bescherming van zoetwatervissen.

Het Bestuur heeft het Ministerie van Landbouw op
de hoogte gebracht dat naar aanleiding van deze
campagne een herdruk zal gebeuren van de folder
Vissen in Vlaanderen en dat een affiche zal worden
gedrukt met enkele courante zoetwatervissen.

Zoals elk jaar doet het Bestuur mee aan tal van
manifestaties rond natuur, water, bossen en land-
bouw. Hiervoor is een tentoonstelling ter beschik-
king.

Meer bepaald met betrekking tot de zoetwatervisse-
rij wordt deze tentoonstelling ingeschakeld in de
campagne Red de Schelde te Zele en Dendermonde
en verschillende lokale activiteiten in alle provin-
cies.

Het initiatief om de hengelsport te promoten past
uiteraard volledig in het beleid van de Provinciale
Visserijcommissies die zijn samengesteld uit de ver-
tegenwoordigers van gekwalificeerde hengelaars-
verenigingen. De Commissies worden van de cam-
pagne op de hoogte gebracht en kunnen vrij initia-
tieven nemen gericht op het publiek van hun provin-
cie.

Vraag nr. 266
van 5 april 1990
van de heer A. LARIDON

Oprichting van de NV Aquafin - Gevolgen voor het
waterzuiveringsbeleid

De Financiële Economische Tijd van 24 maart 1990
meldt ons dat nog vóór de Vlaamse Executieve zich
heeft kunnen uitspreken over het MINA-plan 1990-
1995, binnen de Gewestelijke Investeringsmaatschappij
voor Vlaanderen (GIMV) er een gemengde naamloze
vennootschap werd opgericht met de naam Aquafin.

Aquafin zou in grote lijnen de taak van de Vlaamse
Maatschappij voor Waterzuivering moeten overnemen
vanaf 1 januari 1991.

Zou ik van de geachte Minister mogen vernemen :

1. of dit een eerste stap betekent in de richting van
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de privatisering van het waterzuiveringsbeleid in
Vlaanderen ;

2. welke repercussies voor personeel en werkingsdo-
meinen van de VMZ er zullen voortvloeien uit de
recente oprichting van de gemengde vennootschap
Aquafin ?

Antwoord

In antwoord op zijn vragen kan ik het geachte lid
meedelen dat de Vlaamse Executieve op 4 april 1990
haar principiële goedkeuring hechtte aan een aantal
uitgangspunten voor het vanaf 1 januari 1991 te voeren
afvalwaterzuiveringsbeleid.

Volgens deze uitgangspunten zal de Vlaamse Maat-
schappij voor Waterzuivering gelast worden met :

- de versnelde afwerking van de AWP-niveau 3-stu-
dies en de jaarlijkse opmaak van vuilvrachtenbalan-
sen ;

- de exploitatie van een Vlaams immissie- en emissie-
meetnet  inzake oppervlaktewaterverontreiniging ;

- de inning van de industriële heffingen voor water-
verontreiniging die tot de industriële lozers in op-
pervlaktewateren wordt uitgebreid.

Volgens dezelfde uitgangspunten zal een nieuw op te
richten naamloze vennootschap als gespecialiseerde
dochtermaatschappij van de Vlaamse Milieuholding
worden gelast met volgende taken :

- de realisatie van de nog te verwezenlijken rioolwa-
terzuiveringsinfrastructuur, inclusief de prioritaire
openbare rioleringen, op basis van door de Vlaamse
Executieve vastgestelde fysische planning ;

- de exploitatie van rioolwaterzuiveringsinstallaties
en pompstations ;

- de financiering van de investeringen.

Overeenkomstig de beslissing van 4 april 1990 van de
Vlaamse Executieve worden momenteel de nodige ont-
werpen uitgewerkt ter concretisering van voormelde
uitgangspunten.

Vraag nr. 267
van 6 april 1990
van de heer R. VAN HOOLAND

Vervuiling Boven-Leie op Frans grondgebied - Impact
op vuilvracht in Vlaanderen

Ik zou het zeer op prijs stellen van de geachte Minister
te mogen vernemen :

1. wat de precieze aard is van de vervuiling van de
Leie vanaf Leieburg (Frankrijk) tot de Frans-
Vlaamse grens ;

2. wat het inwoners-equivalent (IE) is van de vuil-
vracht die Vlaanderen binnenstroomt ;

3. wat de initiatieven zijn en welke vordering door
onderhandelingen tussen Frankrijk en de Gewesten
werd bereikt inzake de beperking van de ingevoerde
vuilvracht via het Leiewater ;

4. wat de zuiveringscapaciteit (IE) is op het bekken
van de Leie op Frans grondgebied ;

5. eventueel welke de plannen zijn tot totale zuivering
van het Leiewater op Franse bodem en bestemd
voor België.

Antwoord

In antwoord op zijn vragen kan ik het geachte lid
mededelen dat, op basis van een vereenvoudigde bere-
keningsmethode en de gemeten concentraties aan ver-
vuilende stoffen, zoals vermeld in mijn beleidsbrief
Milieubeleidsplan en Natuurontwikkelingsplan voor
Vlaanderen - Voorstellen voor 1990-1995, stuk 296
(1989-1990))  Nr. 1, de vuilvrachten die vanuit Frankrijk
via de Leie jaarlijks worden aangevoerd, bij ruwe be-
nadering kunnen worden geraamd op :

- 8.290 ton stikstof (totaal) ;
- 2.402 ton nitraat ;
- 63.262 ton sulfaten ;
- 960 ton orthofosfaten ;
- 48.786 ton chloriden ;
- 252 kg cadmium ;
- 22 kg kwik ;
- 4.128 kg chroom.

Deze via de Leie ingevoerde vuilvrachten vormen
slechts het saldo van de in Frankrijk in de Leie inge-
brachte vervuiling, waarover bij onze diensten geen
nadere gegevens beschikbaar zijn.

Vraag nr. 268
van 6 april 1990
van de heer F. DEWINTER

Contacten Vlaamse Administratie met andere admini-
straties en buitenlandse instanties - Taalgebruik

Kan de geachte Minister mij meedelen welke taal de
diensten gebruiken in hun contacten met de Adminis-
tratie van de Waalse Gewestregering, de Franse Ge-
meenschapsregering, de Brusselse en de centrale Rege-
ring ?

Welke is de voertaal die wordt gebruikt in de contacten
tussen de Administratie van de geachte Minister en
buitenlandse instanties ?

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid verwij-
zen naar het gecoördineerd antwoord gegeven door de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse Executieve
en Gemeenschapsminister van Financiën en Begroting.

Vraag nr. 272
van 12 april 1990
van mevrouw F. BREPOELS

Koninklijk besluit betreffende het geluidsvermogensni-
veau van energieagregaten - Uitvoering

Inzake de uitvoering van het koninklijk besluit van 1
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juli 1986 betreffende het toelaatbare geluidsvermo-
gensniveau van energieaggregaten oordeelde de Raad
van State bij arrest van 25 maart 1988 nummer 29.694
dat de nationale overheid inzake de bestrijding van
geluidshinder slechts bevoegd is voor de vaststelling
van het maximum toelaatbare geluidsniveau en voor
het opleggen van de technische normen waaraan de
installatie moeten voldoen en dat de uitvoeringsbeslui-
ten dienaangaande door de Vlaamse Gewestexecutieve
moet worden genomen.

Ik vernam in dit verband van de geachte Minister dan
ook graag of door de Vlaamse Gewestexecutieve reeds
uitvoeringsbesluiten ter zake werden genomen en zo
neen, wat de geachte Minister zal ondernemen opdat
het bedoelde koninklijk besluit in het Vlaamse Gewest
toepassing zal kunnen vinden.

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid mede te delen dat de
Vlaamse Executieve op mijn initiatief reeds bij besluit
van 14 december 1988 (Belgisch Staatsblad van 25 april
1989) de nodige wettelijke maatregelen genomen heeft
om de EEG-richtlijnen 84/536/EEG en 85/408/EEG
betreffende het toelaatbare geluidsvermogensniveau
van energieaggregaten om te zetten in Vlaams recht
volgens de in het arrest nummer 29.694 van 25 maart
1988 door de Raad van State voorgestelde bevoegd-
heidsverdeling.

Vraag nr. 281
van 25 april 1990
van de heer A. DE BEUL

Publikatie Taalbeheersing in de praktijk - Gebruik
door de overheid

Bij resolutie heeft de toenmalige Cultuurraad voor de
Nederlandse Cultuurgemeenschap op 18 april 1978
aanbevolen het gebruik van de publikatie Taalbeheer-
sing in de administratie (ondertussen Taalbeheersing
in de praktijk) door het personeel van overheids- en
gesubsidieerde instanties te bevorderen.

Mag ik vernemen of door de kabinetsmedewerkers en
de diensten die onder de geachte Minister ressorteren
gebruik wordt gemaakt van de bedoelde publikatie ?

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid verwij-
zen naar het gecoördineerd antwoord gegeven door de
heer P. Dewael, Gemeenschapsminister van Cultuur.

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN CULTUUR

Vraag nr. 62
van 27 maart 1990
van de heer E. VAN ROMPUY

Culturele uitwisseling met Finland - Kostprijs en repre-
sentativiteit

Een Vlaamse schrijver verbleef van 11 tot en met 25
september 1989 in Finland in het kader van het cultu-
reel akkoord tussen Finland en de Vlaamse Gemeen-
schap.

Kan de geachte Minister
lichtingen bezorgen ?

hieromtrent de volgende toe-

Hoeveel heeft deze uitwisseling gekost aan de
Vlaamse Gemeenschap, zowel inzake vervoer, ver-
blijfkosten of andere toelagen ?

Wordt deze auteur, die nagenoeg uitsluitend in ei-
gen beheer publiceerde en geen stroming vertegen-
woordigt, als voldoende representatief beschouwd
om de Vlaamse letteren in Finland te vertegenwoor-
digen ?

Hoeveel exemplaren van zijn in het Engels geschre-
ven boek Gedichten voor Païvi, dat de weerslag
vormt van zijn liefdesavontuur aldaar, denkt de
geachte Minister aan te kopen ?

Antwoord

In antwoord op zijn vragen kan ik het geachte lid
volgende antwoorden bezorgen.

1. Deze uitwisseling heeft aan de Vlaamse Gemeen-

2 Deze auteur, die penningmeester is van de Vereni-
ging van Vlaamse letterkundigen en secretaris van
de werkgroep Buitenlandse betrekkingen van voor-
noemde organisatie wordt door mijn Administratie
voldoende representatief geacht om de Vlaamse let-
teren in Finland te vertegenwoordigen. Betrokkene
heeft niet enkel talrijke publikaties op zijn actief,
maar is tevens de organisator en dwingende kracht
achter talrijke literaire manifestaties in de Antwerp-
se regio. Tevens moet worden opgemerkt dat deze
persoon de schrijver is van de Finse, Engels en
Nederlandse uitgaven van de poëziebundel Gedich-
ten voor Païvi. Deze bundel werd in het Fins ver-
taald door de heer Jacko  Laine, voorzitter van de
Finse schrijversbond. Het is trouwens de Finse
schrijversbond die - in het kader van het cultureel
akkoord Vlaanderen-Finland - deze auteur heeft
uitgenodigd voor een bezoek aan Finland.

3. Van het in het Engels geschreven boek Gedichten
voor Païvi is tot op heden geen aankoop gepland.

schap in totaal 18.610 frank gekost.
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Vraag nr. 65
van iZ2 april 1990
van de heer H. VAN DIENDEREN

gecoördineerd antwoord op
strekt wordt door de heer

bovengenoemde vraag
G. Geens, Voorzitter

ver-
van

de Vlaamse Executieve en Gemeenschapsminister van
Financiën en Begroting.

Koerdisch Instituut te Brussel - Erkenning

Op 12 februari 1989 heeft het Koerdisch Instituut van
Brussel een dossier ingediend om te worden erkend
als organisatie voor permanente vorming. De vereni-
ging die ook in Franstalig België actief is, is door het
Ministerie van de Franse Gemeenschap al erkend sinds
1982 als een lokale organisatie voor permanente vor-
ming. Maar zij zet zich ook in Vlaanderen in voor de
integratie van de Koerden in onze maatschappij en wil
de Vlamingen in contact brengen met de Koerdische
cultuur.

Kan de geachte Minister mij mededelen hoe ver het
staat met dit dossier ?

Vraag nr. 37
van 25 april 1990
van de heer A. DE BEUL

Publikatie Taalbeheersing in de praktijk - Gebruik
door de overheid

Bij resolutie heeft de toenmalige Cultuurraad voor de
Nederlandse Cultuurgemeenschap op 18 april 1978
aanbevolen het gebruik van de publikatie Taalbeheer-
sing in de administratie (ondertussen Taalbeheersing
in de praktijk) door het personeel van overheids- en
gesubsidieerde instanties te bevorderen.

Mag ik vernemen of door de kabinetsmedewerkers en
de diensten die onder de geachte Minister ressorteren
gebruik wordt gemaakt van de bedoelde publikatie ?

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

Mijn Administratie heeft de erkenningsaanvraag van
het Koerdisch Instituut onderzocht in het kader van
de bestaande wetgeving voor sociaal-cultureel werk
voor volwassenen.

Zij kwam tot de vaststelling dat :
Antwoord- in 1989 32 uren educatieve activiteit in het Neder-

lands werd georganiseerd ; Ik heb de eer het geachte lid mede te delen dat het
gecoördineerd antwoord op zijn vraag zal worden ver-
strekt door de heer P. Dewael, Gemeenschapsminister

- het Koerdisch Instituut nationaal werkt met activi-
teiten in Namen en Brussel (Franstalig centrum) en
internationaal in Parijs en Gelsenkirche ; van Cultuur.

- in de zomer 1989 een cursus Nederlands werd inge-
richt met ondersteuning van het Brusselse Gewest.

Op basis van deze gegevens kan worden gesteld dat
een erkenning van het Koerdisch Instituut op basis van
een geldende reglementering onmogelijk is.

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN ONDERWIJS

Vraag nr. 132
van 5 april 1990
van de heer A. LARIDON

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
VOLKSGEZONDHEID EN BRUSSELSE
AANGELEGENHEDEN

Personeelsvermindering Gebouwenfonds voor de Riiks-
scholen - Vrijgekomen bedrag

In het politiek akkoord betreffende ARGO werd het
volgende vastgelegd.

,,Voor het Gemeenschapsonderwijs moet de verminde-
ring van het personeelvan  het Gebouwenfonds voor
de Rijksscholen (van 660 naar 272 personeelsleden)
ten goede komen aan de investeringen.”

Vraag nr. 36
van 6 april 1990
van de heer F. DEWINTER

Contacten Vlaamse Administratie met andere admini-
straties en buitenlandse instanties - Taalgebruik

Mag ik van de geachte Minister vernemen :Kan de geachte Minister mij meedelen welke taal de
diensten gebruiken in hun contacten met de Adminis-
tratie van de Waalse Gewestregering, de Franse Ge-
meenschapsregering, de Brusselse en de centrale Rege-
ring ?

1. over welk bedrag het hier juist gaat ;

2. of dat bedrag reeds werd overgemaakt aan de
trale Raad van het Gemeenschapsonderwijs ?

Cen-

Welke is de voertaal die wordt gebruikt in de contacten
tussen de Administratie van de geachte Minister en
buitenlandse instanties ? Antwoord

In antwoord op zijn
volgende mededelen.

vraag kan ik het geachte lid hetN.B . : Deze
ters gesteld.

vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-

Volgens de vraagsteller werd in het politiek akkoord
betreffende de ARGO het volgende vastgelegd :Antwoord

,.Voor het Gemeenschapsonderwijs moet de verminde-Ik heb de eer het geachte lid mee te delen dat het
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ring van het personeel van het Gebouwenfonds voor
de Rijksscholen (van 660 naar 272 personeelsleden)
ten goede komen aan de investeringen.”

Het geachte lid vraagt over welk bedrag het hier juist
gaat en of dat bedrag reeds werd overgemaakt aan de
ARGO.

In het politiek akkoord betreffende de ARGO staat
nochtans letterlijk het volgende (hoofdstuk IV - Fi-
nanciering, punt 4) :

,,4.1.  De reductie van het personeel en de gebouwen
komt de investeringen ten goede. Ten slotte zal inzake
investeringsmiddelen en dit rekening houdend met de
globale financiële context, mede via wetenschappelijk
onderzoek een objectivering van de behoeftenbepaling
en van de middelenverdeling worden nagestreefd.”

De uitvoering van het politiek akkoord houdt de ver-
deling van de middelen in volgens objectieve criteria,
hetgeen bij decreet moet worden geregeld. Dit decreet
zal eerstdaags aan de Vlaamse Raad worden voorge-
legd.

Vraag nr. 134
van 9 april 1990
van de heer A. LARIDON

ARGO - Administratieve omkadering

Het bijzonder decreet van 19 december 1988 betreffen-
de de ARGO bepaalt in artikel 57 .:

,7 - de personeelsformatie wordt vastgesteld door de
Executieve op advies van de Centrale Raad

- de Executieve bepaalt het administratief en gelde-
lijk statuut”.

Indien ik goed ben geïnformeerd bestaat er binnen de
Vlaamse Executieve een akkoord over de administra-
tieve omkadering van de ARGO. Ook met de vakbon-
den zou hierover een akkoord zijn bereikt.

Mag ik van de geachte Minister vernemen wat de de-
finitieve invulling van de kaders en de effectieve over-
heveling van het personeel nog tegenhoudt ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid mede
dat een werkgroep ad hoc werd opgericht bestaande
uit de vertegenwoordigers van het GFRS - Onderwijs
- Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap - Alge-
mene Administratieve Diensten en de twee functioneel
verantwoordelijke Gemeenschapsministers, met als op-
dracht het overhevelingsdossier te begeleiden en uit te
voeren.

Van zodra de desbetreffende besluiten in het Belgisch
Staatsblad gepubliceerd zijn, kan de overhevelingspro-
cedure ook effectief van start gaan.

Vraag nr. 135
van 9 april 1990
van de heer A. LARIDON

Onderwijsadministratie - Samenwerkingsprotocol

Het politiek akkoord bepaalt :

,,Het gebruik in hoofde van ARGO van de diensten
van het onderwijsdepartement die niet worden overge-
heveld of opgesplitst wordt verzekerd. Over de concre-
tisering  ervan zal een samenwerkingsovereenkomst af-
gesloten worden tussen de betrokken partijen”.

Mag ik van de geachte Minister vernemen hoever het
staat met de voorbereidende gesprekken in verband
met bovenvermeld samenwerkingsprotocol ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid mede
dat de voorbereidende gesprekken rond het samenwer-
kingsprotocol, waarop wordt gealludeerd, in februari
laatstleden werden afgesloten.

Op 20 februari 1990 werd een tekst voor akkoord en
medeondertekening aan de Voorzitter van de ARGO
overgezonden.

Op 27 maart 1990 werden mij door de Voorzitter nieu-
we bemerkingen geformuleerd.

Aangezien dit samenwerkingsprotocol tussen drie par-
tijen wordt afgesloten, dienen, gelet op de bemerkin-
gen waarvan sprake, de besprekingen opnieuw te wor-
den geopend.

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
BINNENLANDSE AANGELEGENHEDEN EN
OPENBAAR AMBT

Vraag nr. 62
van 27 maart 1990
van de heer R. VAN HOOLAND

De vastheid
slagen

van betrekking voor de ambtenaren - Ont-

De vastheid van betrekking is bijna een absoluut
sel van het Belgisch ambtenarenstatuut.

begin-

Voor het beginsel zelf bestaan goede argumenten. Het
zowat absoluut karakter ervan is echter vaak nefast
voor effectieve en efficiënte werking van de overheids-
diensten.

Ik zou het zeer op prijs
te mogen vernemen :

stellen van de geachte Minister

1. het aantal ontslagen vastbenoemde ambtenaren,
voor het Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap
en voor de aan het Vast Wervingssecretariaat
(VWS) voor de werving toevertrouwde communau-
taire en para-regionale instellingen, naar niveau,
rang en geslacht ;

2. idem voor wat het aantal niet vastbenoemde doch
regelmatig en via het VWS aangeworven stagiairs
betreft.

Antwoord

Ingevolge zijn voormelde vraag betreffende de vastheid
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van betrekking voor de ambtenaren mag ik het geachte
lid hierna het aantal ontslagen meedelen voor het Mi-
nisterie van de Vlaamse Gemeenschap vanaf 1 juli 1982
tot 15 april 1990.

Vastbenoemde ambtenaren :

Rang 15
12
11
10

Totaal
Algemeen totaal
niveau 1 :

Niveau 1
Man Vrouw

1
1
6 2

18 6

26 8

34

Rang 24
23
22
21
20

Totaal
Algemeen totaal
niveau 2 :

Niveau 2
Man Vrouw

4 1
2

6 1
3

16 17

26 24

50

Rang 34
32
30 .

Totaal
Algemeen totaal
niveau 3 :

Niveau 3
Man Vrouw

4 4
10 9

6 17

20 30

50

Rang 44
43
42
41
40

Totaal
Algemeen totaal
niveau 4 :

Niveau 4
Man Vrouw

1 1
1

6 5
6 2
1 6

14 15

29

Niet vastbenoemd doch regelmatig en via het Vast
Wervingssecretariaat aangeworven stagiairs :

Rang 10

Algemeen totaal
niveau 1 :

Niveau 1
Man Vrouw

10 4

14

Rang 22
21
20

Totaal
Algemeen totaal
niveau 2 :

Niveau 2
Man Vrouw

3
1
7 2

8 5

13

Rang 30

Algemeen totaal
niveau 3 :

Niveau 3
Man Vrouw

2 4

6

Niveau 4
Man Vrouw

Rang 42
4 0

2 1
4 1

Totaal
Algemeen totaal
niveau 4 :

6 2

8

Het aantal ontslagen in verband met de personeelsle-
den behorend tot het huidig Ministerie van de Vlaamse
Gemeenschap omvat de ontslagen op eigen verzoek,
de ambtshalve ontslagen wegens beroepsongeschikt-
heid, lichamelijke ongeschiktheid, tuchtstraf, onwetti-
ge afwezigheid van meer dan 10 dagen en de ontslagen
na disponibiliteit, verlof zonder wedde of loopbaanon-
derbreking.

Statistische gegevens voor de Diensten die werden
overgedragen naar de Vlaamse Executieve en tot de
Entiteit Vlaamse Gemeenschap zullen behoren zijn
niet beschikbaar omdat alleen effectieven werden over-
gedragen, zodat afvloeiingen uit het verleden niet
meetbaar of relevant zijn.

Wat de instellingen van openbaar nut betreft die afhan-
gen van de Vlaamse Gemeenschap en/of van het
Vlaamse Gewest, worden de gegevens opgevraagd. Zij
zullen rechtstreeks aan het geachte lid worden toege-
zonden.
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Vraag nr. 63 de berekening van het bedrag van de toelage (zie het
van 2 april 1990 besluit van de Vlaamse Executieve van 16 september
van de heer Jos BOSMANS 1987, artikel 10).

Gemeentelijke trekkingsrechten - Aanwending

Door de recente evolutie van het renteniveau en de
fiscale minderontvangsten kunnen heel wat gemeenten
in budgettaire moeilijkheden geraken, waardoor zij
sterk zullen snoeien in hun investeringsuitgaven. Uiter-
aard zijn het Investeringsfonds en de trekkingsrechten
voor de gemeenten een belangrijke steun om via deze
weg ook de nodige investeringen te doen. Het is een
feit dat gemeenten die technisch degelijk zijn uitgerust,
heel wat openbare werken zelf zouden kunnen uitvoe-
ren (in regie). Deze mogelijkheid zou hen heel wat
besparingen kunnen opleveren en hen, ondanks de
budgettaire restricties, toch toelaten noodzakelijke in-
vesteringen te doen.

Voormelde regeling sluit dus uit dat de kosten van de
werkuren, gepresteerd door het gemeentepersoneel
kunnen worden beschouwd als het aandeel van 40 of
70 ten honderd dat de gemeente bij het gebruik van
trekkingsrechten zelf moeten financieren.

Het staat de gemeente evenwel vrij om voor de werken
die onder het Investeringsfonds vallen alleen trekkings-
rechten aan te vragen voor de levering van materiaal
en de werken met eigen personeel uit te voeren.

Vraag nr. 64
van 4 april 1990
van de heer J. VALKENIERS

Kan de geachte Minister mij daarom meedelen : Opstellen gemeentebegroting - Interpretatie

1. of de gemeenten beroep kunnen doen op de kredie-
ten van het Investeringsfonds, dit wil zeggen hun
trekkingsrechten geheel of gedeeltelijk gebruiken
voor werken die zij in regie uitvoeren ;

Graag had ik van de geachte Minister enige verduide-
lijking in verband met moeilijkheden die zijn gerezen
bij de besprekingen van de gemeentebegroting van de
stad Halle.

2. of de trekkingsrechten kunnen worden aangewend
voor de aankoop van materialen voor de investerin-
gen ;

Daar is een geschil ontstaan naar aanleiding van het
beleidsplan van de geachte Minister dat dit jaar voor
het eerst een onderdeel dient uit te maken van de
begroting.

3. of de gemeenten de aan deze investeringen verbon-
den kosten (loonkosten, inzet van eigen wagenpark
en eigen materieel) kunnen aanrekenen (via factu-
ratie aan de gemeente zelf) en zodoende beroep
doen op de hen toegewezen trekkingsrechten ?

1. Is het juist dat de onderrichtingen die daarover van
de geachte Minister zijn uitgegaan, door hun ondui-
delijkheid oorzaak zijn van een onjuiste bereke-
ning ?

N.B. : Deze vraag werd eveneens gesteld aan de heer
J. Sauwens, Gemeenschapsminister van Openbare
Werken en Verkeer.

2. Kan er inderdaad een redelijke twijfel bestaan no-
pens zijn ministeriële bevoegdheid inzake gemeen-
telijke begroting ?

Antwoord

In antwoord op de bovengenoemde vraag kan ik het
geachte lid het volgende mededelen.

3. Klopt het dat een onjuiste berekeningswijze van de
gemeente in kwestie, een overschot van 2 miljoen
vertoont, waar een correcte toepassing van de richt-
lijnen van de Minister een tekort zou laten voorzien
van 318 miljoen einde 1994 ?

Het decreet van 24 januari 1985 bepaalt in artikel 2
dat het Investeringsfonds wordt ingesteld voor de fi-
nanciering van toelagen voor werken, leveringen en
diensten, uit te voeren door gemeenten of in hun op-
dracht door een intercommunale vereniging. Dat bete-
kent dat het Investeringsfonds een financieringsbron
vormt voor investeringen waarvoor de gemeente de
opdrachtgever is.

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid van antwoord te dienen
op zijn drieledige vraag.

Een gemeente kan bijgevolg trekkingsrechten aanvra-
gen voor de aankoop van materialen die nodig zijn
voor de werken die zijn opgesomd in het besluit van
de Vlaamse Executieve van 16 september 1987, on-
geacht of die werken door de gemeente in eigen be-
heer, dan wel door derden worden uitgevoerd.

1. Aangaande het eerste lid wil ik onderstrepen dat
de geciteerde onderrichtingen volledig aansluiten bij
de functioneel-economische inkleding van de ge-
meentebegroting en opgemaakt werden in nauw
overleg met mijn Administratie. Ook de Vereniging
van Belgische Steden en Gemeenten heeft zijn in-
stemming betuigd en bovendien werd het plan voor-
afgaand getoetst op basis van de vroegere financiën
van enkele gemeenten.

Wat uw derde vraag betreft, merk ik op dat het Inves-
teringsfonds een vorm is van buitengewone betoela-
ging, waarbij de toestemming om trekkingsrechten te
gebruiken wordt verleend op basis van het besluit van
het College van Burgemeester en Schepenen waarin
werken, leveringen of diensten worden gegund.

Bepaalde informatica-centra hebben er zelfs een
computerprogramma voor uitgewerkt.

Het bedrag van de gunning vormt de grondslag voor

2. Wat betreft het tweede lid van zijn vraag kan ik
stellen dat, wat de bevoegdheid tot het verstrekken
van de onderrichtingen aangaat, ik de aandacht
wens te vestigen op artikel 7 van het Algemeen
Reglement op de Gemeentecomptabiliteit, dat in
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3.

zijn laatste lid bepaalt dat het begrotingsontwerp aanwijsbare reden om dit overschot te boeken.
wordt gestaafd door behoorlijk ingevulde tabellen Louter technisch moet in de samenvattende tabel
(.. . .) ,,welke de gemeenteraad of het hoger gezag van het meerjarenplan het algemeen resultaat
omtrent de financiële toestand der gemeente moe- van het begrotingsjaar worden ingeschreven als
ten voorlichten”. vertrekpunt van het volgend jaar.

Er bestaat bijgevolg wel degelijk een juridische basis
voor het invoeren van een meerjarig financieel be-
leidsplan als bijlage en verantwoordingsstuk voor
de begroting. Daarenboven bepaalt de bijzondere
wet van 8 augustus 1980, gewijzigd door de wet van
8 augustus 1988, dat de Gewesten bevoegd zijn in-
zake het administratief toezicht op de gemeentebe-
grotingen.

Ten slotte wens ik te stellen dat sommige besturen
inderdaad de gewoonte hebben een begroting op te
maken die nogal ver afwijkt van de werkelijkheid.

Ingevolge de gewestvorming zijn uitsluitend de Ge-
westen bevoegd om onderrichtingen te verstrekken
betreffende de begrotingsopmaak en de verant-
woordingsstukken die nodig zijn om een goed in-
zicht in de gemeentefinanciën te verwerven.

Wanneer in die omstandigheden de begrote bedra-
gen in de financiële beleidsplanning worden doorge-
trokken, ontstaat in dat document uiteraard een
cijfer dat niet met de werkelijkheid overeenstemt.
De oorzaak daarvan ligt in een gebrekkig, wat on-
realistisch begrotingsbeleid.

Een realistische aanpak van de begrotingsopmaak
kan eventuele toekomstige tekorten bijgevolg al in
ruime mate voorkomen.

Inzake de samenvattende tabel voor het meerjarig
financieel beleidsplan (overzicht van de financiële
ontwikkeling) en inzonderheid het resultaat der vo-
rige jaren, van de stad Halle, wens ik het geachte
lid het volgende mede te delen.

Vraag nr. 65
van 5 april 1990
van de heer P. CHEVALIER

Beambten burgerlijke stand - Personeelskader
a. Het resultaat van de vorige jaren, zoals het wordt

opgenomen in de begroting 1990 wordt gevormd
door de koptabel  van die begroting. Dit resultaat
wordt bekomen door de uitslag van de rekening
1988 (afdeling 1 van de koptabel) en door de
prognose van het dienstjaar 1989 (afdeling 2 van
de koptabel).

Voor Halle is dat resultaat een overschot van
129.989.656 frank te verminderen met aanvullings-
kredieten ten belope van 3.492.505 frank, dus
126.497.151 frank. Deze cijfers blijken uit de begro-
ting 1990 (blz. 2 tot 5). Het is mij dan ook in het
geheel niet duidelijk waarom het gemeentebestuur
in het financieel beleidsplan rubriek IV, overzicht
van de financiële ontwikkeling in rubriek 6 als alge-
meen resultaat 1989 het bedrag van 23.952.099
frank vermeldt.

Inderdaad bepalen de onderrichtingen van 28 maart
1989 op blz. 3 betreffende de omschrijving van de
huidige financiële toestand, dat het resultaat van de
koptabel van de begroting 1990 voor de samenvat-
ting wordt overgedragen. Dat wordt overigens om-
standig toegelicht in de eigenlijke onderrichting on-
der punt 5, 1. De samenvattende tabel bevat dus
voor het jaar 1989 een volkomen foutief vertrekcij-
fer.

In verband met een stijgend aantal problemen inzake
een juiste en oordeelkundige toepassing van het perso-
nenrecht en de vaststelling dat een aantal diensten van
de burgerlijke stand ten gevolge van de sterk verhoog-
de complexiteit van het personen- en familierecht en
de toename van het aantal gevallen waarop het inter-
nationaal privaatrecht wordt toegepast, niet meer te-
gen hun taak blijken opgewassen te zijn, is mij bekend
dat de Minister van Justitie, met uitdrukking van zijn
ernstige verontrusting over deze toestand, bij brief van
20 december 1983 (ref. 7/Litt  L. nr. 10138),  alle over
de gemeentelijke personeelsformatie bevoegde voog-
dijoverheden heeft gewezen op de absolute noodzaak
dat de tot het algemeen belang behorende diensten
van de burgerlijke stand over een welomschreven
,,diensteigen”  personeelskader zouden beschikken -
dit naar analogie van het kader voor de politiediensten
- en dat er bij de werving en de bevordering op wordt
gelet dat de beambten over de vereiste bekwaamheid
zouden beschikken. De ter zake geldende onderrichtin-
gen werden trouwens reeds verstrekt bij omzendbrief
van de Minister van Binnenlandse Zaken van 12 juni
1972 (ref. 232.1.DG/14)  en een brief met ref. L. 10.138
van de toenmalige Minister van Justitie A. Vranckx
gericht tot zijn collega van Binnenlandse Zaken.

Terzijde wijs ik erop dat de stad Halle in rubriek 1
evenmin een klaar beeld ophangt van de juiste fi-
nanciële toestand.

De conclusie van wat voorafgaat is dat de samenvat-
ting in rubriek 6 van het jaar 1989, alsook in rubriek
4 van het jaar 1990 het bedrag van 126.497.151 frank
moet worden vermeld.

Het is mij ook bekend, dat na bovenvermeld schrijven
van de Minister van Justitie de lokale besturen bij
omzendbrief van 3 februari 1984 (ref. P/172.351)  van
uw Ministerie werden gewezen op hun verplichtingen,
zoals deze zeer uitdrukkelijk worden opgelegd door
artikel 93 van de gemeentewet (artikel 154 Nieuwe
Gemeentewet), dit ongeacht of bedoelde beambten al
dan niet overeenkomstig artikel 84 van de gemeente-
wet (artikel 145 en 149 Nieuwe Gemeentewet) werden
of worden benoemd.

b. Wat de jaren 1991 tot 1994 betreffen is de samen-
vattende tabel van de gemeente in kwestie volko-
men foutief ingevuld. De begroting sluit voor
het jaar 1990 met een overschot van 59.552.065
frank, doch start het jaar 1991 met een overschot
van 130.000.000 frank. Er bestaat geen enkele

Niettegenstaande omstandige instructies verstrekt bij
een nieuwe omzendbrief van de Minister van Binnen-
landse Zaken van 2 april 1984 (ref. CD 232.1.DG/14)
blijken nog maar weinig lokale besturen, ondanks de
mede door uw Ministerie uitgevaardigde onderrichtin-
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gen, hun wettelijke verplichtingen na te komen. Bo-
vendien - wat nog erger is - werd mij gemeld dat
het in de bedoeling zou liggen van bepaalde lokale
besturen, die voor de burgerlijke stand over een bij
koninklijk besluit goedgekeurd ,,diensteigen”  perso-
neelskader beschikken, alsmede over een op de ambts-
uitoefening afgestemd en goedgekeurd administratief
statuut - wat de nodige tot ambtsuitoefening vereiste
rechtskennis waarborgt - om zich overeenkomstig een
blijkbaar met de bevoegde ambtenaren van het depar-
tement van de geachte Minister bereikte consensus,
terug aan de bij wet opgelegde verplichtingen te ont-
trekken. Dit zou gebeuren door de integratie van de
beambten van de burgerlijke stand in het algemeen
personeelskader van de administratieve gemeentedien-
sten, wat een opheffing impliceert van het ,,dienstei-
gen” personeelskader voor de burgerlijke stand.

Het komt mij ongeloofwaardig voor dat dergelijke te-
gen de aangehaalde wetsvoorschriften en onderrichtin-
gen indruisende stelling de goedkeuring zou kunnen
wegdragen van het Ministerie van de geachte Minister.

Mede gelet op de bepalingen van artikel 155, 8 1 van
de Nieuwe Gemeentewet en artikel 12 van het decreet
van 7 juni 1989 vernam ik graag of deze geruchten met
de waarheid overeenstemmen.

Zo ja, op welke rechtsgronden zou het Ministerie van
de geachte Minister zijn goedkeuring kunnen verlenen
aan dergelijk in weerwil van het wetsvoorschrift geno-
men raadsbesluit ?

Zo neen, welke maatregelen neemt de geachte Minis-
ter opdat aan dergelijke en blijkbaar regelmatig voor-
komende mistoestanden - die in wezen een bedreiging
vormen voor de openbare orde - bij hoogdringend-
heid een einde wordt gesteld ?

Antwoord

Ik deel het geachte lid mee dat de omzendbrieven
waarnaar wordt verwezen, mij bekend zijn. Ook ik
acht het aan te raden dat de betrekkingen van de dienst
burgerlijke stand afzonderlijk worden opgenomen in
de gemeentelijke personeelsformatie. Het spreekt ook
vanzelf dat ook de beambten van de burgerlijke stand
over de vereiste bekwaamheid moeten beschikken. Dit
is trouwens voor alle leden van het gemeentepersoneel
het geval. Hiervoor zijn natuurlijk geschikte wervings-
en bevorderingsvoorwaarden vereist. Dit principe geldt
dan ook voor alle personeelsleden. Noch de Nieuwe
Gemeentewet, noch enige ministeriële onderrichting
voorziet de noodzaak een afzonderlijk administratief
statuut voor de personeelsleden van de burgerlijke
stand op te stellen. Ik acht dit trouwens ook niet nood-
zakelijk om de kwaliteit van deze ambtenaren te waar-
borgen en zelfs nadelig voor de goede werking en de
overzichtelijkheid van de werking van de gemeentelijke
diensten. Indien een gemeentebestuur, binnen de per-
ken van zijn bevoegdheden, toch opteert voor de op-
stelling van een afzonderlijk statuut, is het duidelijk
dat het hierbij niet discriminerend mag optreden, noch
in het nadeel, noch in het voordeel van de personeels-
leden van de burgerlijke stand. Ik neem me dan ook
voor hier ten strengste op toe te zien.

Klaarblijkelijk verwijst het geachte lid naar specifieke
toestanden. Deze zijn mij echter onbekend. Ik verzoek

het geachte lid mij dan ook de nadere bijzonderheden
over deze gevallen mede te delen.

Vraag nr. 66
van 6 april 1990
van de heer H. SUYKERBUYK

Gemeentepensioenen - Aanpassing

De gemeentepensioenen worden geperekwateerd, tel-
kens wanneer de wedde wordt aangepast.

Dit zou niet zo zijn als het gaat om een weddeverhoging
welke voortvloeit uit een klasseverheffing.

Is dit zo en waarop is die uitzondering gebaseerd ?

Op het eerste gezicht lijkt me geen reden aanwezig om
de klasseverheffing als een uitzondering te aanzien.

Wat is het standpunt van de geachte Minister ?

Antwoord

Ik deel het geachte lid mee dat de vaststelling van de
regelen betreffende de gemeentelijke pensioenen niet
tot mijn bevoegdheid behoort, maar tot die van de
Minister van Pensioenen. Deze vaststelling maakt im-
mers geen deel uit van de organisatie of de uitoefening
van het administratief toezicht.

Vraag nr. 67
van 6 april 1990
van de heer F. DEWINTER

Contacten Vlaamse Administratie met andere admini-
straties en buitenlandse instanties - Taalgebruik

Kan de geachte Minister mij meedelen welke taal de
diensten gebruiken in hun contacten met de Adminis-
tratie van de Waalse Gewestregering, de Franse Ge-
meenschapsregering, de Brusselse en de centrale Rege-
ring ?

Welke is de voertaal die wordt gebruikt in de contacten
tussen de Administratie van de geachte Minister en
buitenlandse instanties ?

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

Het antwoord op de vraag van het geachte lid zal
worden verstrekt door de heer G. Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve en Gemeenschapsminister
van Financiën en Begroting.

Vraag nr. 71
van 25 april 1990
van de heer A. DE BEUL

Publikatie Taalbeheersing in de praktijk - Gebruik
door de overheid

Bij resolutie heeft de toenmalige Cultuurraad voor de
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Nederlandse Cultuurgemeenschap op 18 april 1978
aanbevolen het gebruik van de publikatie Taalbeheer-
sing in de administratie (ondertussen Taalbeheersing
in de praktijk) door het personeel van overheids- en
gesubsidieerde instanties te bevorderen.

Mag ik vernemen of door de kabinetsmedewerkers en
de diensten die onder de geachte Minister ressorteren
gebruik wordt gemaakt van de bedoelde publikatie ?

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

Het antwoord op deze vraag zal worden verstrekt door
de heer P. Dewael, Gemeenschapsminister van Cul-
tuur.

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN OPENBARE
WERKENENVERKEER

Vraag nr. 158
van 2 april 1990
van de heer Jos BOSMANS

Gemeentelijke trekkingsrechten - Aanwending

Door de recente evolutie van het renteniveau en de
fiscale minderontvangsten kunnen heel wat gemeenten
in budgettaire moeilijkheden geraken, waardoor zij
sterk zullen snoeien in hun investeringsuitgaven. Uiter-
aard zijn het Investeringsfonds en de trekkingsrechten
voor de gemeenten een belangrijke steun om via deze
weg ook de nodige investeringen te doen. Het is een
feit dat gemeenten die technisch degelijk zijn uitgerust,
heel wat openbare werken zelf zouden kunnen uitvoe-
ren (in regie). Deze mogelijkheid zou hen heel wat
besparingen kunnen opleveren en hen, ondanks de
budgettaire restricties, toch toelaten noodzakelijke in-
vesteringen te doen.

Kan de geachte Minister mij daarom meedelen :

of de gemeenten beroep kunnen doen op de kredie-
ten van het Investeringsfonds, dit wil zeggen hun
trekkingsrechten geheel of gedeeltelijk gebruiken
voor werken die zij in regie uitvoeren ;

of de trekkingsrechten kunnen worden aangewend
voor de aankoop van materialen voor de investerin-
gen ;
of de gemeenten de aan deze investeringen verbon-
den kosten (loonkosten, inzet van eigen wagenpark
en eigen materieel) kunnen aanrekenen (via factu-
ratie aan de gemeente zelf) en zodoende beroep
doen op de hen toegewezen trekkingsrechten ?

N.B. : Deze vraag werd eveneens gesteld aan de heer
L. Van den Bossche, Gemeenschapsminister van Bin-
nenlandse Aangelegenheden en Openbaar Ambt.

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid volgend antwoord te
verstrekken. De trekkingsrechten welke voorkomen
uit het Investeringsfonds behoren niet tot mijn be-
voegdheid.

Dit valt onder de bevoegdheid van de Gemeenschaps-
minister van Binnenlandse Aangelegenheden en Open-
baar Ambt aan wie eveneens deze vraag werd gesteld.

Vraag nr. 164
van 6 april 1990
van de heer F. DEWINTER

Contacten Vlaamse Administratie met andere admini-
straties en buitenlandse instanties - Taalgebruik

Kan de geachte Minister mij meedelen welke taal de
diensten gebruiken in hun contacten met de Adminis-
tratie van de Waalse Gewestregering, de Franse Ge-
meenschapsregering, de Brusselse en de centrale Rege-
ring ?

Welke is de voertaal die wordt gebruikt in de contacten
tussen de Administratie van de geachte Minister en
buitenlandse instanties ?

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

Hierbij deel ik het geachte lid mede dat de heer G.
Geens, Voorzitter van de Vlaamse Executieve en Ge-
meenschapsminister van Financiën en Begroting een
gecoördineerd antwoord zal verstrekken op deze
vraag.

B. Vragen waarop werd geantwoord na het verstrijken
van de reglementaire termijn (Regl. art. 74,5)

VOORZITTER VAN DE VLAAMSE
EXECUTIEVE
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN FINANCIEN
EN BEGROTING

Vraag nr. 42
van 14 maart 1990
van de heer M. DESUTTER

Geringe groeicijfers voor de haven van Antwerpen -
Maatregelen

Volgens een persbericht tekent zich inzake container-
cijfers voor de Antwerpse haven een negatieve trend
af.

Deze vertoonden slechts een groei van 1 ten honderd,
wat een veel geringer groeicijfer zou zijn dan dit van
de andere havens.

Volgens het persartikel zou Antwerpen dit grotendeels
aan zichzelf te wijten hebben door steeds dezelfde pro-
blemen te laten aanslepen, door de onefficiënte wer-
king van de sluizen, door het ontbreken van een effec-
tieve scheepvaartbegeleiding en de sociale onrust.

Graag vernam ik welke maatregelen de geachte Ge-
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meenschapsminister zal nemen om de genoemde nega-
tieve trend in een positieve richting om te buigen.

N.B. : Deze vraag werd eveneens gesteld aan de heer
J. Sauwens, Gemeenschapsminister van Openbare
Werken en Verkeer.

Antwoord

Ik kan het geachte lid meedelen dat het antwoord op
zijn vraag wordt verstrekt door de heer J. Sauwens,
Gemeenschapsminister van Openbare Werken en Ver-
keer, die bevoegd is voor de gestelde problematiek.

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
RUIMTELIJKE ORDENING EN HUISVESTING

Vraag nr. 127
van 14 maart 1990
van de heer L. VANHORENBEEK

Onderzoeks- en studieopdrachten sedert 1 januari 1989
- Overzicht

Ik moge de geachte Gemeenschapsminister verzoeken
mee te delen welke onderzoeks- en studieopdrachten
ten laste van de onder zijn bevoegdheid ressorterende
begrotingskredieten hij toekende sedert 1 januari 1989.

De volgende gegevens zouden hierbij moeten worden
vermeld :

1.

2.

3.

4.

5.

6.

titel en korte samenvatting van het onderzoekspro- 2. Gemeentelijke richtnota’s - gedeeltelijke gewest-
ject of studieopdracht ; planherzieningen

verantwoordelijke persoon voor het uitvoeren van
het onderzoeksproject of studieopdracht ;

instelling waar het onderzoeksproject of de stu-
dieopdracht doorgaat ;

De studie omvat een onderzoek van de gemeentelij-
ke voorstellen ter zake, voorts de opmaak van een
synthese per gewestplan en beleidsaanbevelingen
naar het gewest en naar de gemeentebesturen toe.

begin- en einddatum van het onderzoek ;

totaal bedrag voorzien voor het onderzoeksproject
of de studieopdracht ;

Verantwoordelijke : H. Baeyens
Instelling : Mens en Ruimte VZW
Periode : 1 februari 1990 tot

31 juli 1990

begrotingsartikel waarop de kredieten worden
geïmputeerd.

Bedrag : 1.700.000 frank
Artikel : 12.31.03

3. Structuurschema verzoring en socio-culturele voor-
zieningenN.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-

ters gesteld.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid verwij-
zen naar het antwoord op de vraag 70 van 15 januari
1990 van de heer A. De Beul, gepubliceerd in het
Bulletin van Vragen en Antwoorden van de Vlaamse
Raad van 19 februari 1990.

Huisvesting

Wat de Huisvesting betreft werd er op 22 december
1989 een studieopdracht toegekend aan het Weten-
schappelijk en Technisch Centrum van het Bouwbedrijf

WTCB, Aarlenstraat, 53 te 1040 Brussel, vertegen-
woordigd door zijn Directeur-generaal, de heer Carlo
De Pauw, voor het ontwikkelen van een systeem voor
kwaliteitsonderzoek van nieuwe woningen.

Deze studie wordt begeleid door een stuurgroep op de
Administratie voor Huisvesting en bestaat erin een
evaluatiesysteem te ontwikkelen dat de criteria aan-
geeft om de kwaliteiten van de woningen en de omge-
ving te evalueren. Deze kwaliteitsprofielen kunnen
inzonderheid worden aangewend voor de bepaling van
de huurprijs en de verkoopwaarde van de woningen.
De opdracht is gestart op 1 januari 1990 en het eindver-
slag wordt ingediend op 30 november 1990. De kost-
prijs van de opdracht is vastgesteld op 2.200.000 frank,
exclusief BTW, bedrag dat vastgelegd is op artikel
12.60.03 van sektie 80 van de begroting 1989 van het
Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap.

Ruimtelijke Ordening

1. Actualisering van het ruimtelijk structuurplan
Vlaanderen

Naast de inhoud volgens de titel wordt in het bijzon-
der een onderzoek gevraagd naar de relatie met het
Benelux-structuurplan, alsook naar een kader voor
de planning op lager niveau en naar de diverse sec-
toren.

Verantwoordelijke :
Instelling
Periode ..

Bedrag
Artikel

H. Baeyens
Mens en Ruimte VZW
1 februari 1990 tot
30 november 1990
1.090.000 frank
12.32.03

De studie omvat het onderzoek van bedoelde sector
op een facetmatige wijze, dus de impact ervan op
de ruimtelijke ordening.

Verantwoordelijke : H. Baeyens
Instelling : Mens en Ruimte VZW
Periode : 1 februari 1990 tot

31 juli 1990
Bedrag : 1.900.000 frank
Artikel : 12.20.03

4. Dynamische interactieve gewestelijke survey voor
Vlaanderen

De opdracht is de bouw van een gebruiksvriendelijk
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computer-monitoringsysteem ten behoeve van het
structuurplan Vlaanderen.

Verantwoordelijke : M. Van Naelten
Instelling : Ruimte en

Technologie BVBA
Periode : 1 februari 1990 tot

31 juli 1990
Bedrag : 900.000 frank
Artikel : 12.20.03

Het algemeen en bijzonder plan van aanleg als ac-
tueel beleidsinstrument

Het onderzoek betreft de vorm en totstandkoming
van gemeentelijke plannen van aanleg enerzijds en
anderzijds de voorwaarden om met een BPA af te
wijken van het gewestplan.

Verantwoordelijke : J. Van den Broeck
Instelling : Studiegroep Omgeving
Periode : 1 februari 1990 tot

31 juli 1990
Bedrag : 1.900.000 frank
Artikel : 12.20.03

De stadsvernieuwing als beleidsaspect in het kader
van het ruimtelijk structuurplan voor Vlaanderen

De studie omvat een onderzoek naar :

- de bestaande herwaarderingsgebieden ;
- de impact op de omgeving ;
- de succes- en risicofactor ;
- het samenwerkingsmodel openbaar/privé.

Verantwoordelijke :
Instelling .
Periode .

Bedrag
Artikel

Professor Bouckaert
Rijksuniversiteit Gent
1 februari 1990 tot
30 november 1990
1.900.000 frank
12.20.03

Stadsontwikkeling via een stadsgewestelijke visie in-
zake city-marketing en city-management

Volgende thema’s worden onderzocht :

- definitie stadsgewest
- planning op het niveau van het stadsgewest
- city-marketing en city-management op dat ni-

veau

Verantwoordelijke : Professor Anselin
Instelling : Rijksuniversiteit Gent
Periode : 1 februari 1990 tot

30 november 1990
Bedrag : 2.690.000 frank
Artikel : 12.20.03

Probleemstellingsnota en basisnota wetgeving ruim-
telijke ordening

Op basis van een bestaande knelpuntennota werd
ingevolge uitgebreide consultaties een probleem-
stellingennota opgemaakt en vervolgens ook een
basisnota ter voorbereiding van de aanpassing van
de reglementering inzake stedebouw en ruimtelijke
ordening.

Verantwoordelijke
en instelling : Koning Boudewijnstichting
Periode : 26 mei 1989 tot

31 augustus 1989
Bedrag : 984.250 frank
Artikel : 12.20.03

Vraag nr. 132
van 27 maart 1990
van de heer J. VAN HECKE

Gewestplan Gentse en Kanaalzone - Herziening voor
Oosterzele

Op 12 juli 1989 besliste de Vlaamse Executieve het bij
koninklijk besluit van 14 september 1977 vastgesteld
Gewestplan Gentse en Kanaalzone gedeeltelijk in her-
ziening te stellen met het oog op de aanleg van een
industrieterrein op het grondgebied van de gemeenten
Wetteren  en Oosterzele.

In het Executievebesluit van 17 januari 1990 werd een
tweede, meer zuid-oostelijk gelegen deel, dat niet in
het oorspronkelijk besluit werd opgenomen, eveneens
in herziening gesteld.

Niettegenstaande de Gemeenteraad van Oosterzele
een eerder genomen princiepsbeslissing tot realisatie
van dit industrieterrein op 27 juni 1989 heeft ingetrok-
ken, &rd het gedeelte op het grondgebied van Ooster-
zele toch mee genomen.

In een begeleidende nota stelt de geachte Gemeen-
schapsminister dat definitief uitsluitsel hierover kan
volgen na een meer uitgebreid onderzoek.

Graag had ik van de geachte Minister vernomen
hoe dit onderzoek concreet zal verlopen. Wie wordt
bij dit onderzoek betrokken ? Welke instanties wer-
den er reeds geconsulteerd ? Wanneer hoopt men
dit onderzoek te kunnen beëindigen ?

Acht de geachte Minister het mogelijk dat een inter-
communale, waarbij de gemeente Oosterzele niet
is aangesloten, een industrieterrein realiseert op het
grondgebied van die gemeente, tegen de wil van het
Gemeentebestuur in ?

Antwoord

In antwoord op zijn bovengenoemde vraag kan ik het
geachte lid het volgende mededelen.

1. In de vergadering van woensdag 7 maart 1990 hecht-
te de Vlaamse Executieve haar goedkeuring aan het
eindverslag van de Interkabinettenwerkgroep
Kwantitatieve en kwalitatieve inventarisatie en eva-
luatie van de beschikbare industrieterreinen en am-
bachtelij ke zones (VE/90/07.03/Doc.  164). De
Vlaamse Executieve besliste daarbij om een werk-
groep ad hoc verder te belasten met de gecoördi-
neerde aanpak van de beleidsvoorstellen welke door
elk betrokken Gemeenschapsminister, elk wat zijn
bevoegdheid betreft, dienen te worden genomen ter
uitvoering van in het vermelde document opgeno-
men krachtlijnen. Het uitgebreide onderzoek, ver-
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2.

meld in de begeleidende nota bij het besluit van de
Vlaamse Executieve van 17 januari 1990, slaat op
de toekomstige werkzaamheden van deze werk-
groep ad hoc, die krachtlijnen inzake het beleid van
de Vlaamse Executieve met betrekking tot indus-
trieterreinen en ambachtelijke zones verder zal
voorbereiden. Op dit ogenblik is het nog niet moge-
lijk een concreet overzicht van de activiteiten van
deze werkgroep ad hoc mede te delen.

Artikel 1 van de wet van 22 december 1986 betref-
fende de intercommunales  luidt als volgt : ,,Ver-
scheidene gemeenten kunnen, onder de voorwaar-
den bepaald in deze wet, verenigingen met welbe-
paalde oogmerken van gemeentelijk belang oprich-
ten.. .” Volgens gevestigde rechtspraak is de uitoefe-
ning van dit gemeentelijk belang beperkt tot het
ambtsgebied van de intercommunale. De intercom-
munale kan nochtans steeds ter uitvoering van
werken of voor het verlenen van diensten een over-
eenkomst aangaan met een gemeente buiten haar
ambtsgebied.

Vraag nr. 134
van 5 april 1990
van’de heer A. SCHELLENS

Restauratie orgel Sint-Pieterskerk te Boutersem - Stand
van zaken

Gaarne vernam ik van de geachte Gemeenschapsminis-
ter een antwoord op de volgende vragen.

1.

2.

In welk stadium van de beschermingsprocedure be-
vinden zich deze aanvragen ?

Welk advies werd door het gemeentebestuur van
Rotselaar uitgebracht ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mede-
delen dat het voorontwerp van lijst van voor bescher-
ming vatbaar monument dateert van 18 maart 1988.

Het gemeentebestuur van Rotselaar heeft omtrent de
bescherming van de Mariakapel van Werchter een gun-
stig advies uitgebracht, evenwel onder voorbehoud.
Met betrekking tot dit voorbehoud werd aan het ge-
meentebestuur nadere informatie gevraagd. Van zodra
deze informatie is ingewonnen zal het Bestuur voor
Monumenten en Landschappen mij het ontwerp van
lijst van voor bescherming vatbaar monument overleg-
gen.

Vraag nr. 137
van 6 april 1990
van de heer R. VAN HOOLAND

Oeverwerken - Vergunningsplicht
In antwoord op vraag nummer 18 van 7 maart 1988
van collega Frank Vandenbroucke betreffende de res-
tauratie van het orgel in de Sint-Pieters-Bandenkerk
te Willebringen (Boutersem) antwoordde de geachte
Minister dat het Bestuur voor Monumenten en Land-
schappen opdracht kreeg het opdrachtgevend bestuur
te contacteren. Op basis van een verslag zouden dan
verdere stappen worden ondernomen.

Graag vernam ik van de geachte Gemeenschapsminis-
ter een antwoord op de volgende vragen.

1. Welke stappen zijn ondernomen aangaande een mo-
gelijke restauratie ?

2. In welk stadium bevindt zich het dossier ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mede-
delen dat het Bestuur voor Monumenten en Land-
schappen mij eerstdaags een verslag zal bezorgen over
de restauratieproblematiek van het orgel van de Sint-
Pieterskerk te Boutersem.

Vraag nr. 135
van 5 april 1990
van de heer A. SCHELLENS

Bescherming Mariakapel Werchter - Stand van zaken

In september 1985 werd een onderzoek gestart om de
opname van de Mariakapel (deelgemeente Werchter,
Hanewijk) op de lijst van de voor bescherming vatbare
monumenten mogelijk te maken.

Ik zou het zeer op prijs stellen van de geachte Minister
mogen vernemen :

of voor de bouw van steigers en oeverversterkingen
in en langs de Leie en vergelijkbare waterlopen een
bouwvergunning van de desbetreffende gemeente
vereist is ;

zo neen, of het niet opportuun is daarvoor een
bouwvergunning in te voeren.

Antwoord

In antwoord op zijn bovengenoemde vraag kan ik het
geachte lid verwijzen naar de bepalingen van artikel
44 van de wet van 29 maart 1962 houdende organisatie
van de ruimtelijke ordening en de stedebouw, dat han-
delt over de vergunningsplichtige werken en handelin-
gen.

Daaruit volgt dat steigers en oeverversterkingen van
constructieve aard bouwvergunningsplichtig kunnen
zijn. Dit zal echter geval per geval dienen te worden
beoordeeld.

Bovendien dient verwezen te worden naar het konink-
lijk besluit van 25 maart 1981 tot vaststelling, voor het
Vlaamse Gewest, van de op openbaar domein door
publiekrechtelijke rechtspersonen uit te voeren werken
en te verrichten handelingen waarvoor wegens hun ge-
ringe omvang geen vergunning is vereist, inzonderheid
naar artikel 8 en 9, indien het onbevaarbare waterlopen
betreft.

Ten slotte weze gesteld dat het voor elke gemeente
mogelijk is binnen de context van een bouwverorde-
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ning in toepassing van artikel 44 0 2 juncto artikel 59
en 60 bepaalde werken bouwvergunningsplichtig te ma-
ken.

Voor zover mij bekend is de problematiek van de al
dan niet vergunningsplichtige steigers en oeververster-
kingen  niet van die aard dat zich een wetswijziging
opdringt.

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN WELZIJN
EN GEZIN

Vraag nr. 42
van 14 maart 1990
van de heer L. VANHORENBEEK

Onderzoeks- en studieopdrachten sedert 1 januari 1989
- Overzicht

Ik moge de geachte Gemeenschapsmfinister verzoeken
mee te delen welke onderzoeks- en studieopdrachten
ten laste van de onder zijn bevoegdheid ressorterende
begrotingskredieten hij toekende sedert 1 januari 1989.

De volgende gegevens zouden hierbij moeten worden
vermeld :

1.

2.

3.

4.

5.

6.

titel en korte samenvatting van het onderzoekspro-
ject of studieopdracht ;

verantwoordelijke persoon voor het uitvoeren van
het onderzoeksproject of studieopdracht ;

instelling waar het onderzoeksproject of de stu-
dieopdracht doorgaat ;

begin- en einddatum van het onderzoek ;

totaal bedrag voorzien voor het onderzoeksproject
of de studieopdracht ;

begrotingsartikel waarop de kredieten worden
geïmputeerd.

N.B. : Deze
ters gesteld.

Antwoord

vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-

Gelet op de omvang van de gevraagde gegevens, zal
aan het geachte lid persoonlijk worden geantwoord.

Vraag nr. 43
van 21 maart 1990
van de heer E. BEYSEN

Centra voor Levens- en Gezinsvragen - Personeelsuit-
breiding

Na kennis genomen te hebben van het antwoord op
de schriftelijke vraag nummer 24 van 29 januari 1990
betreffende de personeelsuitbreiding voor de Centra
voor Levens- en Gezinsvragen (CLG), zou ik graag de

aandacht van de geachte Minister vestigen op
de paragraaf van mijn oorspronkelijke vraag.

de twee-

Aangezien ik daarop geen concreet antwoord ontving,
zou ik de geachte Minister willen vragen mij een over-
zicht van de toegestane personeelsuitbreidingen te wil-
len zenden.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mee-
delen dat in 1990 een personeelsuitbreiding werd toe-
gekend aan het CLG 8581, De Klaproos te 3200 Leu-
ven, Mechelsestraat 72.

In 1989 werd een personeelsuitbreiding toegekend aan
het CLG 8551 te 1150 Brussel, Orbanlaan 56.

Vraag nr. 44
van 23 maart 1990
van de heer J. LOONES

Fonds voor de Kansarmoedebestrijding - Evaluatie

De Vlaamse Regering hechtte in 1989 haar goedkeu-
ring aan de besteding van 500 miljoen frank ter bestrij-
ding van de kansarmoede in Vlaanderen. Bij de verde-
ling van het zogeheten Fonds-Lenssens werd voorrang
gegeven aan gemeenten en regio’s waar kansarmoede
en integratieproblemen van migranten voorkomen.

Kan de geachte Minister mij volgende gegevens meede-
len ?

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

Hoeveel projecten werden ingediend ?

Hoeveel projecten werden weerhouden ?

Kan een lijst worden meegedeeld van de weerhou-
den projecten met de toegekende subsidies ?

Welke redenen kunnen worden aangehaald voor het
niet-weerhouden van sommige projecten ?

Sommige projecten kregen nog geen definitieve
goedkeuring alhoewel ze door de Cel Armoedebe-
strijding van de Vlaamse Gemeenschap wel gunstig
werden beoordeeld. Die projecten moesten vóór 1
maart 1990 herwerkt en opnieuw worden voorge-
legd. Hoeveel dergelijke tweedekans-projecten wer-
den vóór 1 maart ingediend, voor welke gemeenten
en voor welke subsidies ?

Het Fonds voorziet ondersteuning voor maximum
2,5 jaar. In de meeste gevallen kan na die periode
niet worden gezegd dat de doelstelling van het pro-
ject is bereikt. Wat is dan ook de mening van de
geachte Minister over een eventuele verlenging van
het Fonds ?Welke  initiatieven zal hij daartoe ne-
men ?

Hoe evalueert de geachte Minister het resultaat van
het Fonds Kansarmoedebestrijding tot op heden ?

Antwoord

Gelet op de omvang van de gevraagde gegevens, zal
aan het geacht lid persoonlijk worden geantwoord.
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Vraag nr. 45
van 23 maart 1990
van de heer J. VALKENIERS

Rusthuizen te Brussel - Taalgebruik tijdens de inspec-
tiebezoeken

Een Nederlandstalig kinesist wil te Brussel een Frans-
talig rusthuis overnemen, hij is Vlaming en wil over-
schakelen naar een Nederlandstalig of tweetalig rust-
huis.

Er werd hem medegedeeld dat hij een Franstalige ex-
pertise zal krijgen, omdat er in de hoofdstad geen Ne-
derlandssprekende inspecteurs of inspectrices bestaan !

Graag vernam ik het standpunt van de geachte Minis-
ter.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mede-
delen dat het toezicht op de rusthuizen in Brussel be-
hoort tot de bevoegdheid van de Brusselse Executieve,
behoudens de initiatieven die zich wenden tot de
Vlaamse Gemeenschap voor vergunning of erkenning
en derhalve kiezen voor een Vlaams karakter.

Deze laatste worden geïnspecteerd door Nederlandsta-
lige inspecteurs van de diensten van de Vlaamse Ge-
meenschap en de behandeling van het dossier gebeurt
uiteraard volledig in het Nederlands.

Vraag nr. 46
van 26 maart 1990
van de heer H. VAN WAMBEKE

Begrip ,,uren  in nachtdienst” - Toepassing voor ver-
pleegkundigen in rustoorden

Met verwijzing naar zijn circulaires van 17 april 1989
en 16 mei 1989 heeft de Minister van Sociale Voorzorg
aan de provinciegouverneurs laten weten dat, voor het
berekenen van de vergoeding van de nachturen via de
verpleegdagprijs, de nachturen zullen in aanmerking
worden genomen overeenkomstig navolgende modali-
teiten, met een maximum van 11 uren :

- de uren gepresteerd tussen 22 en 4 uur met assimi-
latie van de uren gepresteerd tussen 18 en 8 uur
voor zover de prestaties eindigen te of na 22 uur
of beginnen te of voor 4 uur.

Geldt deze regeling ook voor verpleegkundigen in rus-
toorden ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte
lid mede te delen dat in de door hem geciteerde om-
zendbrieven van de heer Minister van Sociale Voorzorg
door deze laatste toelichting wordt verstrekt bij de
voorwaarden die worden gesteld om terugbetaling te
bekomen van de verhoogde verpleegdagprijs als gevolg
van de herwaardering van het geldelijk statuut van het
verplegend personeel van de ziekenhuizen.

In zijn omzendbrief aan de Provinciegouverneurs van
29 augustus 1989 voorziet de Minister van Sociale
Voorzorg eveneens in een verhoging van de dagelijkse
forfaitaire tegemoetkoming voor de RVT-instellingen
(rust- en verzoringstehuizen)  teneinde rekening te hou-
den met de verhogingen als gevolg van de herwaarde-
ring van de bezoldigingen van het verplegend, verzor-
gend en paramedisch personeel van deze instellingen.

Aangezien geen verpleegdagprijzen bestaan voor rust-
oorden ten laste van het Rijksinstituut voor Ziekte- en
Invaliditeitsverzekering (RIZIV) kan mijn inziens deze
omzendbrief onmogelijk als van toepassing op de rus-
toorden worden beschouwd.

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN LEEFMILIEU,
NATUURBEHOUD EN LANDINRICHTING

Vraag nr. 76
van 13 november 1989
van de heer J. DE ROO

Waterzuivering in het Meetjesland - Uit te voeren
werken, timing en kostprijs

Ten gevolge van de vele persberichten omtrent de wa-
terzuivering is dit thema opnieuw brandend actueel.

Graag zou ik in verband met het programma van de
waterzuiveringswerken in het Meetjesland het volgen-
de willen vernemen.

Welke zijn de nog uit te voeren werken ? Wat is de
voorziene timing hiervan ? Hoe hoog raamt men de
kostprijs ervan ?

Antwoord

In antwoord op zijn vragen kan ik het geachte lid
meedelen dat op basis van de beschikbare gegevens,
zoals die blijken uit de AWP-niveau 3-studies die door
de Vlaamse Maatschappij voor Waterzuivering zijn op-
gemaakt of bij deze Maatschappij in opmaak zijn, een
indicatief investeringsprogramma waterzuivering voor
de periode 1990-1995 werd opgesteld. Dit indicatief
programma dat in mijn MINA-plan 1990-1995 werd
opgenomen omvat volgende projecten die betrekking
hebben op de sanering van het Meetjesland :

- voor 1990 :

- Maldegem, collector ten noorden van de express-
weg : 16 miljoen frank ;

- Zelzate, collector linkeroever
der kanaal : 50 miljoen frank

- voor 1991 :

en doorpersing on-

- Eeklo, rioolwaterzuiveringsinstallatie
joen frank ;

: 150 mil-

- Zelzate, rioolwaterzuiveringsinstallatie linkeroe-
ver of aansluiting op en uitbreiding rioolwaterzui-



Vlaamse Raad - Vragen en Antwoorden - Nr. 13 - 14 mei 1990 673

veringsinstallatie rechteroever : 60 miljoen
frank ;

- voor 1992 :

- Eeklo, pompstation op de noordelijke collector
ter sanering van de Sleepdammewatergang : 20
miljoen frank ;

- Waarschoot, collector Eeklo-Waarschoot met
pompstation : 35 miljoen frank.

Ten slotte kan ik het geachte lid nog meedelen dat ik
daarenboven eind vorig jaar de betoelaging goedkeur-
de voor de bouw van de loten 1 en 2 van een pompsta-
tion en de aanleg van het einddeel toevoercollector te
Eeklo voor een totaal bedrag van 100 miljoen frank.

Vraag nr. 156
van 15 januari 1990
van de heer A. DENYS

Leie en Schelde - Zuiveringsprogramma’s

Kan de geachte Gemeenschapsminister mij het volgen-
de meedelen ?

1. Welke zijn de juiste sanerings- en investeringspro-
gramma’s  voor de gebieden waar deze rivieren
vloeien ?

2. Welke algemene waterzuiveringsplannen (AWP)
zijn er reeds gemaakt en goedgekeurd ?

3. Welk zal het vooropgesteld bedrag van investerin-
gen zijn voor respectievelijk collectoren, riolerin-
gen, pompstations ?

4. Welk is het tijdsprogramma voor de sanering van
deze rivieren ?

5. Welke is de graad van prioriteit voor de zuivering
van de Leie en de Schelde ?

Antwoord

In antwoord op zijn vragen kan ik het geachte lid
meedelen dat de gevraagde informatie is vermeld in
mijn beleidsbrief Milieubeleidsplan en natuurontwik-
kelingsplan voor Vlaanderen 1990-1995 van 14 februari
1990, stuk 296 (1989-1990),  nr. 1, inzonderheid blz.
1.341 tot 1.345 en voorlaatste hoofdstuk Indicatief in-
vesteringsprogramma waterzuivering 1990-1995.

Wat ten slotte de graad van prioriteit voor de zuivering
van de Leie en de Schelde betreft, kan ik het geachte
lid meedelen dat deze is vastgesteld bij besluit van de
Vlaamse Executieve van 21 oktober 1987 tot vaststel-
ling van de kwaliteitsdoelstellingen voor alle opper-
vlaktewateren van het openbaar hydrografisch net en

tot aanduiding van de oppervlaktewateren bestemd
voor drinkwater, zwemwater, viswater en schelpdier-
water.

Vraag nr. 190
van 8 februari 1990
van de heer J. GEYSELS

VMZ-bezinkput te Herenthout - Verontreiniging

Uit verklaringen blijkt dat de bezinkput van de Vlaam-
se Maatschappij voor Waterzuivering (VMZ) in de ,
buurt van de Zellebeek (Herenthout) ernstig is veront-
reinigd.

Kan de geachte Minister antwoord verstrekken op de
volgende vragen ?

1. Werd op de bovenvermelde plaats verontreiniging
van het grondwater vastgesteld ?

2. Bestaan er reeds plannen voor de verwijdering van
het slib door de Openbare Afvalstoffenmaatschap-
pij voor het Vlaamse Gewest (OVAM), aangezien
het betrokken zinkbekken in de nabije toekomst
zonder functie valt ?

3. Wie zal de kosten van deze ruiming  betalen ?

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid mede te delen dat uit het
inmiddels door de Vlaamse Maatschappij voor Water-
zuivering ingestelde onderzoek blijkt dat de aange-
klaagde verontreiniging sterk gerelativeerd moet wor-
den qua agressief karakter. Vastgesteld werd dat ratten
momenteel overleven in de bezinkvijver en er zich hier-
in ook nog waterplanten bevinden.

Het bezinkbekken zal niet zonder functie vallen aange-
zien bij hevige regenval het vijzelgemaal het sterk ver-
gunde regenwater zal oppompen. Het opgepompte wa-
ter moet langs de vijver blijven passeren. Het water
dat onder normale omstandigheden toekomt langs de
industriecollector wordt via een pompstation met pers-
leiding afgeleid naar de rioolwaterzuiveringsinstallatie
van Wiekevorst. De vijver moet weliswaar volledig
worden uitgebaggerd of uitgegraven. Deze kosten val-
len ten laste van de VMZ en worden geraamd op
5.000.000 frank. De VMZ voert reeds enkele jaren
onderhandelingen met OVAM betreffende de stortmo-
gelijkheden van het slib.

Ter controle van de kwaliteit van het slib werden door
OVAM 6 stalen, verspreid over het bekken, genomen.
Twee van de zes stalen gaven overschrijdingen  aan
voor wat betreft de zware metalen koper en nikkel.

Voor de andere zware metalen inzonderheid zink,
,lood,  chroom, cadmium en kwik, waarvan de twee
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laatste de belangrijkste zijn, werd geen enkel probleem
vastgesteld.

Vraag nr. 198
van 14 februari 1990
van mevrouw M.P. KESTELIJN-SIERENS

Beteugeling milieumisdrijven - Directe boete-inning

Op de vraag van collega M. Desutter (Bulletin van
Vragen en Antwoorden (90),  Kamer, Zitting 1988-
1989, Vraag nr. 237, van 26 mei 1989, p. 6976) of de
Minister van Justitie eraan denkt een systeem van di-
recte boete-inning in de Belgische wetgeving in te voe-
ren, werd geantwoord dat ,,de invoering van een sys-
teem van dadelijke betaling voor een aantal kleine
milieudelicten de Regering zou nopen tot overleg met
de Gewesten (. . .) en dat dit best zou gebeuren in het
ruime kader van de verschillende problemen die thans
worden opgeworpen inzake de beteugeling van leefmi-
lieumisdrijven”.

Kan de Gemeenschapsminister van Leefmilieu dit
knelpunt ter sprake brengen op de eerstvolgende Inter-
ministeriële Conferentie voor het Leefmilieu ?

Zal in het kader van de studieopdracht van Professor
Boeken, die een voorstel van codificatie en vereenvou-
diging van onze milieuwetgeving moet maken, de mo-
gelijkheid van een directe boete-inning voor kleine mi-
lieudelicten worden onderzocht ?

Antwoord

In antwoord op de vraag van het geachte lid kan ik
haar meedelen dat de Vlaamse Executieve op mijn
initiatief op 5 juli 1989 besliste een Interuniversitaire
Commissie op te richten die werd belast met de uitwer-
king van een globaal voorstel van gecoördineerde en
geoptimaliseerde milieuwetgeving in Vlaanderen.
Hierbij werd als één van de doelstellingen vooropge-
steld een verhoging van de doelmatigheid van de straf-
rechtelijke en andere middelen tot handhaving van het
milieurecht. Tevens werd gepreciseerd dat de Interuni-
versitaire Commissie zich niet dient te beperken tot de
materies die tot de exclusieve bevoegdheid van het
Vlaamse Gewest behoren, maar dat zij ook suggesties
kan doen op gebieden waar de nationale overheid of
een ander Gewest (mede) bevoegd is. De Commissie
moet vóór 30 juni 1991 een kaderdecreet uitwerken en
aanbevelingen formuleren met het oog op een verho-
ging van de doelmatigheid van het milieuhygiënerecht.

Het lijkt mij aangewezen de voorstellen van genoemde
Interuniversitaire Commissie af te wachten alvorens in
dit domein nieuwe concrete initiatieven te nemen.

Vraag nr. 205
van 20 februari 1990
van de heer J. CAUDRON

Schuimvorming Dender te Geraardsbergen - Resulta-
ten onderzoek

Op 12 januari 1990 stelde ik in de Commissie Leefmi-
lieu een vraag over de enorme schuimvorming op de
Dender te Geraardsbergen.

De vervuiling bleek afkomstig van de zeepfabriek Des-
pe in Wallonië.

De Minister antwoordde dat een streng onderzoek be-
zig was om de dader(s) op te sporen en te sanctioneren.
Op 15 januari 1990 zou het Overlegcomité Leefmilieu
Vlaanderen-Wallonië zich over het probleem buigen.

Graag kreeg ik antwoord op volgende vragen.

Welke zijn de besluiten van dit Overlegcomité ?

Welk bedrijf is verantwoordelijk voor de reusachti-
ge schuimvorming ?

Welke sanctie werd tegen deze sluiklozer geno-
men ?

Welke maatregelen voorziet men om in de toekomst
dergelijke grensoverschrijdende watervervuiling te
voorkomen ?

Antwoord

Vooreerst moge ik het geachte lid verwijzen naar het
antwoord dat ik verstrekte op de interpellatie inzake
de aangeklaagde vervuiling van 24 januari 1990. De
bevoegde collega van het Waalse Gewest die ik om
deze op het grondgebied van het Waalse Gewest in de
Dender ingebrachte vervuiling reeds eerder contacteer-
de, heeft mij inmiddels meegedeeld dat de verontreini-
ging van de Dender kan opgesplitst worden in drie
soorten : de huishoudelijke, de agrarische en de indus-
triële. De vervuiling door koolwaterstoffen blijkt gro-
tendeels afkomstig te zijn van de agglomeratie Lens.
Er konden tot dusver echter nog geen overtredingen
worden vastgesteld.

Nieuwe controles zullen door de Waalse overheid wor-
den uitgevoerd. Op de agenda van de vergadering van
26 april 1990 van de Interministeriële Conferentie
Leefmilieu stonden weliswaar onder meer de waterzui-
veringsprogramma’s van de Gewesten vermeld. Tot
dusver werd echter nog geen concreet programma voor
wat de sanering van Waalse oppervlaktewateren en de
Dender in het bijzonder betreft, ter kennis gebracht.

Vraag nr. 206
van 20 februari 1990
van de heer J. CAUDRON

Cadmiumvergiftiging Dender - Reactie Waals Gewest

Tijdens een recente studiedag van het Internationaal
Centrum voor Waterstudies (ICWS) in Amsterdam
waarschuwde een hoge ambtenaar van het Belgisch
Instituut voor Hygiëne en Epidemiologie (IHE) dat de
op de tweede Noordzeeconferentie overeengekomen
halvering van de vervuiling tegen 1995 geen fundamen-
tele oplossing zal bieden.

Een halvering van de meting betekent niet dat de vuil-
vrachten eveneens met de helft zullen afnemen.

Als voorbeeld geldt het metaalverwerkend bedrijf La
Floridienne in Ath dat 50 microgram cadmium per liter
in de Dender loost, terwijl de lozingsnorm slechts 5
microgram bedraagt. In Geraardsbergen meet men nog
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5 microgram ; in Dendermonde 2 en in Doel 1 tot 1,2
microgram.

Het cadmium zet zich dus neer op de bodem van de
rivier. Als men de gemeten waarden in Doel met 50
ten honderd kan verminderen tot 0,6 microgram zal
men victorie kraaien, terwijl het cadmiumprobleem on-
verminderd blijft bestaan wanneer men de lozingen
niet met 95 ten honderd vermindert.

Wetenschappers zijn bang dat door de politieke beslis-
sing de vervuilingsgraad van de rivieren met 50 ten
honderd te verminderen, alle aandacht naar de metin-
gen zal gaan en niet naar de lozingen, die tot nul
zouden moeten worden herleid. Het sterk vervuilde
sediment op de bodem van onze rivieren gaat geleide-
lijk naar zee. Niemand weet hoe snel dit proces ver-
loopt. De bodem van onze rivieren is omzeggens bio-
logisch dood. Er is geen of nauwelijks zuurstof aanwe-
zig. Dit heeft tot gevolg dat zware metalen door het
sediment worden vastgehouden.

Als men de rivieren saneert zal het zuurstofgehalte
toenemen en zal het sediment de zware metalen gelei-
delijk vrijgeven. De metingen zullen dan een toename
in de plaats van een vermindering aangeven. Het bui-
tenland zal België dan weer met de vinger wijzen.

Graag kreeg ik een antwoord op de volgende vragen.

Werd op de vergadering van het Overlegcomité Leef-
milieu Vlaanderen-Wallonië van 15 januari 1990 de
vergiftiging met zware metalen vanuit Wallonië bespro-
ken ?

Welke maatregelen zal het Waalse Gewest nemen om
deze giftige lozingen te doen stoppen ? \

Hoever staat het waterzuiveringsprogramma van de
Dender in Wallonië ?

Antwoord

Vooreerst moge ik het geachte lid verwijzen naar het
antwoord dat ik verstrekte op zijn vraag nummer 205
van 20 februari 1990.

Wat specifiek de verontreiniging door zware metalen
vanuit het Waalse Gewest betreft, kan ik het geachte
lid meedelen dat deze, volgens het antwoord ontvan-
gen van de bevoegde Waalse Gewestminister, afkom-
stig is van de scheikundige industrie. Tot dusver kon-
den nog geen overtredigingen op de lozingsvoorwaar-
den worden vastgesteld.

Vraag nr. 214
van 23 februari 1990
van de heer J. CAUDRON

Lozingsvergunningen - Beroepsprocedure

Een groot aantal bedrijven gaat in beroep tegen de
door de Vlaamse Maatschappij voor Waterzuivering in
de lozingsvergunning opgelegde voorwaarden.

In afwachting van de behandeling van het beroep en
de beslissing van de Leefmilieuminister lozen zij zoals
voorheen.

Graag kreeg ik een antwoord op de volgende vragen.

1.

2.

3.

4.

5.

Hoeveel keer werd gedurende de jongste 2 jaar be-
roep aangetekend ?

Hoeveel van die gevallen werden onderzocht ?

In hoeveel gevallen werd het beroep aanvaard of
verworpen ?

Houdt het instellen van beroep ook de schorsing in
van de lozingsvergunning ?

Wat loopt er mank in de afhandeling van dit be-
roep ?

Antwoord

In antwoord op zijn vragen kan ik het geachte lid
meedelen dat het aantal beroepen tegen de in eerste
aanleg door de Directeur van de bevoegde waterzuive-
ringsmaatschappij afgeleverde lozingsvergunningen se-
dert 1987 spectaculair is toegenomen. Zo werden in
1983 amper drie beroepen ingediend, in 1984 geen
enkel, in 1985 opnieuw drie en in 1986 tien. Vanaf
1987 steeg het aantal beroepen tot 30, zijnde 10 maal
meer dan in 1983 en 1985. In 1988 werden er 27 en in
1989 35 beroepen ingediend. Ook op andere domeinen
werd een sterke aangroei van de door het Bestuur voor
Leefmilieu te behandelen dossiers vastgesteld. Ingevol-
ge het door deze toename van dossiers ontoereikend
geworden personeelseffectief van voornoemd bestuur
kon de tijdige afhandeling van de beroependossiers
sedert 1986 niet meer worden gewaarborgd.

Van de 19 uitspraken gedaan in 1987 werden er 3
onontvankelijk, 7 ongegrond en 9 gegrond verklaard.
Van de 13 uitspraken gedaan in 1988 werden er 3
onontvankelijk, één zonder voorwerp, 6 ongegrond en
4 gegrond verklaard.

Naast een verbeterde uitbouw van de administratieve
milieustructuren, zoals beschreven in mijn beleidsbrief
Milieubeleidsplan en natuurontwikkelingsplan voor
Vlaanderen - Voorstellen voor 1990-1995, stuk 296
(1989-1990),  nr. 1, zal de vereenvoudiging van de pro-
cedures, met het in uitvoering brengen van het decreet
van 28 juni 1985 betreffende de milieuvergunning, een
structurele oplossing moeten bieden voor de tijdige
afhandeling van de verschillende dossiers.

Ten slotte kan ik het geachte lid meedelen dat artikel
7 van de wet van 26 maart 1971 op de bescherming
van de oppervlaktewateren tegen verontreiniging uit-
drukkelijk bepaalt dat het beroep tegen een in eerste
aanleg verleende vergunning deze laatste niet opschort.

Vraag nr. 225
van 7 maart 1990
van de heer C. LISABETH

Uitbreiding waterdistributienet in Bachte-Maria-Leerne
en Sint-Martens- Leerne - Planning

Zoals bekend vormen de gemeenten Sint-Martens-
Leerne en Bachte-Maria-Leerne - behorend tot Dein-
ze - een gebied dat nog niet over een waterdistribu-
tienet beschikt.



676 Vlaamse Raad - Vragen en Antwoorden - Nr. 13 - 14 mei 1990

Begin 1988 werd door het stadsbestuur van Deinze
hiertoe een dossier ingediend, waarbij de hoogst moge-
lijke subsidie werd aangevraagd.

Dit dossier werd niet opgenomen in het ontwerp-inves-
teringsprogramma 1989 van de Tussengemeentelijke
Maatschappij der Vlaanderen voor Waterbedeling
(TMVW), omdat onvoldoende kredieten beschikbaar
waren.

Uit het antwoord van de Minister op diverse tussen-
komsten is me bekend dat in samenspraak met TMVW
wordt geopteerd voor een over twee begrotingsjaren
gespreide realisatie. Deze gefaseerde realisatie zou niet
beletten dat de bundels gelijktijdig kunnen worden be-
handeld.

Hierbij heeft de geachte Minister niet vermeld om wel-
ke twee begrotingsjaren het gaat. Gezien de wenselijk-
heid van een spoedige realisatie van voormelde
werken, stel ik er belang in te vernemen of de geachte
Minister akkoord gaat deze gefaseerde realisatie te
voorzien in de investeringsprogramma’s voor 1990 en
1991.

Antwoord

In antwoord op zijn vragen kan ik het geachte lid
meedelen dat met het oog op het verzekeren van de
waterleveringen aan de onderscheiden netten in het
investeringsprogramma inzake watervoorziening voor
het jaar 1990 prioriteit diende gegeven aan watervoor-
zieningsprojecten die betrekking hebben op de uitbouw
van waterwinningen, waterreserves alsmede op de ver-
betering van de drinkwaterkwaliteit. Dit belet uiter-
aard niet de realisatie van uitbreidingen van lokale
waterdistributienetten vermits deze door de watervoor-
zieningsmaatschappijen zonder gewestelijke toelage
kunnen worden gerealiseerd.

Vraag nr. 232
van 9 maart 1990
van de heer J. TIMMERMANS

Geluidsmeetnet op regionale luchthavens - Plannen

Volgens de Europese richtlijn van 10 december 1979
inzake de beperking van geluidshinder door subsoni-
sche vliegtuigen, uitgevoerd door de koninklijke beslui-
ten van 5 juni 1980 en 22 november 1984 is het verbo-
den om subsonisch civiele straalvliegtuigen te laten lan-
den die niet voldoen aan de desbetreffende internatio-
nale normen.

Om de naleving van deze normen te verzekeren is een
geluidscertificaat in het kader van het bewijs van lucht-
waardigheid onvoldoende.

De geluidsproduktie van vliegtuigmotoren is immers
sterk afhankelijk van belasting en onderhoud. Perma-
nente geluidsmeetnetten op de betrokken luchthavens
lijken dan ook een noodzaak en werden door de Euro-
pese richtlijn impliciet verplicht tegen 1 januari 1988.
Volgens Minister Dehaene van Verkeerswezen zorgt
men eindelijk voor een geluidsmeetnet op onze natio-
nale luchthaven Zaventem. Hoe zit het met de regiona-
le luchthavens ?

De problemen met geluidsoverlast op de luchthaven
van Grimbergen, Oostende en Deurne zijn zeker niet
minder ernstig. Dit werd bewezen door de klacht bij
de Europese Commissie tegen Oostende, ingediend
door een aantal luchthavens uit buurlanden die met
lede ogen moeten toezien hoe in Oostende te luidruch-
tige vliegtuigen mogen landen. Zijn er al geluidsmetin-
gen verricht rond de regionale luchthavens ? Zo ja,
wat waren de resultaten ? Overweegt men de installatie
van een geluidsmeetnet op de regionale luchthavens
zoals verplicht door de Europese richtlijn ?

N.B. : Deze vraag werd eveneens gesteld aan de heer
J. Sauwens, Gemeenschapsminister van Openbare
Werken en Verkeer.

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid mede te delen dat de
uitrusting en de uitbating van de luchthavens en de
openbare vliegvelden, met uitzondering van de lucht-
haven Brussel-Nationaal, een aangelegenheid betreft
die tot de bevoegdheid behoort van mijn collega van
openbare werken en verkeer.

De door het geachte lid geciteerde EG-richtlijn heeft
betrekking op technische voorschriften inzake ver-
keers- en vervoermiddelen. Overeenkomstig artikel 6
0 4 van de bijzondere wet van 8 augustus 1980, gewij-
zigd door de wet van 8 augustus 1988, tot hervorming
van de instellingen behoort het omzetten van voormel-
de richtlijn in Belgisch recht dan ook tot de bevoegd-
heid van de nationale overheid.

Vraag nr. 237
van 13 maart 1990
van de heer M. BARTHOLOMEEUSSEN

Begrip onderzoekslaboratoria in de wet op giftig afval
- Draagwijdte

Het koninklijk besluit van 9 februari 1976 ter uitvoe-
ring van de wet van 22 juli 1974 op de giftige afval
vermeldt in artikel 2 onder meer de afval afkomstig
van de onderzoekslaboratoria.

Graag vernam ik van de geachte Minister welke inter-
pretatie dient te worden gegeven aan ,,onderzoekslabo-
ratoria”.

Vallen bijvoorbeeld ook de laboratoria van de zieken-
huizen onder deze bepaling ?

Antwoord

Het koninklijk besluit van 9 februari 1976 houdende
algemeen reglement op de giftige afval definieert het
begrip onderzoekslaboratorium niet.

Bij gebrek aan definitie moet de betekenis die in het
algemene taalgebruik aan onderzoekslaboratoria wordt
gegeven, worden gehanteerd.

Een ruime interpretatie is hierbij noodzakelijk om geen
afbreuk te doen aan de bedoelingen van het koninklijk
besluit van 9 februari 1976, namelijk bescherming van
mens en natuur tegen giftige afvalstoffen.
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Onder onderzoekslaboratoria dient daarom het volgen-
de verstaan te worden :

- alle laboratoria waar wetenschappelijk onderzoek
wordt gedaan ;

- imagoverbetering en optimalisatie personeelssi-
tuatie ;

- kosten residuverwerking.

- alle laboratoria waar nieuwe onbekende producten
worden gebruikt, waar onbekende afvalstoffen kun-
nen ontstaan, of waar experimentele technieken of
nieuwe chemische reacties worden toegepast ;

Om een verdere uitbouw te kunnen geven aan het
recyclage-actieprogramma wordt in een tweede geplan-
de MICOBEL-onderzoeksopdracht samengewerkt met
de EEG en de Zuidnederlandse provincies om het
vooropgestelde programma concreet in te vullen.

- alle laboratoria die in hoofdactiviteit via chemische
analyses onderzoek doen voor rekening van der-

Vraag nr. 240
van 15 maart 1990

den. van de heer Jos BOSMANS

De laboratoria van ziekenhuizen vallen onder de
onderzoekslaboratoria voor zover ze aan de voor-
gaande criteria beantwoorden.

Milieumisdrijven - Opsporing en vervolging

Vraag nr. 239
van 14 maart 1990
van de heer M. DESUTTER

Een frequent gehoorde klacht inzake de aanpak van
milieumisdrijven betreft zowel de laattijdige verbalise-
ring als het gebrek aan een efficiënt vervolgingsbeleid.

Kan de geachte Minister mij meedelen :

Studieovereenkomst OVAM-MICOBEL - Voorstellen
en conclusies

In samenwerking met de provincie Noord-Brabant
(Nederland) werd met EEG-subsidie een actiepro-
gramma  uitgewerkt voor het intensiveren van de recyc-
ling-sector.

hoeveel processen-verbaal (PV’s)  er door de ver-
schillende gespecialiseerde milieu-inspectiedien-
sten, onder meer de Administratie voor Ruimtelijke
Ordening en Leefmilieu (AROL), de Vlaamse
Maatschappij voor Waterzuivering (VMZ) en de
Openbare Afvalstoffenmaatschappij (OVAM) wer-
den opgesteld ;

Naast een doorlichting zouden ook concrete voorstel-
len worden geformuleerd.

hoeveel gerechtelijke procedures er op basis van
deze PV’s  in 1989 werden gestart ;

In antwoord op mijn vraag nummer 289 van 24 juli
1989 ter zake, liet de geachte Minister mij weten dat
de eindrapportage klaar zou zijn tegen november 1989.

hoeveel veroordelingen er in 1989 werden uitge-
sproken inzake de milieumisdrijven die door de ge-
specialiseerde milieu-inspectiediensten werden vast-
gesteld ?

Het zou mij genoegen doen van de geachte Minister
de voornaamste conclusies te mogen vernemen. Antwoord

Antwoord

Het eindrapport van de Openbare Afvalstoffenmaat-
schappij voor het Vlaamse Gewest (OVAM) - Mico-
belstudie is sinds november 1989 bij de OVAM be-
schikbaar. Op schriftelijk verzoek kan iedere geïnteres-
seerde een copie van de studie bekomen.

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mede-
delen dat door het Bestuur voor Leefmilieu van de
AROL in 1989,205 en door de OVAM 406 processen-
verbaal van overtreding werden opgesteld.

De voornaamste conclusies werden geformuleerd in
het hoofdrapport. Het inkorten van de geformuleerde
conclusies doet afbreuk aan de waarde van het docu-
ment. De voorstellen komen neer op de versterking
van de recyclagesector door een beleid :

De gegevens aangaande het aantal gerechtelijke proce-
dures, die op basis van deze processen-verbaal werden
gestart, worden door de gerechtelijke instanties aan de
verbaliserende diensten niet meegedeeld en zijn dan
ook niet beschikbaar.

Bij deze verbaliserende diensten zijn evenmin gegevens
bekend met betrekking tot uitgesproken veroordelin-
gen.

- dat stimulerend werkt voor de sectoren die in een
ontwikkelingsfase verkeren (gasontladingslampen,
rubber, batterijen, zuiveringsslib, straalgrit, textiel,
afvalhout) ;

Vraag nr. 241
van 15 maart 1990
van de heer Jos BOSMANS

- dat de structuur verder versterkt van de traditionele
beter georganiseerde deelsectoren (non-ferro),
kunststoffen, schroot, papier, oplosmiddelen, va-
ten, accus’s)  door het creëren van de optimale rand-
voorwaarden inzake

Milieumisdrijven - Arrondissement Leuven

Kan de
over :

geachte Minister mij gegevens verstrekken

- optimalisatie van het aanbod ;
- harmonisatie van de regelgeving ;
- het vermijden van marktverstoring ;,

1. het aantal processen-verbaal dat in 1989 in het ar-
rondissement Leuven werd opgesteld door de ver-
schillende milieudiensten ;
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2. de aard van de milieumisdrijven die aanleiding ga-
ven tot gerechtelijke vervolging ;

3. het aantal milieuklachten dat tot op heden door het
Parket niet werd behandeld en/of geseponeerd ;

4. het aantal gerechtelijke procedures dat in 1989 werd
beëindigd en resulteerde in een veroordeling ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mede-
delen dat in de loop van 1989 door het Bestuur van
Leefmilieu 6 en door de Openbare Afvalmaatschappij
voor het Vlaamse Gewest (OVAM) 29 processen-ver-
baal van overtreding in het arrondissement Leuven
werden opgesteld.

Het is de verbaliserende diensten niet bekend welk
gevolg door het gerecht aan deze processen-verbaal
werd gegeven.

Vraag nr. 244
van 16 maart 1990
van de heer Jos BOSMANS

Stortplaatsen - Controle en gevolgen

Vóór de inwerkingtreding van het afvalstoffendecreet
van juli 1981 werd ongecontroleerd een reeks stort-
plaatsen volgestort en volledig afgewerkt. Aangezien
er weinig controle was op de aard van de gestorte
materialen zijn er grondige vermoedens dat deze stort-
plaatsen inderdaad bedekte gifbelten zijn.

Kan de geachte Minister mij meedelen :

1.

2.

3.

4.

5.

6.

of al de afgewerkte stortplaatsen recentelijk werden
onderzocht ;

of hierbij zogenaamde black points werden ontdekt
en waar die zijn gelegen ;

of de gekende eigenaars juridische verantwoorde-
lijkheid blijven dragen voor het toelaten van het
storten van giftige materialen ;

of werd vastgesteld dat de onderwatertafels, gelegen
onder of in de nabijheid van deze stortplaatsen,
reeds zijn aangetast door de doorsijpeling ten gevol-
ge van de gestorte materialen ;

of er concrete plannen bestaan voor het saneren
van deze stortplaatsen die op korte termijn een be-
dreiging vormen voor de drinkwatervoorziening ;

of eventuele saneringskosten van deze stortplaatsen
kunnen worden verhaald op de eigenaars van deze
stortplaatsen ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb
lid het volgende mede te delen.

ik de eer het geachte

1. en 2. Een beperkt aantal oude stortplaatsen werd
nader onderzocht met name deze waar ver-

moedens bestonden dat ze een bedreiging
konden zijn voor bodem en grondwater, bij-
voorbeeld de Hooge Maey te Antwerpen. Het
ontwerp-afvalstoffenplan 1991-1995 dat bin-
nenkort zal voorgelegd worden, bevat nadere
informatie over de black-points.

Het illegaal storten van afvalstoffen wordt door de
rechtspraak beschouwd als een voortdurend mis-
drijf. Dit houdt in dat de feiten niet verjaren en
strafbaar blijven zolang de afvalstoffen illegaal ter
plaatse blijven. Op strafrechtelijk vlak kan de eige-
naar die het illegaal storten van afvalstoffen toeliet,
worden beschouwd als een mededader. Op burger-
rechtelijk vlak kan lastens  de eigenaar verhaal wor-
den uitgeoefend op grond van het aansprakelijk-
heidsrecht en de artikelen 1382 en volgende van het
burgerlijk wetboek. Voor zover de afval giftig is
conform de wet van 22 juli 1974 en het koninklijk
besluit van 9 februari 1976 op de giftige afval, kan
ook de producent van de giftige afval op grond van
artikel 7 van de wet in rechte worden aangesproken.

Naast het onderzoek van oude en bestaande be-
drijfsterreinen werden een beperkt aantal oude
stortplaatsen onderzocht. Samenvattend kan er
worden gesteld dat in sommige situaties een veront-
reiniging van het grondwater werd vastgesteld, op
andere plaatsen evenwel niet.

De plaatsen waar op korte termijn een bedreiging
wordt vastgesteld van drinkwatervoorzieningsgebie-
den behoren tot de prioritair te behandelen black-
points. In de mate van de technische en materiële
haalbaarheid zullen hiervoor de nodige maatregelen
worden genomen.

De saneringskosten van deze stortplaatsen kunnen
op de eigenaars ervan verhaald worden op grond
van het besluit van de Vlaamse Executieve van 30
juli 1985 waarbij de Openbare Afvalstoffenmaat-
schappij voor het Vlaamse Gewest wordt gelast met
de ambtshalve sanering van stortterreinen. Zonodig
kan daarnaast nog een beroep worden gedaan op
artikel 1382 en volgende van het burgerlijk wetboek
of op de theorie van de verrijking zonder oorzaak
indien de sanering leidt tot een waardevermeerde-
ring van de onroerende goederen.

Vraag nr. 245
van 16 maart 1990
van de heer Jos BOSMANS

Stortplaatsen in Vlaanderen - Oppervlakte

In het Nederlandse Milieubeleidsplan opteert de over-
heid om in het jaar 2000 het jaarlijks ruimtebeslag voor
het storten van afval sterk te reduceren. Ook in Vlaan-
deren nemen stortplaatsen een belangrijke ruimte in.

Kan de geachte Minister mij meedelen :

1. wat het juiste ruimtebeslag is van de stortplaatsen
in Vlaanderen volgens de verschillende klassen ;

2. hoeveel de totale oppervlakte bedraagt van de stort-
plaatsen waarvoor de vergunningsaanvraag nog in
behandeling is ?
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Antwoord

De gegevens met betrekking tot het ruimtebeslag van
stortplaatsen worden niet systematisch geregistreerd.
Ter voorbereiding van het Afvalstoffenplan 1991-1995
werd wel een onderzoek verricht naar het ruimtebeslag
van klasse III-stortplaatsen. Einde 1989 bedroeg de
totale oppervlakte van de klasse III-stortplaatsen 277
ha 10 a.

Vraag nr. 248
van 19 maart 1990
van de heer J. CUYVERS

Overbemaling van grondwater in Vlaanderen - Maat-
regelen en alternatieven

Door bedrijven worden grote hoeveelheden water uit
de Vlaamse ondergrond opgepompt. Uit verschillende
wetenschappelijke studies is gebleken dat dit oppom-
pen zo ver gaat dat men van overbemaling kan spre-
ken. Het artesisch karakter van de waterlaag is sterk
verminderd en op sommige plaatsen al verdwenen. Het
milieu wordt dus tot diep in de grond zwaar en mis-
schien onherroepelijk aangetast.

Vooral de textielindustrie blijkt een groot aandeel te
hebben in het oppompen van grondwater. Het wekt
dan ook geen verwondering dat vooral in West-Vlaan-
deren, tussen Waregem en Kortemark, de overbema-
ling zeer sterk is. Onder de stad Aalst bevindt zich een
tweede afpompingskegel.

Er wordt ook veel meer water opgepompt dan uit de
bekende afpompingsdebieten blijkt : 40 miljoen kubie-
ke meter per jaar, in plaats van 10 miljoen kubieke
meter per jaar. Er wordt dus een kostbare grondstof
definitief verbruikt zonder voldoende gemeenschaps-
controle !

Graag vernam ik van de geachte Minister :

1.

2.

3.

4.

5.

hoe hij de overexploitatie van het grondwater wil
tegengaan ;

over welke middelen hij beschikt om het zwartpom-
pen en zwartboren efficiënt aan te pakken en welke
maatregelen hij op dit vlak reeds trof ;

welke politiek hij voert bij het afleveren van grond-
watervergunningen ;

welke plannen voor alternatieve watervoorziening
en recyclagemogelijkheden hij reeds heeft uitge-
voerd en met welk succes ;

welke wetenschappelijke studies hij over deze mate-
rie heeft laten maken.

Antwoord

In antwoord op zijn vragen kan ik het geachte lid
meedelen dat de exploitatie van een grondwaterwin-
ning overeenkomstig het besluit van de Vlaamse Exe-
cutieve van 27 maart 1985 houdende reglementering
en vergunning voor het gebruik van grondwater en de
afbakening van waterwingebieden en beschermingszo-

nes onderworpen is aan een voorafgaandelijke vergun-
ning.

Volgens voormeld besluit zijn de vergunningsplichtige
grondwaterwinningen ingedeeld in drie categorieën.
Het college van burgemeester en schepenen doet in
eerste aanleg uitspraak over de vergunningsaanvragen
voor winningen van categorie A. De bestendige depu-
tatie van de provincieraad doet in eerste aanleg uit-
spraak over de vergunningsaanvragen van categorie B
en in beroep over de vergunningsaanvragen van cate-
gorie A.

De Vlaamse Executieve ten slotte doet in eerste en
laatste aanleg uitspraak over vergunningsaanvragen
van categorie C evenals in beroep over vergunnings-
aanvragen van categorie B. Bij het onderzoek van ver-
gunningsaanvragen voor grondwaterwinningen wordt
nagegaan of de voorgestelde winningen hydrogeolo-
gisch en ecologisch toelaatbaar zijn. Slechts voor win-
ningen die vanuit hydrogeologisch en ecologisch oog-
punt kunnen worden toegestaan, wordt vergunning
verleend. Zo werd onder meer de drinkwaterwinning
Ter Yde te Oostduinkerke, aangevraagd door de drink-
watervoorzieningsmaatschappij Intercommunale Wa-
terleidingsmaatschappij van Veurne-Ambacht (IW-
VA), door mij bij besluit van 16 februari 1989 gewei-
gerd om reden dat deze vanuit ecologisch oogpunt on-
aanvaardbaar werd geacht. Daarenboven wordt voor
belangrijke industriële winningen onderzocht of het ge-
vraagde debiet onontbeerlijk is, of er alternatieven
voorhanden zijn en of recyclage mogelijk is.

Bij de adviesverlening wordt steeds nadrukkelijk on-
derzocht in hoeverre alternatieve watervoorziening en
recyclagemogelijkheden aanwezig zijn. Eén probleem-
gebied in het bijzonder zal op korte termijn nader
worden onderzocht op mogelijkheden voor alternatie-
ve waterwinning : met name het Leiegebied en dit met
het oog op de ontlasting van de paleozoïsche sokkel.

De studies die tot op heden werden uitgevoerd hebben
vrijwel allen betrekking op een onderdeel van de hier-
boven gestelde problematiek. In het bijzonder wil ik
hier de inventarisatiestudie van de paleozoïsche sokkel
en het aansluitende landeniaan vermelden. In verschil-
lende fasen werd daarbij de huidige toestand van beide
aquifers vanaf de kust tot de oostelijke grens van Brus-
sel nagegaan. Daarnaast zijn er nog tal van hydrogeo-
logische studies uitgevoerd naar aanleiding van de ver-
gunningsaanvragen voor grote industriële winningen.

Tot slot verwijs ik naar het studieonderzoek waarbij
werd nagegaan wat de mogelijkheden zijn van een
drinkwaterwinning en bijhorend infiltratieproject in het
Scheldealluvium te Zingem.

Vraag nr. 252
van 20 maart 1990
van mevrouw F. BREPOELS

Waterwingebieden en beschermingszones - Afiakening

In het kader van het decreet van 24 januari 1984 hou-
dende maatregelen inzake het grondwaterbeheer wor-
den in het besluit van de Vlaamse Executieve van,27
maart 1985 houdende de afbakening van waterwinge-
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bieden en beschermingszones maatregelen voorgesteld
om waterwingebieden of beschermingszones af te ba-
kenen.

Graag vernam ik van de geachte Gemeenschapsminis-
ter :

1. voor welke grondwaterwinningen in Vlaanderen de
wingebieden reeds werden afgebakend ;

2. voor welke grondwaterwinningen de beschermings-
zones type 1, II en III reeds werden afgebakend ;

3. welke wijze van aanduiding van de afgebakende
waterwingebieden dienaangaande door de Vlaamse
Executieve werd bepaald ;

4 waarop de Vlaamse Executieve zich baseert om de
maximale afstanden van begrenzingen van water-
wingebieden en van beschermingszones vast te stel-
len op respectievelijk 20, 150, 300 en 2.000 meter.

Antwoord

In antwoord op haar vragen kan ik het geachte lid
meedelen dat het waterwingebied en de beschermings-
zones type 1, II en III van de volgende grondwaterwin-
ningen werden vastgesteld :

- Heusden-Zolder (6 mei 1987) ;
- Grobbendonk (9 mei 1988) ;
- Hasselt-Trekschuren (12 oktober 1988) ;
- Zemst (12 oktober 1988) ;
- Winksele-Kastanjebos (12 oktober 1988) ;
- Kooigem (12 oktober 1988) ;
- Kapellen (21 december 1988) ;
- Herselt (10 januari 1990).

Voor de wijze van aanduiding van afgebakende water-
wingebieden en beschermingszones, wordt geopteerd
voor een bord dat qua conceptie analoog is aan hetgeen
in Nederland en Duitsland wordt aangewend. Met na-
me gaat het om een blauw rechthoekig bord met wit
veld voorzien van zwarte golven en de respectievelijke
opschriften ,,Waterwingebied”  en ,,Beschermzone”.

Wat de in de artikelen 19 en 20 voor het besluit van
de Vlaamse Executieve van 27 maart 1985 houdende
reglementering en vergunning voor het gebruik van
grondwater en de afbakening van waterwingebieden
en beschermingszones vastgestelde maximale afstan-
den voor de begrenzingen van de verschillende zones
betreft kan worden gesteld dat het hier gaat om afba-
keningen in functie van de tijd binnen dewelke  het
water de putten, opvangplaatsen enzovoort van het
waterwingebied kan bereiken.

Vraag nr. 253
van 20 maart 1990
van mevrouw F. BREPOELS

Lozingen in de Laambeek te Heusden-Zolder - Maat-
regelen

In antwoord op vraag nummer 205 van 13 april 1989
van de heer P. Berben inzake de verontreiniging van
de Laambeek in Heusden-Zolder stelt de geachte Mi-

nister dat een bepaald bedrijf in Houthalen verant-
woordelijk was voor zware verontreiniging omdat het
bedrijf via rioleringen die uitmonden in de Laambeek
toxische stoffen loosde.

Graag vernam ik dienaangaande van de geachte Minis-
ter : 8

1. welke toxische stoffen er door het bedrijf werden
geloosd ;

2. of de gemeentelijke overheden van Houthalen-
Helchteren en van Heusden-Zolder op de hoogte
werden gesteld van de toxische lozing ;

3. welke directe maatregelen werden getroffen :

a. om verdere lozingsvormen onmogelijk te ma-
ken ;

b. om het leefmilieu en de volksgezondheid te be-
schermen ;

4. wanneer door de bevoegde overheid rechtsvervol-
ging tegen het bedrijf werd ingesteld ;

5. welke maatregelen tegen bedoeld bedrijf werden
genomen zodat een dergelijke lozing zich in de toe-
komst niet meer zou kunnen herhalen.

Antwoord

In antwoord op haar vragen kan ik het geachte lid
mededelen dat uit het door de Vlaamse Maatschappij
voor Waterzuivering (VMZ) ingestelde onderzoek
blijkt dat het door bedoeld bedrijf geloosde afvalwater
de metalen lood, zink, koper, chroom en cadmium
bevatte alsmede een aantal aromatische koolwaterstof-
fen.

De gemeentelijke milieu-ambtenaar van de gemeente
Houthalen-Helchteren werd door de VMZ mondeling
geïnformeerd over deze lozing. Inmiddels heeft het
bedrijf de activiteiten die voornoemde vervuiling ver-
oorzaakte stopgezet. De VMZ deed de nodige vaststel-
lingen.

Vraag nr. 256
van 21 maart 1990
van de heer M. DESUTTER

VMZ - Inventaris van lozingspunten en controle

De Vlaamse Maatschappij voor Waterzuivering
(VMZ) is volop bezig met het ontwerpen van een alge-
meen waterzuiveringsprogramma (AWP).

Hierbij wordt precieze informatie met betrekking tot
het aantal lozingspunten van elke waterloop genoteerd.

Graag vernam ik welke organismen werden belast met
het opstellen van deze inventaris.

Zou het ook niet efficiënt zijn, indien dezelfde organis-
men werden belast met de verdere controle ter zake,
onder toezicht van de VMZ.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mee-
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delen dat in opdracht van de Vlaamse Maatschappij
voor Waterzuivering (VMZ) de inventarisatie van lo-
zingspunten wordt uitgevoerd door :

- voor de provincie PIH (Provinciaal Instituut voor
Antwerpen : Hygiëne) - Antwerpen

- voor de provincie LISEC - Bokrijk
Limburg :

- voor de provincie Mens en Ruimte - Brussel
Vlaams Brabant :

- voor de provincie RUG (Rijksuniversiteit
Oost-Vlaanderen : Gent) Labo voor Biologisch

Onderzoek van Waterveront-
reiniging

- voor de provincie WITAB (Westvlaamse Inter-
West-Vlaanderen : communale voor Technisch

Advies en Bijstand voor Ruim-
telijke Ordening) - Brugge

Wat de eventuele latere bijwerking van het bestand
Inventarisatie lozingspunten betreft wordt momenteel
een voorstel bestudeerd om een piloot-project op te
zetten in samenwerking tussen PIH-Antwerpen, SVW
(Studiecentrum voor Water) en de VMZ. Dit piloot-
project zou betrekking hebben op een subhydrogra-
fisch bekken.

Uit de conclusies van dit project zou moeten blijken,
welke de meest efficiënte manier is om het bestand
Inventarisatie lozingspunten te actualiseren.

Vraag nr. 257
van 23 maart 1990
van de heer J. CUYVERS

Modelvliegtuigen - Geluidshinder

De gestegen welvaart en de vooruitgang van de tech-
niek leiden er toe dat meer mensen krachtiger model-
vliegtuigen langer in de lucht laten evolueren tijdens
mooie weekends. Recht evenredig daarmee neemt ech-
ter ook de lawaaibelasting voor de buurtbewoners toe.

Daartegenover staat de vaststelling dat tot 8 november
1989 nog geen uitvoeringsbesluit op de wet van 18 juli
1973 betreffende de bestrijding van de geluidshinder
van toepassing is op de geluidshinder veroorzaakt door
modelvliegtuigen.

Graag verneem ik van de geachte Minister het ant-
woord op de volgende vragen.

1. Werd er ondertussen een uitvoeringsbesluit geno-
men dat deze problematiek regelt ?

2. Zo ja, wanneer is dit besluit verschenen in het Bel-
gisch Staatsblad ? Zo neen, welke maatregelen
heeft de geachte Minister genomen om dit gebrek
te verhelpen ?

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid mede te delen dat er
vooralsnog geen besluit werd genomen dat de proble-

matiek van de geluidshinder veroorzaakt door model-
vliegtuigen regelt. Een regeling die voorzien was in
een ontwerp van uitvoeringsbesluit op het milieuver-
gunningsdecreet van 28 juni 1985 kon tot op heden
geen uitvoering vinden, daar genoemd ontwerp nog
steeds voor advies bij de Raad van State ligt.

Aan voornoemde problematiek zal evenwel in een toe-
komstige wetgeving bijzondere aandacht worden ge-
schonken.

Vraag nr. 258
van 26 maart 1990
van de heer J. GEYSELS

Milieuheffingen voor bedrijven - Vrijstelling

Kan de geachte Minister mij meedelen of er in het
verleden vrijstelling van milieuheffing werd verleend
aan bedrijven ?

Zo ja, graag het aantal per jaar, de betreffende
ven en de motivering voor deze ontheffing.

bedrij-

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mee-
delen dat volgens de mij beschikbare gegevens door
de Vlaamse Maatschappij voor Waterzuivering (VMZ)
geen vrijstelling van milieuheffing aan bedrijven werd
verleend.

Wel wordt, naar aanleiding van door ondernemingen
ingediende bezwaren, nagegaan of de oorspronkelijk
vastgestelde vuilvracht juist is. In de mate dat blijkt
dat vergissingen van welke aard ook gebeurd zijn bij
de oorspronkelijke berekening van de vuilvracht,
wordt deze vuilvracht opnieuw vastgesteld. De daaruit
voortvloeiende bijdrage wordt bijgevolg ook aange-
past.

Voor het jaar 1989 zijn tot op heden 44 van de 3.197
dossiers herzien als gevolg van voornoemde materiële
vergissingen.

Vraag nr. 259
van 26 maart 1990
van de heer J. GEYSELS

Verbranding afval bij Indaver - Vrijkomen van zouten

Volgens bepaalde berichten zouden er bij de verbran-
ding van afvalstoffen bij Indaver belangrijke hoeveel-
heden zouten vrijkomen.

Kan de geachte Minister mij meedelen :

1. of dit juist is ;

2. zo ja, om welke zouten het gaat en welke de maan-
delij kse/jaarlij  kse hoeveelheid is die wordt ge-
loosd ?

Antwoord

1. Bij de verbranding van chloor- of zwavelbevattende
afvalstoffen worden de chloor en zwavel omgezet
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2.

in respectievelijk chloride en zwaveldioxide. Bij de
verbranding zelf ontstaan dus geen zouten. De
rookgassen die deze stoffen bevatten worden daar-
opvolgend onder meer aan een intensief wasproces
onderworpen. Deze wassystemen werken groten-
deels in gesloten circuit. De spui van deze systemen
wordt naar een apart waterzuiveringsstation ge-
voerd waar de zure bestanddelen worden geneutra-
liseerd. Bij deze neutralisatie ontstaan zouten die
evenwel voor een belangrijk deel worden afgeschei-
den zodat slechts een beperkt deel moet worden
geloosd. Op deze wijze wordt een kwaliteit in over-
eenstemming met de lozingsvergunning bekomen.

De voornaamste geloosde zouten zijn CaC12  en
NaCl en in mindere mate CaS04  en Na2S04.  Gelet
op de recente opstart van de installatie zijn op dit
ogenblik nog geen representatieve gegevens met be-
trekking tot de hoeveelheden beschikbaar.

Vraag nr. 269
van 6 april 1990
van de heer J. CUYVERS

Waterzuiveringsstation Bruggenhoek te Zwalm - Wen-
selijkheid van een derdetrapswaterzuiveringsinstallatie

Via een Belgabericht heb ik vernomen dat het water-
zuiveringsstation Bruggenhoek te Zwalm  is aanbe-
steed.

Vlaanderen heeft zich door de ondertekening van de
Derde Noordzeeconferentieverklaring ertoe verbon-
den derdetrapswaterzuiveringsinstallaties te bouwen
om de beloofde reductie met 50 ten honderd van de
nutriënten, te realiseren. Uit mijn gegevens blijkt niet
dat er momenteel een derdetrapswaterzuiveringsinstal-
latie wordt gebouwd.

1. Is er bij de aankoop voldoende plaats voorzien om
er later een eventuele derdetrapswaterzuiveringsin-
stallatie te kunnen aanbouwen ?

2. Aan welke parameters zal het effluent van de ont-
worpen waterzuiveringsinstallatie moeten voldoen ?
Gezien het Zwalmwater nog altijd gecatalogeerd is
als moetende de kwaliteit drinkwater bereiken te-
gen 1995, lijken mij de normen zoals vermeld in
tabel 4, deel 1, pagina 348 van uw MINA-plan 1990-
1995 onvoldoende te zijn. Ze bevatten immers geen
normen voor totaal stikstof noch voor totaal fosfor
en dit in een agrarisch gebied met de varkensteelt
in expansie.

Antwoord

Vooraf wil ik het geachte lid meedelen dat, overeen-
komstig de slotverklaring van de Derde Internationale
Conferentie over de Bescherming van de Noordzee,
die op 7-8 maart 1990 te Den Haag doorging, de ver-
mindering van de orde van 50 ten honderd van de
toevoer van nutriënten mag worden bewerkstelligd
door de combinatie van een aantal maatregelen. Het
toepassen van de verwijdering van nutriënten bij riool-
waterzuiveringsinstallaties (met een capaciteit van
meer dan 20.000 inwoners-equivalent) is één van deze
mogelijke maatregelen.

Zoals in mijn beleidsbrief Milieubeleidsplan en Natuur-
ontwikkelingsplan voor Vlaanderen - Voorstellen van
1990-1995, stuk 296 (1989-1990) - Nr. 1, is vermeld,
is het de optie pas na de afwerking van het prioritaire
waterzuiveringsprogramma 1990-1995 systematisch in-
stallaties voor nutriëntenreductie te gaan realiseren.

Wat de rioolwaterzuiveringsinstallatie Bruggenhoek te
Zwalm  betreft, kan ik het geachte lid bevestigen dat
het terrein voldoende groot is om een derdetrapswater-
zuiveringsinstallatie te kunnen toevoegen.

Het effluent van de ontworpen rioolwaterzuiveringsin-
stallatie Bruggenhoek moet voldoen aan volgende
voorwaarden op basis van een genomen debietspropor-
tioneel dagmengmonster (in milligram per liter)

- biochemisch zuurstof-
verbruik bij 20” C en
na 5 dagen :

- bezinkbare stoffen na
2uur :

- zwevende stoffen :
- Kjeldahlstikstof :

- nitraatstikstof :

kleiner of gelijk aan 15

kleiner of gelijk aan 0,5

kleiner of gelijk aan 60
zomer :
kleiner of gelijk aan 15
winter :
kleiner of gelijk aan 20
zomer :
kleiner of gelijk aan 20
winter :
kleiner of gelijk aan 30

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN CULTUUR

Vraag nr. 63
van 29 maart 1990
van mevrouw T. MERCKX-VAN GOEY

Ruraal toerisme - Stimulansen

Zoals bekend werd 1990 door de twaalf lidstaten van
Europa uitgeroepen tot Europees Jaar van het Toeris-
me.

Minder bekend is dat elke maand ook een toeristisch
thema meekreeg. Een van deze thema’s is het ruraal
toerisme.

Op welke wijze ondersteunt de Vlaamse overheid dit
thema in het raam van het Europees Jaar en hoeveel
middelen worden door de Executieve expliciet voor-
zien ter bevordering van het ruraal toerisme en voor
welke projecten ?

Antwoord

In antwoord op haar vraag kan ik het geachte lid het
volgende meedelen.

In het kader van het Europees Jaar van Toerisme 1990
koos de Europese Commissie voor elke maand een
specifiek thema uit en dit ter bevordering van de een-
heid tussen de verschillende participerende landen.
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Rond dit thema kan elk Nationaal Comité vrij zijn
activiteiten inrichten.

De Nationale Comités bepalen zelf aan welke maand-
thema’s ze willen meewerken en dit hoofdzakelijk af-
hankelijk van het klimaat, de interesse, de accommo-
datiemogelijkheden, de mogelijkheid tot organisatie
van een project.

neesheren de verplichting op medische dossiergegevens
te bewaren gedurende een periode van 30 jaar. Deze
periode stemt overeen met de termijn van burgerlijke
verantwoordelijkheid.

De wetgeving op het medische schooltoezicht schrijft
echter slechts een termijn van 10 jaar voor wat het
bijhouden van medische dossiergegevens betreft.

Na overleg binnen het Belgisch Nationaal Comité werd
besloten onder meer aan de maand van het ruraal
toerisme, zijnde de maand mei, mede te werken.

Concreet zal dit door het Vlaams Commissariaat-Ge-
neraal voor Toerisme gebeuren door steun aan volgen-
de activiteiten :

Is er geen tegenstrijdigheid tussen beide verplichtin-
gen ? Mogen Centra voor Medisch Schooltoezicht do-
cumenten vernietigen tijdens de termijn van burgerlijke
verantwoordelijkheid ?

Antwoord
- 5 & 6 mei : Blankenbergse Tweedaagse.

- Gespreid over de ganse maand mei vinden open-
deurdagen en activiteiten plaats in een aantal
vakantieboerderijen en dit met de medewerking
van de Vlaamse Federatie voor Hoeve- en Platte-
landstoerisme. Concreet participeren boerderijen
uit Bree, Spouwen, Opgrimbie, Maaseik, Heers,
Vucht  en Nieuwpoort.

Ik heb de eer het geachte lid mee te delen dat artikel
14 van het besluit van de Vlaamse Executieve van 30
juli 1985 betreffende het medisch schooltoezicht be-
paalt dat een medisch dossier minstens 10 jaar na het
laatste medisch onderzoek wordt bewaard.

Gezien tot 18 jaar de leerplicht geldt, betekent dit dat
het medisch dossier van betrokkenen ten minste wordt
bewaard tot hun achtentwintigste.

Vraag nr. 64
van 6 april 1990
van de heer F. DEWINTER

Niettemin kan hier enige discordantie worden vastge-
steld tegenover de code van geneeskundige plichten-
leer, die een periode van 30 jaar oplegt.

Contacten Vlaamse Administratie met andere admini-
straties en buitenlandse instanties - Taalgebruik

Een onderzoek zal worden ingesteld om de opportuni-
teit van wijzigingen ter zake na te gaan.

Kan de geachte Minister mij meedelen welke taal de
diensten gebruiken in hun contacten met de Adminis-
tratie van de Waalse Gewestregering, de Franse Ge-
meenschapsregering, de Brusselse en de centrale Rege-
ring ?

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN ONDERWIJS

Welke is de voertaal die wordt gebruikt in de contacten
tussen de Administratie van de geachte Minister en

Vraag nr. 95
van 6 maart 1990

buitenlandse instanties ? van de heer P. BREYNE
N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld. Studentenbevolking universitaire instellingen - Samen-

stelling

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid mede te delen dat het
gecoördineerd antwoord op bovengenoemde vraag zal
worden verstrekt door de heer G. Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Gemeenschapsminister
van Financiën en Begroting.

Graag had in van de geachte Minister vernomen en dit
voor ieder van de universiteiten en de universitaire
instellingen die onder de Vlaamse Gemeenschap res-
sorteren :

1. welke studiejaren van welke studierichtingen er res-
pectievelijk minder dan 20 en minder dan 10 studen-
ten tellen ;

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
VOLKSGEZONDHEID EN BRUSSELSE
AANGELEGENHEDEN

Vraag nr. 33
van 20 maart 1990
van de heer L. VANHORENBEEK

Medisch schooltoezicht - Bewaren van medische dos-
siers

De code van geneeskundige plichtenleer legt de ge-

2 hoeveel ,,fictieve” studenten er worden gesubsi-
dieerd (met andere woorden hoeveel toelagen er
worden uitbetaald die normaal worden berekend op
basis van het aantal studenten, maar die omwille
van de toepassing van minimumdrempels of andere
berekeningstechnieken niet beantwoorden aan een
reëel aantal ingeschreven studenten).

Graag had ik van de geachte Minister de meest recente
beschikbare gegevens gekregen.

Antwoord

In antwoord op
volgende mee.

zijn vraag deel ik het geachte lid het
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1. Daar de gevraagde inlichtingen niet per studiejaar

2

-
in mijn bezit zijn, werden de universiteiten en uni-
versitaire instellingen verzocht mij deze gegevens te
bezorgen. Ik zal niet nalaten het geachte lid het
gevraagde rechtstreeks toe te sturen.

Aantal ,,fictieve” studenten : begrotingsjaar 1990

Instelling Aantal

VUB 7 6
UIA 1.065

Totaal 1.141

Kostprijs

24.334.463 frank
318.604.299 frank

342.938.762 frank

De uitdrukking ,,fictieve studenten” is eigenlijk niet
juist, er wordt het studentenaantal mee bedoeld dat
wordt toegevoegd aan het werkelijk aantal regelma-
tig ingeschreven studenten om het minimum basis-
cijfer te bereiken.

De idee achter artikel 30 en artikel 31 van de finan-
cieringswet van 27 juli 1971 was dat onder een zeke-
re dimensie de uitgaven van een universitaire inrich-
ting niet meer kunnen worden verminderd. Daarom
werd per financiële studierichting A, B, C een mi-
nimumwaarborg voorzien. Slechts de twee boven-
vermelde instellingen komen voor deze minimum-
betoelaging nog in aanmerking voor een bedrag dat
2,49  ten honderd bedraagt van de totale werkings-
uitkeringen voor de universitaire instellingen.

De VUB maakt enkel in richting B (de kandidatu-
ren, licentiaten en doctoraten in de wetenschappen
en in de lichamelijke opvoeding ; de kandidaturen
in de toegepaste wetenschappen, landbouwweten-
schappen, geneeskundige wetenschappen, tandheel-
kunde, diergeneeskundige wetenschappen, farma-
ceutische wetenschappen) aanspraak op een betoe-
laging van ,,fictieve” studenten. De UIA heeft de
minimumbetoelaging in alle studierichtingen. Het
betreft hier echter de (enige) instelling die enkel
tweede en derde cyclusonderwijs inricht en bijge-
volg niet kan genieten van de grootschaligheid van
de onderbouw (kandidaturen).

Vraag nr. 97
van 8 maart 1990
van de heer M. DESUTTER

Informatie publiek - Brochures en folders

Graag vernam ik welke brochures en folders onder
impuls van de geachte Minister werden uitgegeven se-
dert de vorming van de Regering ter informatie van
het publiek.

Op welke oplage werden deze gedrukt ? Voor welke
doelgroep waren deze bestemd ? Welk gedeelte van
de oplage werd verspreid, via welke kanalen ? Waren
deze kosteloos te verkrijgen of welk bedrag werd hier-
voor gevraagd ?

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid mee
dat namens de Vlaamse Executieve, een gecoördineerd
antwoord op zijn vraag zal worden verstrekt door de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse Executieve
en Gemeenschapsminister van Financiën en Begroting.

Vraag nr. 99
van 12 maart 1990
van de heer J. VALKENIERS

Taalgebruik in bestuurszaken - Restrictieve interpreta-
tie

Ik dank de geachte Minister voor zijn antwoorden op
mijn vragen nummer 12 van 17 november 1989 en
nummer 13 van 23 november 1989, doch kan onmoge-
lijk akkoord gaan met de inhoud. Bovendien ben ik
van mening dat het dossier de gehele Vlaamse Rege-
ring aanbelangt.

Ziehier mijn commentaar.

Het advies van de Afdeling Wetgeving van de Raad
van State in verband met de identiteitskaarten is mij
bekend evenals de bepalingen van de Grondwet in
verband met het taalgebruik van de in België gespro-
ken talen, alsmede de taalwet op het taalgebruik in
bestuurszaken.

Daartegenover staat evenwel dat de taalwet in be-
stuurszaken :

1. een wet van openbare orde is, dit wil zeggen dat ze
door de overheden, hoven en rechtbanken, alsmede
de Raad van State ambtshalve moet worden inge-
roepen en toegepast, zelfs al werden de bepalingen
van de taalwet door een klager of belanghebbende
niet ingeroepen ;

2. een wet van restrictieve interpretatie is, dit wil zeg-
gen dat geen andere talen mogen worden gebruikt
door de overheid dan deze die in de taalwet voor-
zien zijn.

Welnu, de plaatselijke diensten mogen slechts gebruik
maken van de drie nationale talen en ook van vreemde
talen wanneer het gaat om toeristische centra, als dus-
danig erkend door de Vaste Commissie voor Taaltoe-
zicht en wanneer de Gemeenteraden van die toeristi-
sche centra beslissen om meerdere talen ten behoeve
van de toeristen te gebruiken, voor zover het berichten
en mededelingen aan het publiek betreft.

Dit is overigens de vaste rechtspraak van de Raad van
State (Afdeling Administratie) die in menigvuldige ar-
resten werd vastgelegd. Wanneer men nu het gebruik
van een of van meerdere vreemde talen uitbreidt tot
andere gebieden of domeinen, dan huldigt men een
extensieve interpretatie van de taalwet en dan over-
treedt men het restrictief karakter ervan, zoals het door
de Afdeling Administratie van de Raad van State werd
vastgelegd in de rechtspraak.

Het is dat wat de Burgemeester van Gent doet in zijn
tweetalig Nederlands-Turks bord op het speelplein ach-
ter de Geuzenberg, hetzelfde voor wat het postpapier
van deze stad betreft (Turkse tekst).
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Aldus handelen is de deur openzetten voor verdere
misbruiken en voor de afbouw van de taalwet in be-
stuurszaken. Ik hoop dat hij het rechtmatige van mijn
klacht inziet  en zie het standpunt van de geachte Minis-
ter dienaangaande met belangstelling tegemoet.

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte II. 1. Vanwege de Commissie van de Europese Ge-
lid te verwijzen naar het gecoördineerd antwoord dat, meenschappen, Directie Werkgelegenheid, So-
namens de Vlaamse Executieve, wordt verstrekt door ciale Zaken e n  O n d e r w i j s  w o r d t  e e n
de heer L. Van den Bossche, Gemeenschapsminister onderzoeksproject mede gefinancierd betreffen-
van Binnenlandse Aangelegenheden en Openbaar de de preventie van analfabetisme op het niveau
Ambt. van het basisonderwijs.

Vraag nr. 101
van 14 maart 1990
van de heer L. VANHORENBEEK

Onderzoeks-  en studieopdrachten sedert 1 januari 1989
- Overzicht

Ik moge de geachte Gemeenschapsminister verzoeken
mee te delen welke onderzoeks- en studieopdrachten
ten laste van de onder zijn bevoegdheid ressorterende
begrotingskredieten hij toekende sedert 1 januari 1989.

De volgende gegevens zouden hierbij moeten worden
vermeld :

1.

2.

3.

4.

5.

6.

titel en korte samenvatting van het onderzoekspro-
ject of studieopdracht ;

verantwoordelijke persoon voor het uitvoeren van
het onderzoeksproject of studieopdracht ;

instelling waar het onderzoeksproject of de stu-
dieopdracht doorgaat ;

begin- en einddatum van het onderzoek ;

totaal bedrag voorzien voor het onderzoeksproject
of de studieopdracht ;

begrotingsartikel waarop de kredieten worden
geïmputeerd.

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid het
volgende mee.

1. Voor wat het Hoofdbestuur betreft, werd er in 1989
een studieopdracht toevertrouwd aan de CV Arthur
Anderson  & Co, in verband met het opstellen van
een informaticaplan ten behoeve van het Ministerie
van Onderwijs.

Dit gebeurde in uitvoering van de beslissing van de
Vlaamse Executieve van 29 juli 1989 en in opdracht
van het Ministerie van Binnenlandse Aangelegenhe-

den en Openbaar Ambt. Hierbij werden twee doel-
stellingen nagestreefd, enerzijds het vastleggen van
de beleidsopties in verband met de verdere uitbouw
van de informatica en burotica binnen het Ministerie
van Onderwijs, anderzijds de ontwikkeling van een
informatieplan dat een onderdeel zal vormen van e*
het RITA-plan, meer specifiek gericht op de eigen
behoeften van het departement. Het vastgelegde be-
drag op artikel 12.38.04.45, bedroeg 17.017.000
frank. De studie ving aan in september 1989 en zal
een einde nemen in de loop van deze maand.

2. en 3. Professor 1. Ponjaert-Kristoffersen van de
Vrije Universiteit Brussel werd aangeduid
als coördinator van de ,,action  research”.
Dit project wordt uitgevoerd in diverse
scholen uit de Brusselse regio.

4. Begindatum : 1 oktober 1988
Einddatum : 31 oktober 1990

5. en 6. De EG stelt 200.000 ECU ter beschikking,
op voorwaarde dat de lidstaat financieel
mede participeert in de kosten, wat ge-
beurt door de toekenning van een verlof
wegens opdracht met behoud van activi-
teitswedde of van wachtgeld aan een ter
beschikking gesteld personeelslid, waar-
van de weddekost wordt aangerekend op
de kredieten voorzien van de bezoldiging
van het onderwijzend personeel.

III. 1. Actie-Onderzoeksproject van de Europese Ge-
meenschap inzake integratie van de gelijke
kansproblematiek in de opleiding en bijscholing
van leerkrachten, uitgewerkt in het Gemeen-
schapsonderwijs en in het provinciaal onder-
wijs. Dit project is bij de aanvang gericht tot
een beperkte groep leerkrachten in pilootscho-
len, die op een voorzichtige doch indringende
en doelgerichte manier worden gesensibili-
seerd, ten aanzien van de gelijke kansenproble-
matiek.

Projectleider is mevrouw 1. Stasse van het Pe-
dagogisch Centrum te Brussel (Laken). Lande-
lijk coördinator is mevrouw A. Braet op het
Ministerie van Onderwijs, Bestuur Gemeen-
schappelijke Diensten.

. De eerste fase van het project had tot doel een
onderzoek te doen naar de houding van leer-
krachten met betrekking tot de gelijke kansen-
problematiek. Deze situatie-analyse gebeurde
aan de hand van attitude-vragenlijsten, in in-
stellingen voor pedagogisch hoger onderwijs en
bij mentoren uit het kleuter-, lager- en secun-
dair onderwijs die betrokken zijn bij de leraren-
opleiding.

Begindatum : 1 september 1989
Einddatum : 30 juni 1990
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6.

en 6. Totaal bedrag voorzien voor het onder-
zoeksproject : 161.322 ECU, met een me-
de participering in de kosten door het
Departement van Onderwijs via de toe-
kenning van een verlof wegens opdracht
met behoud van activiteitswedde of van
wachtgeld, aan ter beschikking gestelde
personeelsleden, waarvan de weddekos-
ten ten laste van het Departement wor-
den genomen op de daartoe geëigende
budgettaire kredieten.

sedert 1 oktober 1986, verplicht op pensioen moeten
gaan.

Antwoord

OESO-CERI project ,,Environment and School
Initiatives” met betrekking tot voorbereiding,
planning, uitvoering en evaluatie van een mi-
lieueducatief project in belangstellende scho-
len.

In antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid mee
dat, overeenkomstig artikel 26 van het koninklijk be-
sluit nummer 460 van 17 september 1986 tot vaststelling
van het rationalisatie- en het programmatieplan van
het hoger onderwijs van het korte type en tot wijziging
van de wetgeving betreffende de organisatie van het
hoger onderwijs van het lange type de bepalingen van
artikel 165 van het koninklijk besluit van 22 maart 1969
niet van toepassing zijn op de personeelsleden bedoeld
in artikel 25 van voornoemd koninklijk besluit nummer
460.

De heer inspecteur F. Van Esch in samenwer-
king met de heer D. Coolsaet, leraar Rijksnor-
maalschool Lier.

Vijftien scholen gespreid over alle onderwijs-
netten (vijf scholen per net).

Drie schooljaren (1989-1990, 1990-1991, 1991-
1992).

Hieruit volgt dat de personeelsleden die bij toepassing
van voormeld besluit van 17 september 1986 wegens
ontstentenis van betrekking werden ter beschikking ge-
steld, niet verplicht zijn hun pensioen aan te vragen
zolang zij recht hebben op de in voormeld besluit voor-
ziene waarborgregeling, ook al hebben zij de leeftijd
van 60 jaar bereikt en hebben zij 30 in aanmerking
komende dienstjaren.

Raming der kosten, goedgekeurd door de Mi-
nister : 295.000 frank.

Vraag nr. 103
van 19 maart 1990
van de heer R. VAN STEENKISTE

Begrotingsartikel : artikel 01.20 Sectie 35 :
deelname aan internationale projecten. Verlof voor verminderde prestaties wegens ziekte in het

onderwijs - ToepassingsgebiedWegens de omvangrijkheid worden de hiernavernoem-
de overzichten van onderzoeks- en studieopdrachten
rechtstreeks aan het geachte lid toegestuurd :

1. De programma’s voor het collectief fundamenteel
wetenschappelijk onderzoek op ministerieel initia-
tief gestart in 1989 en die in 1990 starten.

2. Geconcerteerde onderzoeksacties
- begroting 1989
- begroting 1990

3 Toelagen voor onderzoeksprojecten aan weten-
schappelijke en interuniversitaire centra (1989).

Vraag nr. 102
van 16 maart 1990
van de heer R. DESWAENE

Koninklijk besluit nummer 460 - Toepassing

Met toepassing van het koninklijk besluit nummer 460
zijn er sedert oktober 1986 hogere instituten van het
lange type in afbouw. Hierdoor worden er personeels-
leden geheel of gedeeltelijk terbeschikking gesteld we-
gens ontstentenis van betrekking. Anderzijds kunnen
personeelsleden die voldoen aan de voorwaarden om
een rustpensioen te bekomen niet ter beschikking wor-
den gesteld of gehouden wegens ontstentenis van be-
trekking.

Kan de geachte Minister mij mededelen wanneer pen-
sioengerechtigde personeelsleden, rekening houdend
met artikel 25 en artikel 27 van het koninklijk besluit
nummer 460 en behorend tot een instituut in afbouw

De artikelen 19 tot 22 van het koninklijk besluit van
15 januari 1974 handelen over het verlof voor vermin-
derde prestaties wegens ziekte of gebrekkigheid.

De ziekteverlofregeling is ook van toepassing op de
tijdelijke personeelsleden in het onderwijs. Er blijken
echter instellingshoofden te zijn die dat verlof weigeren
aan hun tijdelijke personeelsleden. Vooral de perso-
neelsleden van het buitengewoon onderwijs, die bijna
15 jaar tijdelijk zijn en tot op heden zonder kans op
benoeming, blijken hier te zijn getroffen.

Graag vernam ik van de geachte Minister :

of deze tijdelijken het verlof voor verminderde pres-
taties wegens ziekte of gebrekkigheid kunnen aan-
vragen en bekomen.

Volgens de Administratieve Gezondheidsdienst blij-
ken er desbetreffend geen bezwaren te zijn ;

welke de juiste oplossing is voor dit probleem.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid mede
dat het koninklijk besluit van 15 januari 1974, genomen
ter toepassing van artikel 160 van het koninklijk besluit
van 22 maart 1969 tot vaststelling van het statuut van
de leden van het bestuurs- en onderwijzend personeel,
van het opvoedend hulppersoneel, van het parame-
disch personeel der inrichtingen voor kleuter-, lager,
buitengewoon, middelbaar, technisch, kunst- en nor-
maalonderwijs van de Staat, alsmede der internaten
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die van deze inrichtingen afhangen en van de leden
van de inspectiedienst die belast is met het toezicht op
deze inrichtingen - enkel geldt voor de vastbenoemde
en stagedoende personeelsleden onderworpen aan
voormeld besluit van 22 maart 1969.

Het bezoldigd ziekte- en bevallingsverlof toegekend
aan het tijdelijk aangesteld bestuurs- en onderwijzend
personeel, opvoedend hulppersoneel en paramedisch
personeel der rijksinrichtingen voor kleuter-, lager,
buitengewoon, middelbaar, technisch, kunst- en nor-
maalonderwijs is geregeld bij het koninklijk besluit van
29 mei 1972, bekendgemaakt in het Belgisch Staatsblad
van 2 juni 1972. Dit besluit bevat geen bepalingen
analoog aan de artikelen 19 tot 22 van voormeld ko-
ninklijk besluit van 15 januari 1974.

Vraag nr. 104
van 21 maart 1990
van de heer F. VANDENBROUCKE

Onderwijs voor sociale promotie - Studietoelagen

De wet van 19 juli 1971 betreffende de toekenning van
studietoelagen en studieleningen stelt in artikel 1, pa-
ragraaf 1 :

,,De Ministers van Nationale Opvoeding verlenen toe-
lagen aan minvermogende leerlingen van het secundair
onderwijs en aan minvermogende studenten van het
hoger onderwijs.”

In artikel 3, laatste alinea vermeldt de wetgever :

,,De Koning bepaalt de voorwaarden waarin studietoe-
lagen en -leningen toegekend worden aan zekere cate-
gorieën leerlingen van het onderwijs voor sociale pro-
motie”.

Aangezien de wet automatisch studietoelagen verleent
aan minvermogende studenten en de speciale behande-
ling enkel op leerlingen slaat en niet op studenten,
vallen studenten van het hoger onderwijs sociale pro-
motie, mits hun onderwijs wordt georganiseerd, gesub-
sidieerd of erkend door de Staat, automatisch onder
de wet.

Welke zijn de motieven van de geachte Minister om
geen gebruik te maken van de mogelijkheid om het
stelsel van de studietoelagen uit te breiden naar studen-
ten van het onderwijs voor sociale promotie ?

Antwoord

Hierbij deel ik het geachte lid mede dat artikel 1 van
de wet van 19 juli 1971 betreffende de toekenning van
studietoelagen en studieleningen het doel van de wet
alsmede de toepassingssfeer omschrijft, namelijk het
verlenen van toelagen aan minvermogende leerlingen
van het secundair onderwijs en aan minvermogende
studenten van het hoger onderwijs. Het criterium van
de minvermogendheid vormt dus de fundamentele
norm voor het toekennen van toelagen. De financiële
tegemoetkoming onder de vorm van toelagen is immers
bedoeld om minvermogende leerlingen en studenten
te stimuleren tot verder studeren, teneinde een diplo-

ma te behalen. Dit ligt immers volkomen in de geest
van de democratisering van het onderwijs.

De voorlaatste paragraaf van artikel 3 van dezelfde
wet zegt dat de Koning de voorwaarden bepaalt waarin
studietoelagen en -leningen worden toegekend aan ze-
kere categorieën leerlingen van het onderwijs voor so-
ciale promotie. Hier is evenwel niet gespecifieerd  dat
het enkel om leerlingen van het secundair onderwijs
gaat die onderwijs voor sociale promotie volgen. De
wetgever heeft hier de term leerlingen in zijn ruime en
algemene betekenis aangewend. Dit geldt overigens
ook voor de laatste zin van artikel 3, namelijk ,,vrije
leerlingen kunnen noch studietoelagen noch -leningen
genieten”.

In het kader van de wet van 19 juli 1971 werden ter
zake dus geen uitvoeringsbesluiten genomen, zodat aan
deze categorie studerenden geen studietoelagen kun-
nen worden toegekend. Noch de nationale Regering
die tot 1980 ter zake bevoegd was, noch de Vlaamse
Executieve die sedert 1980 ter zake bevoegd is, hebben
hieromtrent een initiatief genomen. Thans een opening
maken naar de leerlingen uit het onderwijs voor sociale
promotie zou een aanzienlijke kredietverhoging ver-
gen, wat niet mogelijk is, of zou een herverdeling van
het beschikbaar budget ten nadele van de leerlingen
van het voltijds onderwijs tot gevolg hebben, wat niet
wenselijk is.

Wel is er de wet van 1 juli 1963 houdende toekenning
van een vergoeding voor sociale promotie (Belgisch
Staatsblad van 17 juli 1963). Artikel 1 van deze wet
bepaalt binnen welke perken, voorwaarden en modali-
teiten vergoedingen van sociale promotie worden toe-
gekend.

Ter uitvoering van dit artikel 1 is er het koninklijk
besluit van 28 december 1973 waarbij aan de werkne-
mers die cursussen volgen teneinde hun intellectuele,
morele en sociale vorming te vervolmaken, een vergoe-
ding voor sociale promotie wordt toegekend (Belgisch
Staatsblad van 12 februari 1974).

Vraag nr. 105
van 23 maart 1990
van de heer J. LAVERGE

Overgang van de leerlingen van MPl’s naar BUS0 -
Uitzonderlijk karakter

Volgens de vigerende reglementering kan een leerling
vanaf 13 jaar naar de secundaire afdeling van het bui-
tengewoon onderwijs overstappen. Op advies van de
klasseraad en het Psyche-medisch en Sociaal Centrum
(PMS) kunnen uitzonderlijk maximum twee jaarlijkse
verlengingen worden toegestaan, omdat de klasseraad
van oordeel is dat de leerling nog een verdergezette
vorming in het Medisch-pedagogisch Instituut (MPI)
kan krijgen.

In de praktijk is het zo dat de leerlingen meestal pas
op 15jarige  leeftijd overgaan, zodat de uitzondering
de algemene regel is geworden. Als een leerling pas
op 15 jaar overstapt naar het buitengewoon secundair
onderwijs (BUSO), moet hij nog ten minste 5 jaar
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volgen om een eerste kwalificatiegetuigschrift te beha-
len.

In het kader van de vervroegde meerderjarigheid kan
de leerling evenwel op 18 jaar de school verlaten, waar-
door hij op de arbeidsmarkt komt zonder de minste
kwalificatie, dus als kansloze  ongeschoolde werkzoe-
kende, wat uiteindelijk sociaal belastend werkt. Daar-
om is het aangewezen dat de bestaande reglementering
van overgang aan 13 jaar wordt gevolgd en dat het
uitzonderlijk uitstel van overgang ook slechts als uit-
zondering wordt gehanteerd. De klasseraad van een
MPI zal wel gelijk hebben als hij beweert dat een
bepaalde leerling nog een verder doorgedreven vor-
ming, onder meer in taal en rekenen nodig heeft, maar
men vergeet blijkbaar dat de vorming ook in het BUS0
kan worden gegeven. Het feit dat er in bepaalde MPI’s
in het hoogste jaar een werkplaatsklas wordt ingericht,
bewijst voldoende dat de oudere leerlingen ook nood
hebben aan een andere vorming die meer manueel is
gericht. Het eerste observatiejaar van het BUS0
beantwoordt precies aan die nood, aangezien er daarin
een proportionele dosering van algemeen sociaal vor-
mende en beroepsgerichte vakken voorkomt.

Om dit tegen te gaan werd de mogelijkheid geschapen
om na het keuzegedeelte en in het Gemeenschapson-
derwijs ook door middel van extra-lessen het aantal
uren lichamelijke opvoeding uit de stam te verhogen
en zelfs te verdubbelen.

Kan de geachte Minister mij meedelen, per net, welke
inrichtingen van deze laatste mogelijkheid (-heden) ge-
bruik hebben gemaakt, hoeveel ten honderd dit be-
draagt ten opzichte van het totaal aantal inrichtingen
en hoeveel het verschil per net bedraagt tussen het
totaal aantal wekelijks ingerichte lestijden lichamelijke
opvoeding in de eerste leerjaren van het secundair on-
derwijs voor het schooljaar 1989-1990 ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag verwijs ik het geachte lid
naar mijn antwoord op zijn schriftelijke vraag nummer
76 van 30 januari 1990, gepubliceerd in het Bulletin
van Vragen en Antwoorden van de Vlaamse Raad
nummer 9 van 5 maart 1990.

Daarom zou ik van de geachte Minister willen verne-
men wat hij zal ondernemen om te vermijden dat in
de toekomst het leger kansarme ongeschoolde werklo-
zen nog zal toenemen en om de overgang van MPI’s
naar BUS0 te laten gebeuren op 13 jaar.

Vraag nr. 107
van 23 maart 1990
van de heer R. DESWAENE

Lichamelijke opvoeding in het basisonderwijs - Aantal
opdrachten

Antwoord

Als antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid mee
dat een lineaire maatregel, waarbij de overgang van
het buitengewoon lager onderwijs naar het buitenge-
woon secundair onderwijs automatisch zou gebeuren
op 13-jarige leeftijd niet kan worden overwogen.

In het basisonderwijs kan, in het kader van het lestij-
denpakket beroep worden gedaan op een leraar licha-
melijke opvoeding (bijzondere leermeester, regent of
licentiaat lichamelijke opvoeding).

Immers, de huidige regeling waarbij de bevoegdheid
in deze materie berust bij de klasseraad en het PMS-
centrum, biedt het meeste waarborgen om tot een ge-
fundeerde beslissing te komen, waarbij de belangen
van de gehandicapte leerling centraal staan.

Kan de geachte Minister mij meedelen hoeveel op-
drachten lichamelijke opvoeding, per net, in het
schooljaar 1989-1990 werden aangevraagd en toege-
kend ?

Antwoord

Hierbij is een overgang naar het BUS0 op 13-jarige
leeftijd de regel waarvan slechts kan worden afgeweken
op gezamenlijk gemotiveerd advies van de klasseraad
en van de instelling gelast met de begeleiding.

In antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid hierbij
het aantal toegekende of gesubsidieerde opdrachten
lichamelijke opvoeding mee voor het schooljaar 1989-
1990 :

Gemeenschapsonderwijs :
Een quasi automatische, algemene overgang op 13 jaar
druist in tegen de geaardheid van het buitengewoon
onderwijs zelf, waarbij de gehandicapte leerling zoveel
mogelijk individueel wordt begeleid en geadviseerd.

2.909 lestijden, omgerekend 116 voltijdse betrekkingen
en 1 onvolledige opdracht van 9 lestijden ;

Gesubsidieerd officieel onderwijs :
6.513,5  lestijden, omgerekend 260 voltijdse .betrekkin-
gen en 1 onvolledige opdracht van 13,5  lestijden ;

Vraag nr. 106
van 23 maart 1990
van de heer R. DESWAENE

Gesubsidieerd vrij onderwijs :
20.503 lestijden, omgerekend 820 voltijdse betrekkin-
gen en 1 onvolledige opdracht van 3 lestijden.

Invoeren eenheidsstructuur  - Gevolgen aantal uren li-
chamelijke opvoeding

Totaal : 29.925,5  lestijden, omgerekend 1.197 voltijdse
betrekkingen en 1 onvolledige opdracht van 0,5 lestijd.

De invoering van de eenheidsstructuur in het onderwijs Mijn Administratie beschikt niet over gegevens betref-
in Vlaanderen had wellicht tot gevolg dat in vele inrich- fende het aantal aangevraagde lestijden. Eventueel
tingen het aantal wekelijkse lesuren lichamelijke op- door de scholen te veel aangewende lestijden vallen
voeding daalde in het eerste jaar van de eerste graad. ten laste van de inrichtende machten.

-
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Vraag nr. 111
van 28 maart 1990

5.

van de heer J. DEVOLDER
6.

Nederlandstalige en Franstalige afdeling van Instituut
Tibaut - Verschil in diploma’s

Het Instituut Tibaut geniet een grote faam als oplei-
dingscentrum voor opticiens.

7.

Ook veel Vlamingen genieten er hun opleiding. 8.

Er blijkt echter een verschil te bestaan tussen het diplo-
ma van de Nederlandstalige en van de Franstalige afde-
ling. 9.

Waar voor een gelijk studieprogramma en gelijke stu-
dieduur van vier jaar het Franstalige Ministerie een
diploma van hoger technisch onderwijs aflevert zou dit
voor de Nederlandstalige afdeling slechts een diploma
van lager technisch onderwijs zijn.

10.

Is de geachte Minister op de hoogte van deze situatie
en zo ja, welke maatregelen zal hij nemen om de dis-
criminatie tussen de Nederlandstalige en Franstalige
afdeling weg te werken ?

l l .

12.

Antwoord

Ik kan het geachte lid meedelen dat in de Nederlands-
talige afdeling van het Instituut voor Optiek R. Tibaut
de afdeling optiek georganiseerd wordt uitsluitend op
het niveau van het hoger secundair technisch onderwijs
en dat de bekrachtiging van deze studies zich vanzelf-
sprekend op hetzelfde niveau situeert. Ik begrijp dan
ook niet op welke informatie het geachte lid zich heeft
gesteund bij het stellen van deze vraag.

13.

14.

15.

Vraag nr. 115
van 4 april 1990
van de heer W. SEEUWS 16.

Samenstelling subregionale tewerkstellingscomités -
Afwezigheid van vrouwen

In het Belgisch Staatsblad van 20 januari 1990 werd de
samenstelling van de subregionale tewerkstellingsco-
mités (STC) voor het Vlaamse Gewest gepubliceerd.

Ik betreur te moeten vaststellen dat de geachte Ge-
meenschapsminister van Onderwijs - ondanks het feit
dat vrouwen de meerderheid van het onderwijzend per-
soneel uitmaken - in geen enkel van de 16 STC’s een
vrouw als zijn vertegenwoordiger heeft aangewezen.

Op aanwijzing van de Gemeenschapsminister bevoegd
voor het onderwijs werden benoemd als zijn vertegen-
woordiger :

1. Voor het subregionaal tewerkstellingscomité Aalst :
- de heer H. Petit

Kan de geachte Gemeenschapsminister mij mededelen
wat hiervoor zijn motivatie is en welke initiatieven hij
gebeurlijk heeft genomen om vrouwelijke kandidaten
te vinden, respectievelijk in het Gemeenschapsnet, in
het vrij gesubsidieerde net en in het officieel gesubsi-
dieerd net ?

2. Voor het subregionaal tewerkstellingscomité Ant-
werpen-Boom :
- de heer M. Van Steenkiste Antwoord

3. Voor het subregionaal tewerkstellingscomité Brug-
ge :
- de heer F. Baert

4. Voor het subregionaal tewerkstellingscomité Den-
dermonde :
- de heer W. Govaert

De vertegenwoordigers van de Gemeenschapsminister
van Onderwijs in de STC’s  werden gerecruteerd onder
de rijksinspecteurs, die onafhankelijk van het net, ver-
trouwd zijn met het technisch- en beroepsonderwijs in
hun regio of uit wetenschappelijke of socio-economi-
sche instellingen die vertrouwd zijn met de relatie on-
derwijs-arbeidsmarkt.

Voor het subregionaal tewerkstellingscomité Gent :
- de heer E. Omey

Voor het subregionaal tewerkstellingscomité Halle-
Vilvoorde :

.

- de heer H. Baeyens

Voor het subregionaal tewerkstellingscomité Ieper :
- de heer G. Van Dromme

Voor het subregionaal tewerkstellingscomité Kort-
rijk :
- de heer G. Carron

Voor het subregionaal tewerkstellingscomité Leu-
ven :
- de heer H. Cossey

Voor het subregionaal tewerkstellingscomité Lim-
burg :
- de heer K. Standaert

Voor het subregionaal tewerkstellingscomité Me-
chelen :
- de heer J. De Bont

Voor het subregionaal tewerkstellingscomité Oos-
tende :
- de heer R. Verhelst

Voor het subregionaal tewerkstellingscomité Ou-
denaarde :
- de heer W. Maebe

Voor het subregionaal tewerkstellingscomité Roe-
selare :
- de heer 0. Devolder

Voor het subregionaal tewerkstellingscomité Sint-
Niklaas  :
- de heer J. Verstraete

Voor het subregionaal tewerkstellingscomité Turn-
hout :
- de heer J. Robrechts.
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Wanneer het recruteringsveld overwegend of uitslui-
tend uit een mannelijke populatie bestaat, is het gevolg
uiteraard dat er een zeer grote kans is dat de gerecru-
teerden uitsluitend mannen zijn.

Hieruit valt mijns inziens vooral te weerhouden dat er
meer aandacht moet gaan naar een inzake geslacht
evenwichtige samenstelling van het recruteringsveld.

,,De Vlaamse Executieve bepaalt, na advies van de
Centrale Raad van de ARGO, het maximum aantal
personeelsleden dat in de categorie van het meester-,
vak- en dienstpersoneel (MVD) in het Gemeenschaps-
onderwijs mag worden benoemd”.

Mag ik van de geachte Minister vernemen wanneer de
eerste uitvoering van artikel 30 van het onderwijsde-
creet mag worden verwacht ?

Vraag nr. 116
van 4 april 1990 Antwoord
van de heer A. LARIDON

Huisvesting ARGO - Oplossingen

Het politiek akkoord in verband met de Autonome
Raad voor het Gemeenschapsonderwijs (ARGO) be-
paalt dat :

In artikel 30 van het decreet van 5 juli 1989 betreffende
het onderwijs wordt de wettelijke basis vastgelegd die
moet toelaten over te gaan tot de statutaire aanstelling
in de Gemeenschapsscholen van MVD-personeel.

,,Voor  de huisvesting van de Centrale Raad en de ad-
ministratieve diensten zal de Executieve, in overleg
met de Centrale Raad, hetzij infrastructuur ter beschik-
king stellen, hetzij infrastructuur aan het beheer van
de Autonome Raad overdragen of ten behoeve van de
Autonome Raad in kredieten voorzien, waardoor deze
zelf initiatieven kan nemen inzake huisvesting”.

Het is slechts na advies van de Centrale Raad van de
Autonome Raad voor het Gemeenschapsonderwijs
(ARGO) dat de Vlaamse Executieve uitspraak kan
doen over het maximum aantal te benoemen perso-
neelsleden.

Te dien einde heb ik de centrale raad reeds meermaals
gevraagd zijn advies kenbaar te maken.

Intussen werd ARGO voorlopig gehuisvest op drie ver-
schillende plaatsen die samen te klein zijn om na de
effectieve overheveling van de administratieve dien-
sten, alle personeelsleden te herbergen.

Ik deel het geachte lid bovendien mee dat ik tot nog
toe geen reactie mocht ontvangen.

Derhalve meen ik hieruit te mogen besluiten de AR-
GO niet langer meer vragende partij is voor de uitvoe-
ring van dit deelaspect van het politiek akkoord.

Kan ik van de geachte Minister vernemen wanneer aan
dit voor de ARGO nijpend probleem een bevredigende
oplossing zal worden gegeven ?

Niettegenstaande deze daad van belemmering voor de
uitvoerende macht zal ik nogmaals bij de Centrale
Raad van de ARGO aandringen om het noodzakelijk
advies uit te brengen.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid mede
dat reeds verscheidene oplossingen voor de huisvesting
van de centrale raad en de administratieve diensten
van de ARGO werden voorgesteld. Deze voorstellen
werden telkens door de ARGO verworpen gezien zij
niet zouden voldoen qua noodzakelijke ruimte.

Vraag nr. 120
van 4 april 1990
van de heer A. LARIDON

Vermits de Vlaamse Executieve zeer recent de perso-
neelsformatie van de ARGO heeft vastgesteld, zal
thans kunnen worden gezocht naar een passende oplos-
sing in functie van het personeelskader.

Sociale voordelen - Uitvoeringsmaatregelen

Het politiek akkoord met betrekking tot de Autonome
Raad voor het Gemeenschapsonderwijs (ARGO) be-
paalt :

Een definitieve beslissing zal alleszins voor het zomer-
reces worden genomen.

,,Ter ontlasting van de begroting voor de scholen en
scholengroepen van het Gemeenschapsonderwijs,
wordt :

Vraag nr. 118
van 4 april 1990
van de heer A. LARIDON

Statutaire kern MVD-personeel - Benoemingen

- . . .
- het stelsel van de sociale voordelen herzien”.

In het onderwijsdecreet wordt de toegang tot de sociale
voordelen voor het Gemeenschapsonderwijs wettelijk
geregeld. De uitvoering wordt aan de Executieve toe-
vertrouwd.

Het politiek akkoord bepaalt :

,,Daarenboven zal de statutaire aanstelling in de scho-
len en scholengroepen in een beperkte kern MVD-per-
soneel binnen de gegeven budgettaire middelen voor-
zien worden”.

Mag ik van de geachte Minister vernemen wanneer het
uitvoeringsbesluit met betrekking tot deze materie zal
worden getroffen ?

Antwoord

Artikel 300 van het onderwijsdecreet maakt dit wette- In antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid mede
lijk opnieuw mogelijk : dat in uitvoering van artikel 16 van het decreet van 5
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juli 1989 betreffende het onderwijs eerlang een ont-
werp van besluit van de Vlaamse Executieve houdende
definitie van de begrippen gezondheidstoezicht en so-
ciale voordelen aan de Executieve zal worden voorge-
legd.

Teneinde de gemeenten toe te laten de eventuele finan-
ciële implicaties in te calculeren in hun begroting, is
het de bedoeling dit uitvoeringsbesluit met ingang van
1 januari 1991 in werking te laten treden.

Vraag nr. 121
van 4 april 1990
van de heer A. LARIDON

Algemene Onderwijsraad - Uitvoeringsmaatregelen

Het politiek akkoord in verband met de Autonome
Raad voor het Gemeenschapsonderwijs (ARGO) be-
paalt :

,,4. Bovendien zal de Vlaamse Gemeenschap in de
gelegenheid worden gesteld over te gaan tot de oprich-
ting van een Algemene Onderwijsraad voor de Vlaam-
se Gemeenschap waarin onder meer alle onderwijsnet-
ten vertegenwoordigd zijn en waarin overleg en advies
gegeven wordt ten opzichte van het onderwijsbeleid
voor alle netten. Deze algemene onderwijsraad kan
slechts opgericht worden, nadat de Autonome Raad
voor het Gemeenschapsonderwijs bestaat”.

In het onderwijsdecreet lezen wij onder artikel 4 :

,,In artikel 5 van dezelfde wet, waarvan de tegenwoor-
dige tekst 9 1 zal vormen, wordt een 8 2 ingevoegd
luidend als volgt :

0 2. Er wordt een Algemene Onderwijsraad van de
Vlaamse Gemeenschap opgericht. Deze Raad verleent
voorafgaand advies over het onderwijsbeleid binnen de
Vlaamse Gemeenschap overeenkomstig de door de
Vlaamse Executieve gestelde modaliteiten. De Execu-
tieve bepaalt de bevoegdheid, de samenstelling en de
werking van deze Raad.”

Mag ik van de geachte Minister vernemen hoever het
staat met de uitvoering van de tekst van bovenvermeld
politiek akkoord en artikel 4 van het onderwijsde-
creet ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid mede
dat eerlang een ontwerp van decreet betreffende het
onderwijs II zal worden voorgelegd aan de Vlaamse
Raad waarbij onder andere de bevoegdheid, de samen-
stelling en de werking van de Algemene Onderwijsraad
wordt bepaalt.

Vraag nr. 122
van 4 april 1990
van de heer A. LARIDON

Kunstonderwijs - Financiële middelen

De begroting 1990 voorziet geen middelen voor even-

tuele wijzigingen in het beleid ten opzichte van het
kunstonderwijs met beperkt leerplan, afdelingen mu-
ziek, woord en dans. De urenblokkering voor de be-
trokken instellingen blijft gehandhaafd.

Anderzijds werd voorzien dat het besluit van de Exe-
cutieve van 1 juli 1987 tot algemene regeling van de
subsidies in het muziekonderwijs met beperkt leerplan,
in werking treedt op 1 september 1989. Dit werd reeds
verdaagd tot 1 september 1990. Het nieuwe besluit zal
de rationalisatie en programmatie inhouden. Het op-
heffen van de urenstop is ook dringend nodig want
haast alle muziekacademies hebben wachtlijsten met
leerlingen die ze niet kunnen opvangen

Mag ik van de geachte Minister vernemen :

of de nodige financiële middelen voorzien zijn om
op 1 september 1990 met de nieuwe structuur te
starten ;

of er binnen de urenstop hoe dan ook met een
nieuwe structuur kan worden gestart ;

of er dit jaar werk zal worden gemaakt van de be-
loofde voorbereiding van de leerkrachten op het
werken met de nieuwe structuur ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag betreffende de financiële
middelen voor het kunstonderwijs deel ik het geachte
lid mee wat volgt.

1. Als gevolg van de wijziging van het inschrijvingsgeld
zal de herstructurering van het kunstonderwijs met
het daaraan verbonden opgeven van de urenrem in
1990 geen financiële gevolgen hebben.

2. De invoering van de nieuwe
opheffen van de urenstop in.

structuur houdt het

3. Zodra vast staat dat de nieuwe structuur per 1 sep-
tember doorgang kan vinden, kan een begeleidings-
programma starten. De voorbereiding daartoe is ge-
nomen.

Vraag nr. 124
van 4 april 1990
van de heer A. LARIDON

Commissaris van de Executieve bij de ARGO - Statuut

Artikel 60 van het decreet van 19 december 1988 be-
treffende de Autonome Raad voor het Gemeenschaps-
onderwijs (ARGO) bepaalt :

,,§ 1. De ARGO staat onder toezicht op de wettelijk-
heid en de financiële orthodoxie van de Executieve.
Dat toezicht op de wettelijkheid en het financieel be-
leid wordt uitgeoefend door een commissaris die door
de Executieve wordt benoemd.

9 2. De commissaris woont met raadgevende stem de
vergaderingen van de Centrale Raad bij en kan zelf of
in deapersoon  van een door hem aangeduid ambtenaar
de vergaderingen van de schoolraden en raden van
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bestuur bijwonen. Hij kan tevens alle gewenste inlich-
tingen en documenten opvragen.

9 3. De Executieve bepaalt het administratief en gelde-
lijk statuut van de commissaris, conform aan dat van
de regeringscommissaris bij een universiteit”.

van de onthaalformatie van de Diensten van de
Vlaamse Executieve overgedragen van het Ministe-
rie van Onderwijs en het Gebouwenfonds voor de
Rijksscholen, overgaan naar de administratieve
diensten van de Autonome Raad voor het Gemeen-
schapsonderwijs ;

Op het ogenblik zetelt de Commissaris van de Execu-
tieve in de Centrale Raad van de ARGO zonder een
duidelijke bepaling van de begrenzing van zijn be-
voegdheden. Naar ik verneem deze situatie remmend
op de besluitvaardigheid van de Centrale Raad.

b) ontwerp-besluit van de Vlaamse Executieve hou-
dende vaststelling van de personeelsformatie van
de administratieve diensten van de Autonome Raad
voor het Gemeenschapsonderwijs ;

Mag ik van de geachte Minister vernemen hoever het
staat met de uitvaardiging van het besluit betreffende
het administratief en geldelijk statuut evenals met de
bepaling van de bevoegdheden van de Commissaris
van de Executieve ?

c) ontwerp-besluit van de Vlaamse Executieve tot
vaststelling van de personeelsformatie van het Mi-
nisterie van Onderwijs.

Besluit a) treedt in werking op de dag van publikatie
in het Belgisch Staatsblad ; besluit b) op 15 april 1990 ;
besluit c) 10 dagen na publikatie in het Belgisch Staats-
blad.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag met betrekking tot het sta-
tuut van de Commissaris van de Executieve bij de
ARGO deel ik het geachte lid mede dat zowel het
geldelijk als het administratief statuut van de Rege-
ringscommissaris bij een universiteit van toepassing is.
Het nemen van een afzonderlijk besluit is overbodig.

Het is de bedoeling de overhevelingsprocedure voor
het zomerreces te finaliseren.

Vraag nr. 130
van 5 april 1990
van de heer A. LARIDON

Wat de bevoegdheden van de Commissaris van de Exe-
cutieve betreft, kan ik het geachte lid meedelen dat de
Vlaamse Executieve op datum van 19 april 1990 zich
principieel akkoord heeft verklaard met het ontwerp
van besluit houdende regeling van de uitoefening van
de bevoegdheden van de Commissaris.

ARGO-decreet - De gehechtheidsverklaring

Artikel 6 van het ARGO-decreet bepaalt : ,,De onder-
tekening van de verklaring van gehechtheid aan het
Gemeenschapsonderwijs bedoeld in artikel 32, 2” ge-
beurt bij de aanvaarding van het lidmaatschap van de
in artikel 5 bedoelde bestuursorganen.”

Dit besluit werd voor advies aan de Raad van State
voorgelegd. Mag ik van de geachte Minister vernemen of deze

bepaling ook van toepassing is op de personeelsleden :

Vraag nr. 127
van 5 april 1990
van de heer A. LARIDON

- die gecoöpteerd zijn in deze lokale raden ;
- die ambtshalve deel uitmaken van deze lokale ra-

den ?

ARGO - Administratieve omkadering Antwoord

Tot op vandaag werkt de ARGO nog hoofdzakelijk
met ambtenaren die onder de bevoegdheid vallen van
de Gemeenschapsminister van Onderwijs en Vorming.

In antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid mede
dat de personeelsleden die zijn gecoöpteerd in de loka-
le raden de gehechtheidsverklaring ondertekenen.

De eigen personeelsformatie is er nog niet, op twee
leden na (de Administrateur-generaal en zijn adjunct) ;
de rest, ongeveer honderd man, is ,,geleend”.  Normaal
moeten er 530 ambtenaren worden toegewezen aan de
ARGO.

Daarentegen is artikel 6 van het ARGO-decreet niet
van toepassing op de personeelsleden die ambtshalve
van deze raden deel uitmaken.

Mag ik de geachte Minister vernemen wanneer de ad-
ministratieve omkadering van de ARGO nu uiteinde-
lijk zijn effectieve uitvoering zal kennen ? GEMEENSCHAPSMINISTER VAN

OPENBARE WERKEN EN VERKEER

Antwoord

In antwoord op zijn vraao  clep1  ik het cwsarhte  !id mpdpb ---- *__ __-_ b-- -AA--
dat de Vlaamse Executieve in zijn vergadering van 19
april 1990 drie ontwerpen van besluit heeft goedge-
keurd, met name :

Vraag nr. 131
van 8 maart 1990
van de heer M. DESUTTER

Werkgroep onderzoek van baggerslib - Conclusies

a) ontwerp-besluit van de Vlaamse Executieve tot
vaststelling van de wijze waarop de personeelsleden

Hoe ver is de werkgroep voor onderzoek van bagger-
specie gevorderd in haar werkzaamheden ? Een tus-
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sentijds rapport zou zijn afgewerkt tegen eind februari.
Wat zijn hiervan de conclusies ?

Hoe ver is het onderzoek gevorderd naar de behande-
lingswijze ? Wat zijn de bevindingen op het proefstort-
terrein Geuzenhoek ? Zijn er ook reeds conclusies
voor het project Callemoeie ?

Is de inventaris van de slibstorten reeds opgesteld ?
Hoe ver is het onderzoek rond de baggerspecieproble-
matiek, dat zou gebeuren in samenwerking met andere
betrokken departementen, reeds gevorderd ?

Antwoord

Ik kan het geachte lid mededelen dat de werkgroep ad
hoc, opgericht bij beslissing van de Vlaamse Executie-
ve op 18 februari 1988 en belast met de gecoördineerde
aanpak van de problematiek van de bagger- en rui-
mingsspecie een uitgebreide nota betiteld : ,,De pro-
blematiek van bagger- en ruimingsspecie in Vlaande-
ren” aan de Vlaamse Executieve heeft voorgelegd.

Op de zitting van 30 januari 1990 hechtte de Vlaamse
Executieve haar goedkeuring aan de omschrijving en
de analyse van de problematiek van de bagger- en
ruimingsspecie zoals in deze nota vermeld, alsmede de
daarin opgenomen doelstellingen en gelastte elk der
betrokken Gemeenschapsministers met de uitvoering
van de doelstellingen van deze nota.

Deze
vat.

doelstellingen kunnen als volgt worden samenge-

1.

2.

3.

4.

5.

Om te komen tot een gecoördineerde procedure
voor monstername en analyse voor bergings- en rui-
mingsspecie, zal worden nagegaan of de richtlijnen
ter zake geldend voor bevaarbare waterlopen kun-
nen worden uitgebreid tot onbevaarbare waterlo-
pen.

9. In samenwerking met de betrokken overheidsinstel-
lingen zal een uitvoeringsbesluit van de Vlaamse
Executieve worden voorbereid aangaande de mi-
lieuhygiënische kwaliteitseisen van de zandfractie
uit de bagger- en/of ruimingsspecie en van bagger-
produkten in het algemeen met het oog op nuttig
gebruik in de bouwsector.

10. Via de provinciegouverneur zullen ook de hoeveel-
heden baggerspectie voor de onbevaarbare water-
lopen van de tweede en derde categorie worden
gekwantificeerd.

Voor het bergen van onderhoudsbaggerspecie werd
door het Bestuur der Waterwegen en OVAM een
milieueffectprocedure (MEP) uitgewerk, die nu op
haar bruikbaarheid wordt getest aan de hand van
twee test-cases. De resultaten van dit onderzoek,
waarbij zal worden nagegaan of de MEP in al dan
niet aangepaste vorm kan worden veralgemeend
zullen binnen de twee jaar bekend zijn.

De werkgroep ad hoc werd door de Vlaamse Executie-
ve verder belast met de gecoördineerde aanpak van de
beleidsmaatregelen en zal ter uitvoering van de geno-
men beslissingen driemaandelijks verslag uitbrengen
bij de Vlaamse Executieve.

Het proefstortenproject Geuzenboek werd nog niet
aangevat zodat uiteraard nog geen resultaten beschik-
baar zijn.

Het Bestuur der Waterwegen heeft voorstellen inge-
diend voor het uitvoeren van een proefstortenpro-
gramma  op de Geuzenhoek (Gent) inzake het ge-
bruik van natuurlijke afdichtingen en behandelingen
van gestorte baggerspecie. Dit programma loopt
over een periode van 2 jaar.

Evenmin kunnen enige conclusies getrokken worden
uit het project Callemoeie, gezien een vergunning voor
het storten van baggerspecie door de Bestendige Depu-
tatie van de Provincie Oost-Vlaanderen in beroep ge-
weigerd werd.

Zowel op nationaal als internationaal vlak is de
overtuiging gegroeid dat niet de chemische inhoud
van verontreinigde baggerspecie bepalend is voor
de invloed op het milieu, maar dat veeleer de bio-
logische beschikbaarheid van de verontreinigingen
in beschouwing te nemen is. Onderzoeken in die
richting zullen worden gestimuleerd.

Vraag nr. 144
van 14 maart 1990
van de heer M. DESUTTER

Geringe groeicijfers voor de haven van Antwerpen -
Maatregelen

Ter gelegenheid van een herziening van de gewest- Volgens een persbericht tekent zich inzake container-
plannen moeten stortterreinen voor baggerspecie cijfers voor de Antwerpse haven een negatieve trend
worden voorzien in de gewestplannen. Het Bestuur af.

der Waterwegen maakt hiertoe een inventaris op
van hoeveelheden baggerspecie die gedurende de
eerstkomende tien jaar moet worden geborgen om
de bevaarbaarheid van het Waterwegennet en de
maritieme toegankelijkheid van de zeehavens veilig
te stellen.

6. Het Bestuur der Waterwegen zal verder nagaan hoe
het volume te bergen onderhoudsbaggerspecie kan
worden gereduceerd door de aanwending van aan-
gepaste bergings- en scheidingstechnieken.

7. Het Bestuur der Waterwegen zal een nota opmaken
over de ecologische, economische, technische en
juridische aspecten, verbonden aan het storten van
onderhoudsbaggerspecie op het Belgisch continen-
taal plat.

8. Ter gelegenheid van de aanvraag tot verlenging van
de WVO-vergunning van het terugstorten van circa
10 miljoen kubieke meter onderhoudsbaggerspecie
in de Westerschelde, zal aan de Nederlandse over-
heid worden uiteengezet welke de reeds bereikte
en nog te verwachten resultaten zijn ten aanzien
van de vermindering van de belasting van zware
metalen, organische microverontreinigingen en mi-
nerale olie op de Schelde.



694 Vlaamse Raad - Vragen en Antwoorden - Nr. 13 - 14 mei 1990

Deze vertoonden slechts een groei van 1 ten honderd geen recht hebben op schadeloosstelling, laat staan
wat een veel geringer groeicijfer zou zijn dan dit van zelfs geen antwoord op een verzoekschrift ontvan-
de andere havens. gen ?

Volgens het persartikel zou Antwerpen dit grotendeels
aan zichzelf te wijten hebben door steeds dezelfde pro-
blemen te laten aanslepen, door de onefficiënte wer-
king van de sluizen, door het ontbreken van een effec-
tieve scheepvaartbegeleiding en de sociale onrust.

2. Is de Minister bereid dringend het nodige te doen,
niettegenstaande reeds maanden verlopen zijn ?

Antwoord

Graag vernam ik welke maatregelen de geachte Ge-
meenschapsminister zal nemen om de genoemde nega-
tieve trend in een positieve richting om te buigen.

N.B. : Deze vraag werd eveneens gesteld aan de heer
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Financiën en Begroting.

Ik heb de eer het geachte lid mede te delen dat de
klachten van de aangelanden door de betrokken uit-
voeringsdienst werden overgemaakt aan de uitvoeren-
de aannemer. 1

Na ontvangst van het antwoord van de aannemer zullen
de betrokkene eerstdaags worden ingelicht over het
gevolg dat aan hun klachten zal worden verleend.

Antwoord

Alhoewel het niet aan de Minister van Openbare
Werken en Verkeer toekomt zich uit te spreken over
de gegrondheid van de argumenten die vraagsteller
aanhaalt om de eventuele stagnatie van het container-
vervoer naar de haven van Antwerpen te verklaren,
meen ik dat er een aantal elementen wijzen op een
nieuwe te verwachten groei van het containerverkeer
naar de haven van Antwerpen.

II. VRAGEN WAAROP NIET WERD GEANT-
WOORD BINNEN DE REGLEMENTAIRE
TERMIJN (Regl. art. 74,5)

Zo werd op 20 april 1990 het eerste containerschip
gelost aan de nieuwe containerkaai op de Schelde. Het
ingebruiknemen van deze infrastructuur die buiten de
sluizen is gelegen, moet een positieve invloed hebben
op de trafiek.

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
RUIMTELIJKE ORDENING EN HUISVESTING

Vraag nr. 139
van 6 april 1990
van de heer M. DESUTTER

De scheepvaartbegeleiding die overigens niet ont-
breekt zoals de collega meent te moeten stellen, wordt
zowel infrastructureel (Schelderadar) als organisato-
risch verder op punt gezet.

Bescherming woning De Beir te Knokke-Heist - Stand
van zaken

Vraag nr. 153
van 23 maart 1990
van de heer G. CARDOEN

Werken aan de N 8-Ninoofsesteenweg - Schade

De zogenaamde woning De Beir te Knokke-Heist op
de hoek van de Dumortierlaan en de Ferdinand Mos-
selmanstraat werd in 1924 gebouwd naar een ontwerp
van architect Huib Hoste. Hiermee realiseerde hij niet
alleen een persoonlijk meesterwerk, maar stelde hij
Vlaanderen ook op minstens gelijke voet met de ons
omringende landen in de avant-gardistische stijl en het
modernisme van de jaren 1920.

In de loop van 1989 werden onder het toezicht van de
diensten van de geachte Minister bepaalde verbete-
ringswerken aan de N 8 uitgevoerd, meer bepaald het
aanbrengen van een asfaltlaag op het grondgebied Len-
nik en dit ter hoogte van de woningen nummer 96 tot
en met 100.

Algemeen wordt de woning De Beir in internationale
architectuurmiddens beschouwd als een unicum en dit
niet alleen in de ontwikkeling van de Belgische archi-
tectuur. Ook in verschillende Europese publikaties
wordt deze woning gezien als een realisatie met inter-
nationale dimensie.

Door een slechte uitvoering hebben de aangelanden
schade ervaren en ook klacht neergelegd bij de bevoeg-
de instanties van het departement van de geachte Mi-
nister.

Tot vandaag kwam er geen antwoord, noch werd er
enig gevolg aan gegeven.

Kan de geachte Minister de volgende vragen beant-
woorden ?

In alle publikaties en vakliteratuur met een overzicht
van de Belgische en Vlaamse architectuur neemt de
woning een cruciale plaats in, zo ze al niet op voorpa-
gina wordt afgebeeld. In 1932 selecteerde de Italiaan
Sartoris de woning voor zijn overzicht Ghi Elementi
dell’Architettura  Funzionale. De Engelsen Alison en
Peter Smithson onderstreepten in 1965 de avant-garde
aspecten in hun publikatie The heroic period of mo-
dern architecture.

1. Kan de geachte Minister het ermee eens zijn dat
wanneer particulieren schade ondervinden door een
slechte uitvoering van werken aan Gewestwegen zij

Sinds vele jaren pleiten verenigingen als het Sint-Luca-
sarchief,  Interbellum en de Stichting Architectmuseum
om dit gebouw bij hoogdringendheid op de monumen-
tenlijst te plaatsen.
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Reeds in 1979 deed de Provinciale Commissie voor
Monumenten en Landschappen een dergelijk voorstel.
In maart 1980 plaatste de toenmalige Minister van Cul-
tuur Rika De Backer de woning De Beir op de voor-
ontwerp-lijst, maar in juli van hetzelfde jaar werd de
beschermingsprocedure door de liberale Minister Kem-
pinaire stopgezet.

Na veel aandringen door het Bestuur van Monumenten
plaatste Minister Dewael de woning in 1988 opnieuw
op de voorontwerp-lijst. Reeds meer dan een jaar ligt
het dossier op uw handtekening te wachten voor het
definitief beschermingsbesluit.

Tot onze grote ontsteltenis blijkt dat het College van
Burgemeester en Schepenen van Knokke-Heist on-
langs een slopingsvergunning voor deze woning heeft
verleend.

Het lijkt mij dus meer dan dringend aangewezen, wil
Vlaanderen één van zijn unieke, internationale gere-
nommeerde meesterwerken binnen zijn kunstpatrimo-
nium vrijwaren van de slopershamer en vermijden dat
een aanslag gebeurt op ons cultureel erfgoed, dat het
dossier ter bescherming van dit monument zeer binnen-
kort in positieve zin wordt beslecht.

Graag vernam ik van de geachte Minister de stand van
zaken. Wanneer kan het beschermingsbesluit worden
verwacht ? Welke belemmerende factoren zijn er even-
tueel nog ?

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN LEEFMILIEU,
NATUURBEHOUD EN LANDINRICHTING

Vraag nr. 260
van 29 maart 1990
van de heer J. LOONES

Zuivering afvalwaters Westkust - Programma

Ondanks de prachtige zomermaanden van 1989 kon de
toeristische sector van de Westkust niet op een analoog
sukses terugblikken. De wijze waarop de overheid het
Salmonellaspook aanpakte en de vaak sensatiegerichte
berichtgeving hebben ,,het voordeel van het mooie
weer” in belangrijke mate verkwanseld.

Gealarmeerd door deze toestand drukte de Gemeen-
schapsminister van Leefmilieu de wens uit de waterzui-
vering van het betrokken gebied prioritair aan te pak-
ken. De oorzaak van de salmonella-aanwezigheid is
immers te zoeken in het lozen van afvalwater in zee.

Uit het antwoord van de geachte Minister op de parle-
mentaire vraag 311 van 18 augustus 1989 van Volksver-
tegenwoordiger Marchand (Vlaamse Raad, Vragen en
Antwoorden, nummer 18, 13 oktober 1989,779) blijkt
dat volgende projecten waren opgenomen op de res-
pectieve investeringsprogramma’s :

- Programma 1989 :

4

bl

4
4

4

f)

g)

leidingen collector De Panne-Koksijde, 22,4  mil-
joen

pompgemaal burgerlijke bouwkunde coll. D-K,
9 miljoen

pompgemaal elektronica coll. D-K, 12,4 miljoen1
l collector Koksijde-zuiveringsinstallatie (ZI)

Wulpen, 129 miljoen

collector westelijk gedeelte middensector, 38,5
miljoen

renovatiewerken pompstation Groenendijk, 4
miljoen

collector Kinderlaan en Louisweg  renovatiewer-
ken, 11,8 miljoen

h) toevoerleiding Koksijde-Bad - Zuiveringsin-
stallatie Wulpen, 90 miljoen

- Ontwerp-programma 1990 :

i) rioolgemaal Kattesas, 50 miljoen

j) aanpassingswerken (uitbreiding)-ZI Wulpen, 154
miljoen

k) aanpassingswerken (uitbreiding)-ZI Nieuw-
poort, 30 miljoen

Na de zomer 1989 werd in de pers breedvoerig geschre-
ven dat tegen de zomer 1990 merkbare verbeteringen
waren beloofd, alsook dat het afvalwater van De Panne
en Koksijde tegen diezelfde zomer naar de ZI te Wul-
pen ;~cjticlcfi  vloeien.

De~c II toont evenwel aan dat het prioriteitenplan
van clti \ l;~amsc Gemeenschap ernstige vertraging op-
loopt. Naar verluidt is die vertraging te wijten aan de
aarzeling van de Algemene Technische Diensten van
de Vlaamse Gemeenschap om de aanbestedingsdos-
siers goed te keuren.

Graag vernam ik van de geachte Minister :

1.

2.

3.

4.

5.

6.

welke fasen van het programma 1989 zijn gereali-
seerd en welke niet ;

wat de precieze reden is van de vertraging der
werken ;

binnen welke (nieuwe) termijn de geachte Minister
de restwerken plant van het programma 1989 en de
werken van het ontwerp-programma 1990 ;

waarom nog steeds geen beslissing is genomen over
de uitbreiding, dan wel het schrappen van de ZI
Nieuwpoort en wanneer de Vlaamse Gemeenschap
die beslissing zal nemen ;

of er in afwachting van de totale realisatie van het
plan maatregelen kunnen worden genomen om de
salmonellavervuiling in de komende zomer in te
dijken en zo ja, welke maatregelen ;

of er een ernstige campagne komt om de bevolking
en de toeristen over de (niet)-gevaren van salmonel-
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la in te lichten, zodat paniekreacties en onbillijke
schade voor de toeristische sector kunnen worden
vermeden ?

Vraag nr. 262
van 30 maart 1990
van mevrouw F. BREPOELS

Verbrandingsoven Houthalen - Gaswasinstallatie

In antwoord op de parlementaire vraag nummer 49
van 28 november 1988 stelt de geachte Minister dat de
vuilverbrandingsoven van Houthalen, uitgebaat door
de Intercommunale voor Afvalverwijdering en -ver-
werking in Noord- en West-Limburg (IVNWL), wordt
gebruikt voor het verwerken van klein chemisch afval
(KCA).

In antwoord op de parlementaire vraag nummer 84
van 9 december 1988 stelt de geachte Minister dat de
verbrandingsoven in Houthalen beschikt over een gas-
wasinstallatie die voldoet aan de huidige normen. Uit
ingewonnen informatie blijkt echter dat deze gaswasin-
stallatie wel werd gepland bij de bouw van de oven en
ook werd geplaatst, doch dat deze installatie omwille
van een aantal omstandigheden, tot op heden niet func-
tioneerde.

Bovendien blijkt dat de lozingsvergunning voor bedoel-
de verbrandingsoven wel rekening houdt met de wer-
king van de gaswasinstallatie. Zo blijkt de toegelaten
hoeveelheid lozingswater 72 kubieke meter per dag te
bedragen. Opvallend is echter dat in de lozingsvergun-
ning geen normen zijn opgenomen voor chloorverbin-
dingen, hoewel hiervan grote hoeveelheden zullen wor-
den geproduceerd.

Graag kreeg ik daarom van de geachte Minister een
antwoord op de volgende vragen.

1.

2.

3.

4.

5.

6.

Hoeveel klein chemisch afval werd er in de periode
1988-1989 vernietigd in de verbrandingsoven van
Houthalen ?

Werden er in 1989 onderzoeken uitgevoerd in het
kader van de naleving van de exploitatievergunning
en werden hierbij overtredingen vastgesteld ?

Op welke gegevens baseert de geachte Minister zich
om te stellen dat de gaswasinstallatie functioneert ?

Sedert welke datum zou de gaswasinstallatie in ge-
bruik zijn ?

Welke hoeveelheden chloorverbindingen worden
geproduceerd door de gaswasinstallatie ?

Werden rond de verbrandingsoven van Houthalen
onderzoeken uitgevoerd naar de aanwezigheid van
dioxines ?

Vraag nr. 263
van 2 april 1990
van de heer J. TIMMERMANS

Stortplaats van baggerslib te Aalst-Erembodegem -
Toezicht

tijd een stortplaats voor baggerslib te Aalst-Erembode-
gem geëxploiteerd. Gelet op de zware industriële lozin-
gen in de Dender stelt zich de vraag naar de verontrei-
niging van het gestorte slib, onder andere Cr, Zn en
CS2. Gevreesd mag worden dat dit slib zwaar is veront-
reinigd, zodat in een quasi vol gebouwde woonkern
een klasse 1-stort wordt geëxploiteerd.

Mag ik van de geachte Minister het volgende verne-
men ?

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

Op grond van welke criteria werd een vergunning
verleend ?

Welke concrete beschermingsmaatregelen werden
opgelegd inzake bescherming van bodem, grondwa-
ter en milieuhinder ?

Werd er reeds controle uitgeoefend op de naleving
van de voorwaarden en zo ja, wanneer en door
wie ?

Wat waren de resultaten van deze controles ?

Bezit de exploitant een lozingsvergunning voor het
transportwater en voldoet dit water aan de gestelde
lozingsvoorwaarden ?

Is het verantwoord dergelijke stortplaatsen nabij
een grote woonkern en een sportcomplex te vesti-
gen ?

Wat is de nabestemming ? Welke maatregelen wer-
den opgelegd om de verspreiding van onder meer
zware materialen te beletten ?

Behoren dergelijke stortplaatsen tot de black-
points ? Hoe worden ze opgevolgd ?

Bevinden er zich langs de Dender nog dergelijke
stortplaatsen en zo ja, waar ? Welke onderzoeken
gebeuren er ter zake ?

10. Welke bedrijven loosden en lozen rechtstreeks
zware metalen in de Dender ?

Vraag nr. 264
van 5 april 1990
van de heer P. MATTHYS

Stekene - Mangaanvergiftiging

Op 12 januari 1990 heeft op de vraag van de burge-
meester van Stekene  en de provinciegouverneur van
Oost-Vlaanderen, de Provinciale Dienst voor de Be-
scherming van het Leefmilieu water- en bodemstalen
genomen op de camping Vlasaard en dit in nauwe
samenwerking met de Gezondheidsinspectie Oost-
Vlaanderen. Dezelfde dag werd één drinkwaterstaal
genomen op de dichtbijgelegen camping Reinaert
(Heirweg Stekene)

Deze bemonstering is uitgevoerd naar aanleiding van
één bewezen  geval -.a- :-:--v II mangaanveïgiftlgmg.  T-- -----111 VCl-
band hierbij werd een link gelegd met het ziektegeval
van mevrouw X op de camping Vlasaard, waar de
wegen zouden zijn verhard met LD-slakken.

Door het Bestuur der Waterwegen wordt sedert enige
Alle putwaters van de camping Vlasaard alsook het
putwater van de camping Reinaert hebben een man-
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gaanconcentratie die hoger is dan 50 milligram per liter In aanvulling en aansluiting met vraag nummer 15 van
(mg/l) zijnde de maximaal toelaatbare concentratie vol- 17 januari 1990 van J. Cuyvers gesteld in de Vlaamse
gens het besluit van de Vlaamse Executieve van 15 Raad en het antwoord van de geachte Minister hebben
maart 1989 houdende vaststelling van een technische wij de eer volgende vragen te stellen aan de geachte
reglementering inzake drinkwater. Minister.

Uit het onderzoek van de bodemstalen blijkt dat ver-
hoogde mangaanconcentraties, tot 2 à 3 ten honderd
voorkomen op die plaatsen waar LD-slakken of me-
taalslakken als bodemverharding zijn aangebracht.

1. Kan de Minister mij de analyseresultaten meedelen,
zoals deze door de dienst Onderzoek van de OVAM
zijn bekomen na bemonstering van de bodemstalen
binnen de camping Vlasaard door de heer M. Alli-
son, toezichthoudende ambtenaar van de OVAM ?

Het onderzochte monster van de LD-slakken, of me-
taalslakken of afvalslakken zelf vertoont een mangaan-
gehalte van 2,l  ten honderd, De PH-waarde is relatief
hoog, namelijk 12.

2.

Op vrijdag 12 januari 1990 werd ook een bemonstering
uitgevoerd door het Laboratorium voor Toxicologie
van de Rijksuniversiteit Gent. De resultaten hiervan
liggen in dezelfde resultatensfeer als hierboven ver-
meld.

Kan de Minister mij de resultaten van de chemische
analyses meedelen van de totale samenstelling van
de uitgeloogde bestanddelen van de LD-slakken,
afkomstig van de NV Sidmar, zoals deze in opdracht
van de dienst Onderzoek van OVAM in 1988 door
het Studiecentrum voor Kernenergie (SCK) zijn be-
komen ?

3.

Op woensdag 17 januari en woensdag 24 januari 1990
worden door de Provinciale Gezondheidsinspectie, in
het kader van de getroffen profylactische maatregelen
van vrijdag 12 januari 1990, monsters genomen van
bloed en urine bij zich uit vrije wil aangeboden bewo-
ners binnen de camping Vlasaard.

Beantwoordt de scheikundige samenstelling van de-
ze LD-slakken aan de Europese richtlijn 86/278/
EEG van 12 februari 1986 betreffende de bescher-
ming van het leefmilieu, in het bijzonder de bodem,
bij het gebruik van zuiveringsslib in de landbouw ?

4. Welke onderzoeken heeft OVAM in verband met
deze zaak ingesteld en welke zijn de resultaten van
elk van deze onderzoeken ?

De bedoeling hiervan was in essentie de gezondheids-
risico’s van deze verontreiniging te bepalen. 5.

De resultaten van het bevolkingsonderzoek binnen de
camping Vlasaard wijzen uit dat er voor de onderzoch-
te personen geen rechtstreeks gezondheidsgevaar is op
voorwaarde dat de blootstelling aan mangaanhoudend
water stopt.

Welke onderzoeken zullen nog worden ingesteld
waarbij de samenstelling van de bodem en/of de
samenstelling van de ondergrond primordiaal zijn ?

6. Mogen LD-slakken (nog) verder worden gebruikt
bij bodemverharding ? Wat is de motivering hier-
van ?

Reeds op 16 januari 1990 heeft de burgemeester de
camping Vlasaard en de in de onmiddellijke omgeving
gelegen campings opgelegd zich aan te sluiten op het
openbaar waterleidingsnet, in deze streek bedeeld door
de Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening
(VMW).

Overweegt de geachte Minister met de gegevens
ons thans bekend saneringsmaatregelen binnen de
camping Vlasaard ? Werden reeds dergelijke maat-
regelen opgelegd ?

Op 24 januari 1990 wordt op vraag van de burgemees-
ter een drinkwaterstaal genomen op de Voorhout-cam-
ping, die ver is verwijderd van de camping Vlasaard.

Hoe evalueert de Minister thans deze zaak in functie
van de hiervoor gestelde vragen ?

De resultaten van de staalname van dit putwater hou-
den in dat er een overschrijding  is van de wettelijk
voorgeschreven normen voor wat betreft oxydeerbaar-
heid, ijzer en.. . mangaan : 116 milligram per liter (mgl
1) (ref. 50).

Vraag nr. 265
van 5 april 1990
van de heer A. LARIDON

VMZ en OVAM - Inefficiënte werking

Dit betekent dat dit water niet geschikt is voor mense-
lijke consumptie.

Op 8 februari 1990 heeft de Provinciale Dienst voor
de Bescherming van het Leefmilieu bemonsteringen
uitgevoerd van putwater dat verschillende inwoners
van Stekene, redelijk afgelegen van de camping Vla-
c.OOFAJCILLI u > voor mcnsclij  kc cons*umptic  gebruiken.

De resultaten van de zes bemonsteringen zijn in 5 van
de 6 gevallen positief wat mangaanconcentratie betreft.
De resultaten gaan van 160 mg/l over 218 mg/l  tot 344
mg/l  en tweemaal 390 mg/l, daar waar de norm 50 mg/l
is.

In het Sobemap-rapport blijkt duidelijk dat de werking
van de Vlaamse Maatschappij voor Waterzuivering
(VMZ) weinig efficiëntie vertoont. Bovendien stellen
we vast dat tot op heden de Directie Toezicht en Ver-
gunningen van de parastatale Openbare Afvalstoffen-
maatschappij voor het Vlaamse Gewest (OVAM) nog
steeds niet bereid is te handelen volgens de beschikkin-
gen van de Vlaamse Executieve en in tal van domeinen
optreedt als rechter en partij tot ergernis van de juridi-
sche instanties.

Mag ik van de geachte Minister vernemen welke maat-
regelen hij treft om aan deze situatie een einde te
maken en of het niet nodig is aan bovenvermelde direc-
tie wijzigingen aan te brengen ?.
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GEMEENSCHAPSMINISTER VAN ONDERWIJS

Vraag nr. 108
van 26 maart 1990
van de heer D. VERVAET

Nederlandstalige scholen in faciliteitengemeenten - Sa-
menstelling schoolbevolking

Mag ik voor elke Nederlandstalige school in de zes
faciliteitengemeenten het aantal Franstaligen en het
aantal buitenlanders onder de leerlingen kennen ?

Wat is hun percentage in verhouding tot het totaal
aantal leerlingen van de respectieve scholen ?

Vraag nr. 109
van 26 maart 1990
van de heer D. VERVAET

Franstalige scholen in faciliteitengemeenten - Aantal
leerlingen en kostprijs

Hoeveel Franstalige scholen bestaan er in de 6 facilitei-
tengemeenten rond Brussel ? In welke gemeente zijn
ze gelegen en hoeveel leerlingen lopen er school ?

Hoeveel kosten deze leerlingen jaarlijks
se Gemeenschap (bedrag per leerling)

aan de Vlaam-

Vraag nr. 110
van 28 maart 1990
van de heer A. DENYS

Leerlingenvervoer in het basisonderwijs - Remgeld

In aanvulling op mijn vraag nummere 42 van 27 decem-
ber 1989 en het door de geachte Minister daarop ver-
strekte ontwijkend antwoord, wens ik volgende concre-
te vragen nogmaals te stellen aan de geachte Minister.

Er bestaat geen duidelijkheid in verband met het rem-
geld over de periode van 1 januari 1987 tot en met 30
juni 1987. De directies van de scholen hebben op ver-
schillende wijze gehandeld. Sommige directies hebben
het remgeld opgehaald en zij werden daarop verzocht
het geld door te storten aan de Dienst Leerlingenver-
voer. Andere directies hebben het geld niet opgehaald
of hebben het teruggestort aan de ouders en deze direc-
ties werden tot nog toe met rust gelaten.

Daarom
men :

had ik graag van de geachte Minister verno-

1.

2.

hoe de verschillende handelwijzen van de directies
kunnen worden verklaard ;

wat zal worden ondernomen om de verschillende
behandelingen van deze directies ongedaan te ma-
ken ?

Vraag nr. 112
van 28 maart 1990
van de heer M. DESUTTER

Pensioenregeling voor personeelsleden werkzaam in bij-
ambt - Stand van zaken

Het koninklijk besluit van 15 april 1958, artikel 5 c
bepaalt dat een onderwijsambt als bijbetrekking moet
worden beschouwd, van zodra de betrokkene bruto-in-
komsten heeft uit een andere bezigheid of pensioen,
waarvan het bedrag gelijk is aan of hoger is dan de
brutobezoldiging die hij zou verkrijgen, indien zijn on-
derwijsambt als hoofdambt met volledige prestaties
werd uitgeoefend, doch berekend op het minimum van
de weddeschaal.

Hierdoor komen heel wat onderwijsmensen, die bij-
voorbeeld een politiek mandaat hebben uitgeoefend
ernstig in de problemen, wanneer zij pensioengerech-
tigd worden.

Hun onderwijsfunctie wordt als bijambt  beschouwd en
daardoor dient de wet van 24 december 1976, artikel
76 en volgende en het koninklijk besluit van 15 april
1958, artikel 44 te worden toegepast.

Artikel 77, paragraaf 1 van de wet van 24 december
1976 bepaalt dat geen wedde wordt toegekend voor
prestaties geleverd in het onderwijs, door een persoon
die reeds een hoofdberoep uitoefent buiten het onder-
wijs, voor de gezamelijke bijkomende prestaties die
een derde overschrijden van het minimum aantal uren
vereist voor een ambt met volledige prestaties.

Artikel 44ter van het koninklijk besluit van 15 april
1958 bepaalt bovendien dat een bijambt  dient te wor-
den bezoldigd op basis van de minimumwedde van de
schaal die het personeelslid zou hebben verkregen
moest hij zijn ambt als hoofdambt met volledige pres-
taties uitoefenen.

Een decreet zou deze aangelegenheid regelen. Graag
vernam ik van de geachte Minister de stand van zaken
van de werkzaamheden ter zake en wanneer het de-
creet mag worden verwacht.

Vraag nr. 113
van 28 maart 1990
van de heer A. LARIDON

Gemeenschapsscholen - AM VD-personeel

Mag ik van de geachte Minister het volgende verne-
men ?

1. Werd reeds bepaald over welk kader van admini-
stratief, meester-, vak- en dienstpersoneel (AMVD)
men zal kunnen beschikken in de Gemeenschaps-
scholen ? Zijn er voorstellen ? Welke weerslag zal
dit hebben op de begroting ?

2 Wordt  mntatie  van het AhlTVl3-n~rcrrn~~l  i n  d1p hlli-*u. *AI.+cuc*~ . UI1 AIWC  1 _I.L  . Y ~“.““IA”“I  111 U” IICI.
dige situatie nog mogelijk ? Wordt dit niet bemoei-



Vlaamse Raad - Vragen en Antwoorden - Nr. 13 - 14 mei 1990 699

3.

lijkt doordat er twee diverse betalingsdiensten zijn
voor het personeel, namelijk de weddedienst en de
staatsdiensten met afzonderlijk beheer van het Mi-
nisterie van Onderwijs (SABMO’s)  ?

Kan er geen soepeler personeelsbeleid tot stand
worden gebracht ? Is uw departement en/of de Au-
tonome Raad voor het Gemeenschapsonderwijs
(ARGO) bevoegd om voorstellen te doen ?

Vraag nr. 114
van 3 april 1990

Open Hoger Onderwijs - Opbouw

van de heer A. LARIDON

Deeltijds leren - Vormingen vereist door de leerplicht

Het Regeerakkoord stelt een regeling in het vooruit-
zicht met betrekking tot het Open Hoger Onderwijs
als multimediaal afstandsonderwijs.

Volgens artikel 1 van de wet van 29 juni 1983 betreffen-
de de leerplicht wordt bij deeltijds leren voldaan aan
de eisen van de leerplicht wanneer naast het leren ook
erkende vorming is voorzien. Deze vorming moet vol-
doen aan de eisen gesteld door de leerplicht. In artikel
2 van dezelfde wet wordt een Commissie ingesteld die
de erkenning van deze vorming adviseert.

Mag ik van de geachte Minister het volgende verne-
men ?

1. Welke stappen werden hiertoe reeds gezet in elk
van de onderwijsnetten ?

2. Hoe het zit met de coördinatie en de organisatori-
sche opbouw van het geheel ?

Mag ik van de geachte Minister vernemen :

- of deze Commissie reeds werd opgericht ;

- hoeveel maal deze Commissie bijeenkwam ;

Vraag nr. 125
van 5 april 1990
van de heer W. SEEUWS

- welke vormingen weerhouden werden voor erken-
ning ;

Experimenten en vernieuwingen beroepssecundair on-
derwijs - Evaluatie

- welke de criteria voor erkenning zijn ?

Vraag nr. 117
van 4 april 1990

Sinds ruim negen jaar gaat de bijzondere aandacht van
de geachte Minister naar het beroepssecundair onder-
wijs.

van de heer A. LARIDON

Kandidaten werkplaatsleider - Rangschikking

Mag ik van de geachte Minister vernemen hoe de be-
trekkingen van werkplaatsleider statutair worden toe-
gekend ?

Jaar na jaar werden leerkrachten vrijgesteld ter bege-
leiding van experimenten en vernieuwingen. Herhaal-
delijk verschenen nieuwe richtlijnen met allerlei maat-
regelen en aangepaste leerplannen. Herhaaldelijk
sprak de Minister in de bevoegde Commissie van de
Senaat en via de massamedia over de doorgevoerde
vernieuwingen en de uitstekende resultaten ervan.

Wordt de eerste gerangschikte automatisch aangesteld
in een vacante betrekking ? In welke volgorde gebeurt
de aanduiding bij mogelijke mutaties en bij het voor-
handen zijn van boventalligen ?

Ondertussen waren de jaarlijkse verslagen van de scho-
len, de stuurgroepen en de begeleidende inspectie in
verband met de geboekte resultaten heel wat genuan-
ceerder.

Vraag nr. 119
van 4 april 1990
van de heer A. LARIDON

Onlangs geraakte een studie bekend die vanaf 1985
werd uitgewerkt door het Centrum voor Sociaal en
Psyche-pedagogisch Onderzoek van de Katholieke
Universiteit Leuven.

Toezicht buiten de school - Wettelijkheid
Kan de geachte Minister mij in dit verband laten we-
ten :

Kan een inrichtingshoofd zijn personeelsleden ver-
plichten op strategische plaatsen in de stad individueel
of onder de vorm van mobiele ploegen middagtoezicht
te doen ?

1. welke de nieuwe elementen zijn die deze studie aan
het licht bracht en die hem niet eerder in de jaarver-
slagen van begeleiders en de bevoegde inspectie
werden gesignaleerd ;

Hoe stelt de verantwoordelijkheid inzake ongevallen
of incidenten zich buiten de school ?

Kan verbod worden opgelegd aan studenten ‘s middags
buiten de school te eten, indien de ouders daarmee
akkoord zijn ? Is het verplichten van bijzondere toela-

2. welke concrete maatregelen hij in het algemeen en
volgend schooljaar in het bijzonder neemt wat het
beroepssecundair onderwijs betreft ;

3. wat deze studie heeft gekost en hoe deze uitgave
wordt verantwoord ?

tingskaarten voor de studenten die ‘s middags de school
verlaten toegelaten ?

Zijn er hier geen machtsoverschrijdende elementen zo-
wel ten opzichte van studenten, ouders en personeel ?

Vraag nr. 123
van 4 april 1990
van de heer A. LARIDON
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Vraag nr. 126
van 5 april 1990

onderwijsinstellingen die om geografische, pedagogi-
sche of infrastructurele redenen samenhoren.

van de heer A. LARIDON

ARGO-decreet - Onderwijs sociale promotie met een
BI -afdeling

Het komt veelvuldig voor dat een avondschool een Bl
inricht (hoger onderwijs - onderwijs voor sociale pro-
motie (OSP). In een scholengroep waar een dergelijke
Bl voorkomt is meestal verder geen hoger onderwijs
aanwezig.

Mag ik van de geachte Minister vernemen :

1. in hoeveel gevallen hoger onderwijs (volledig leer-
plan) en andere niveaus samen op één campus zit-
ten ;

2. in welke gevallen het gaat over dezelfde directie en
hoe een dergelijke situatie organisatorisch wordt op-
gelost ?

Mag ik van de geachte Minister vernemen :
- waar een dergelijke toestand zich voordoet met na-

me Bl in een scholengroep waar verder geen hoger
onderwijs bestaat, het aantal gevallen en plaatsen ;

- hoe een dergelijke situatie organisatorisch wordt
opgelost ?

Vraag nr. 131
van 5 april 1990
van de heer A. LARIDON

Lokale schoolraden - Kiesgerechtigden

Vraag nr. 128
van 5 april 1990
van de heer A. LARIDON

ARGO-decreet - Pedagogische colleges

Artikel 9, 8 2 van het ARGO-decreet bepaalt :

Artikel 9, 0 1, 1” van het ARGO-decreet bepaalt dat
kiesgerechtigd zijn ,,de ouders van de regelmatig inge-
schreven leerlingen van de onderwijsinstellingen die
onder de schoolraad ressorteren. Voor de aanwijzing
van die leden heeft eenieder die naar Belgisch recht
de ouderlijke macht of de voogdij uitoefent, per school-
raad, één stem, ongeacht het aantal regelmatig inge-
schreven kinderen die hij heeft in de onderwijsinstellin-
gen ressorterend onder de betrokken schoolraad”.

,,Onder pedagogisch college wordt begrepen : de ver-
gadering van de verkozen leden van het onderwijzend
personeel van een onderwijsinstelling ressorterend on-
der de schoolraad, met dien verstande dat het aantal
leden van de pedagogische colleges van de schoolraad
ten minste het dubbele moet zijn van het aantal te
coöpteren leden. De Centrale Raad bepaalt de samen-
stelling, de bevoegdheid en de werking van dit pedago-
gisch college. ”

De ouderlijke macht neemt een einde op de leeftijd
van 18 of 21 jaar. De toestand voor leerlingen die ouder
zijn is dus onduidelijk.

Mag ik van de geachte Minister vernemen :

1. tot welke leeftijd, 18 of 21 jaar, de ouderlijke macht
in deze context speelt ;

Mag ik van de geachte Minister vernemen :
- of dit aantal het dubbel moet zijn per school, of in

totaal over alle scholen samen die ressorteren onder
één schoolraad ;

2. of het stemrecht van ouders van leerlingen van
vreemde nationaliteiten problemen stelt, bijvoor-
beeld stemrecht van moeders bij islamieten ;

3. wie kiesgerechtigd is voor een leerling die opgeno-

- hoe de term onderwijzend personeel in artikel 9
moet worden begrepen ;

men is in een home of voor een wees ?

- of het hier enkel gaat over personeelsleden die ef-
fectief lesgeven of ook over de personeelsleden die
een meer algemene functie hebben, zoals werk-
meester, onderdirecteur, studiemeester, beheerder,

7. . . .

Vraag nr. 133
van 6 april 1990
van de heer F. DEWINTER

Contacten Vlaamse Administratie met andere admini-
straties en buitenlandse instanties - Taalgebruik

Vraag nr. 129
van 5 april 1990
van de heer A. LARIDON

ARGO-decreet - Lokale organisatie bij samengaan ho-
ger onderwijs en andere onderwijsniveaus

Kan de geachte Minister mij meedelen welke taal de
diensten gebruiken in hun contacten met de Adminis-
tratie van de Waalse Gewestregering, de Franse Ge-
meenschapsregering, de Brusselse en de centrale Rege-
ring ?

Artikel 5, 3 1, 3” bepaalt dat de lokale raden van
bestuur in de plaats komen van de schoolraden voor
het hoger onderwijs buiten de universiteit. Anderzijds
wordt in artikel 5, 0 1 , 20 beenlA An+ ,.-e  n,L,.,l,,.,.Apaau Ucll cc11 3LIIuuIlaau
wordt opgericht per onderwijsinstelling of groep van

Welke is de voertaal die wordt gebruikt in de contacten
tussen de Administratie van de geachte Minister en
buitenlandse instanties ?

hl r>1Y .u. : Deze vïaag weïû aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.
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GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
OPENBARE WERKEN EN VERKEER

Vraag nr. 154
van 30 maart 1990
van de heer M. SCHOETERS

Renovatie zuidelijk havengedeelte Antwerpen - Plan-
ning

Onlangs kon de geachte Minister zich ter plaatse ver-
: gewissen van de vaste wil die in het zuidelijk havenge-

deelte te Antwerpen aanwezig is om dit gebied aan de
moderne behoeften van de goederenbehandeling aan
te passen. Door Manuport zal met eigen middelen een
investering worden gedaan van 1,8 miljard frank ge-
spreid over 5 jaar.

Voor mij is het duidelijk dat de overheid, indien zij op
een verantwoorde wijze een Vlaamse havenpolitiek wil
voeren, onmiddellijk zelf de nodige investeringen voor
de renovatie van dit havengebied moet uittrekken.

De kosten-batenanalyse, uitgevoerd door professor
Blauwens, levert - in realistische omstandigheden -
een zeer belangrijke positieve ratio op, hetgeen het
belang van deze investeringen voor de overheid onder-
lijnt en hetgeen ook aangeeft dat deze renovatie te
Antwerpen in feite de eerste prioriteit zou moeten
krijgen, boven investeringen in andere havens enkel
gericht op het wegtrekken van trafiek uit Antwerpen.

Aangezien de ratio’s zeer positief zijn en gezien de
hoge inbreng vanuit de privé en de stad kan de klassie-
ke uitvlucht ,,het gebrek aan overheidskredieten” hier
niet worden ingeroepen.

Derhalve zou ik de geachte Minister de volgende vra-
gen willen stellen.

1.

2.

3.

4.

Wat is het standpunt van de geachte Minister in
deze aangelegenheid ? Is dit dossier voor hem prio-
ritair ?

Zal dit dossier aan de Vlaamse Havencommissie
worden voorgelegd en zo ja, wanneer zal dit dan
gebeuren ?

Welke werken voorziet het Vlaamse Gewest pre-
cies ? Graag een opgave van het werk met de ra-
ming.

Wanneer zullen deze werken in de begroting wor-
den ingeschreven ? Wanneer zullen ze worden uit-
gevoerd ?

Vraag nr. 155
van 30 maart 1990
van de heer M. SCHOETERS

Haven
vaart

van Antwerpen - Accomodatie voor de binnen-

In binnenvaartmiddens wordt aangedrongen op het
voorzien van de nodige ligplaatsen voor binnenschepen
te Antwerpen.

De renovatie van de middendokken zal hierbij voor
een probleem zorgen, omdat de nu reeds te geringe
mogelijkheden nog verder zouden worden verminderd.

Derhalve zou ik aan de geachte Minister de volgende
vragen willen stellen.

Hoe ziet de geachte Minister de oplossing van dit
probleem ?

Zal de nodige aandacht worden geschonken aan het
sociaal aspect, dit wil zeggen het voorzien van de
nodige accomodaties voor de schipperij op de wal ?

Wanneer zal een schuildok voor lichters worden
gebouwd ?

In het kader van de EEG-sloopregeling zullen een
aantal schepen op non-actief worden gesteld. Zullen
ook hiervoor ligplaatsen worden voorzien te Ant-
werpen en zo ja, waar zullen ze worden voorzien ?

Vraag nr. 157
van 2 april 1990
van de heer J. TIMMERMANS

Stortplaats voor baggerslib te Aalst-Erembodegem -
Toezicht

Sedert enige tijd is een stortplaats voor baggerslib uit
de Dender in gebruik te Aalst-Erembodegem. Deze
stortplaats is quasi in het centrum van deze deelge-
meente gelegen, vlak naast een stedelijke sporthal.
Naar verluidt wordt hier slib uit de Dender gestort dat
in erge mate beladen is met zware metalen, afkomstig
van diverse industriële bedrijven langs de Dender.

Mag ik van de geachte Minister het volgende verne-
men ?

1.

2.

3.

4.

5.

6.

i.

Wordt deze stortplaats geëxploiteerd op basis van
een exploitatievergunning ? Zo ja, door wie en wan-
neer werd deze verleend ?

Welke voorzorgsmaatregelen werden er opgelegd
en welke werden er uitgevoerd inzake de bescher-
ming van het grondwater ? Is de aangebrachte dun-
ne plastiekfolie een voldoende afscherming ?

Uit welke zones van de Dender is het slib afkom-
stig ? Zijn er analyses van deze diverse soorten slib
ter beschikking ? Zo ja, voldoen alle soorten slib
aan de opgelegde normen inzake zware metalen ?
Welk erkend labo heeft de analyses verricht ? Hoe-
veel analyses werden er verricht per baggersector ?

Wat is de nabestemming van dit baggerstort ? Hoe
wordt dit problematisch stort afgewerkt ?

Hoeveel dergelijke stortplaatsen van baggerslib be-
vinden er zich langs de Dender ? Waar zijn deze
exact gesitueerd ? Werden er analyses verricht inza-
ke zware metalen ?

Wat gebeurt er met zwaar gecontamineerd slib ?

Stelt het Bestuur der Waterwegen zich burgerlijke
partij tegen de vervuilende bedrijven voor de even-
tuele zware stortkosten ? Zo neen, waarom niet ?
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Zo ja, welke bedragen werden tegen welke bedrij- Is over die samenhang al studiewerk verricht ? Zo ja,
ven gevorderd ? wat is het resultaat ? Zo neen, waarom niet ?

Vraag nr. 159
van 3 april 1990
van de heer J. CUYVERS

Vraag nr. 162
van 5 april 1990
van de heer A. SCHELLENS

Baggerwerken op de Dender - Evaluatie van de werk-
zaamheden

Busdiensten naar UZ- Pellenberg - Aanpassingen

In 1987 werd voor het uitvoeren van baggerwerken op
de Dender een onderhoudspacht uitgeschreven, die
liep over 3 jaar, dus tot 1990. Voor zover ik weet zijn
de laatste werken beëindigd en is tot op heden die
onderhoudspacht niet verlengd of vernieuwd. Dat zou
er op neerkomen dat er de volgende jaren niet meer
op de Dender zou worden gebaggerd.

Kan de geachte Minister mij antwoorden op de volgen-
de vragen ?

1.

In verband met de bereikbaarheid van het Universitair
Ziekenhuis te Pellenberg (Lubbeek) worden er regel-
matig klachten genoteerd betreffende de bestaande
busdiensten van de Nationale Maatschappij van de
Buurtspoorwegen (NMVB). Reeds jaren geleden werd
aangedrongen op het bekomen van lijnwijzigingen,
maar de strakke regelingen bleven van toepassing.

Gaarne vernam ik van de geachte Gemeenschapsminis-
ter een antwoord op de volgende vragen.

Welke baggerwerken werden uitgevoerd op de Den-
der ? Wie heeft die werken uitgevoerd ? Wat is de
kostprijs ervan ? Over welke hoeveelheden slib gaat
het ongeveer ?

1. Heeft de betrokken maatschappij Nationale Maat-
schappij van de Buurtspoorwegen (NMVB) de ge-
vraagde lijnwijzigingen reeds onderzocht ?

Waar werd de baggerspecie van de voorbije werken
op de Dender gestort ? Werden er analyses gemaakt
van de baggerspecie op verontreinigende stoffen ?
Wat waren de belangrijkste resultaten (vooral wat
betreft de zware metalen lood en cadmium) ? Wel-
ke garanties heeft de Minister dat er geen verontrei-
niging van het grondwater is door de baggerspecie ?

Welke baggerwerken heeft de Minister gepland
voor de Dender voor 1990 en volgende jaren ? Wat
zullen deze werken kosten ?

Waar zal in de toekomst de baggerspecie van de
Dender worden gestort ? Door wie zal worden ge-
controleerd op verontreinigende stoffen ?

Vraag nr. 160
van 3 april 1990
van de heer H. VAN DIENDEREN

Publiciteitspanelen langs de weg - Resultaten van het
overleg

Bij de begrotingsbespreking in de bevoegde Commissie
van de Vlaamse Raad heeft de geachte Minister zijn
voornemen medegedeeld om overleg te plegen met zijn
Collega van Ruimtelijke Ordening en Huisvesting over
publiciteitspanelen langs de weg.

Wat is het resultaat van dit overleg ? Wordt er nu
strenger opgetreden tegen overtredingen van de ko-
ninklijke besluiten die deze zaak regelen ? Kan de Mi-
nister dit aantonen ?

Vraag nr. 161
van 3 april 1990
van de heer H. VAN DIENDEREN

Stijging van het Scheldewater ingevolge baggerwerken
- Studies

Volgens sommige specialisten stijgt het peil
Scheldewater als gevolg van het uitbaggeren.

van het

2. Welke aanpassingen zouden eventueel kunnen wor-
den ingevoerd ?

Vraag nr. 163
van 6 april 1990
van de heer R. VAN HOOLAND

Haven van Gent - Kredieten

In 1990 is 365 miljoen frank krediet beschikbaar voor
de haven van Gent.

Mag ik het volgende
nister  vragen ?

aan de geachte Gemeenschapsmi-

Waaraan en wanneer zal dit bedrag worden be-
steed ?

Zijn er nog beschikbare bedragen van de vorige
begroting(en) ? Indien ja, welke en waarvoor zijn
deze bestemd ?

Wat is het programma voor de komende vijf jaar ?

Vraag nr. 165
van 6 april 1990
van de heer P. DUMEZ

Aanleg pijplijn - Maritieme toegankelijkheid van Ant-
werpen

Sedert verschillende maanden zijn onderhandelingen
aan de gang tussen de Noorse Gasmaatschappij en de
Belgische overheid in verband met de inplanting van
de gaspijplijn Noorwegen - Zeebrugge.

Reeds in 1989 werd door de vakpers gewag gemaakt
van het feit dat weinig of geen rekening werd gehouden
met de toekomstige verdiepingsplannen naar de Ant-
werpse haven.

Thans zou men in het stadium zijn van de voorberei-
ding van het koninklijk besluit waarbij de vergunningen
worden afgeleverd tot aanleg van de pijplijn.
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Kan de geachte Minister de volgende vragen beant-
woorden ?

1. Is overleg gepleegd met de Antwerpse havenautori-
teiten om in de toekomst de maritieme toegankelijk-
heid te vrijwaren ?

Naar verluidt zou de pijplijn veel te hoog worden
gelegd waardoor toegankelijkheid op een ernstige
wijze in het gedrang komt.

2. Wordt de toegankelijkheid tot de Antwerpse haven
in dit dossier op een minstens equivalente ma-

nier benaderd als de toegankelijkheid tot Rotter-
dam ? En dit zowel vanuit het oogpunt van de diep-
gang van de schepen als van het risico van ontplof-
fing ten gevolge van contact van de ankers met de
pijplijn ?

3. Werd hiervoor voldoende deskundigheid ingeza-
meld en werden hiervoor specialisten geraadpleegd
door de bevoegde overheid ?

Mag ik aandringen op een spoedig antwoord daar, naar
verluidt het dossier bijna in een definitief stadium ver-
keert.
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REGISTER

Vraag nr. Datum Vraagsteller Onderwerp Blz.

G. GEENS, Voorzitter van de Vlaamse Executieve, Gemeenschapsminister van Financiën en Begroting

42

45

46

47

49

14-03-1990 M. Desutter

n 06-04-1990 F. Dewinter

25-04-1990 A. De Beul

27-04-  1990 G. Annemans

08-05-1990 M. Panneels-
Van Baelen

Geringe groeicijfers voor de haven van Antwerpen - Maatregelen 667

Contacten Vlaamse Administratie met andere administraties en bui- 649
tenlandse instanties - Taalgebruik

Publikatie Taalbeheersing in de praktijk - Gebruik door de overheid 649

Gebruik Nederlandse taal te Brussel - Initiatieven 649

Vermindering begroting van het Ministerie van Middenstand - Maat- 649 .
regelen

N. DE BATSELIER, Vice-Voorzitter van de Vlaamse Executieve, Gemeenschapsminister van Economie, Middenstand
en Energie

39

4 0

41

42

43

4 4

27-03-1990 M. Panneels- Vermindering begroting Ministerie van Middenstand - Maatregelen 650
Van Baelen

27-03-1990 A. Denys Landbouwvorming - Centra en middelen 650

27-03-1990 A. Denys Voortdurende vorming van de Middenstand - Verdeling van de uit- 651
gaven

04-04-1990 M.P. Kestelijn- Participatie Vlaamse Gewest in privé-bedrijven - Omvang 652
Sierens

05-04-1990 E. Vankeirsbilck Buitenlandse ondernemingen - Startpremie 652

06-04-1990 F. Dewinter Contacten Vlaamse Administratie met andere administraties en bui- 653
tenlandse instanties - Taalgebruik

L. WALTNIEL, Gemeenschapsminister van Ruimtelijke Ordening en Huisvesting

127 14-03-1990

132 27-03-1990

134 05-04-1990

135 05-04-1990

136 05-04-1990

137 06-04-  1990

138 06-04-  1990

139 0 06-04-  1990

140 12-04-1990

L. Vanhoren-
beek

Onderzoeks- en studieopdrachten sedert 1 januari 1989 - Overzicht 668

J. Van Hecke Gewestplan Gentse en Kanaalzone - Herziening voor Oosterzele

A. Schellens Restauratie orgel Sint-Pieterskerk te Boutersem - Stand van zaken

A. Schellens Bescherming Mariakapel Werchter - Stand van zaken

F. Brepoels Vlaamse Hoge Raad voor de Huisvesting - Vertegenwoordiging

R. Van Hooland Oeverwerken - Vergunningsplicht

F. Dewinter Contacten Vlaamse Administratie met andere administraties en bui-
tenlandse instanties - Taalgebruik

M. Desutter Bescherming woning De Beir te Knokke-Heist - Stand van zaken 694

R. Van Hooland Planschade - Betaalde bedragen en vorderingen 654

669

670

670

653

670

654

0 onbeantwoord Cl aanvullend antwoord A gecoördineerd antwoord
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141 12-04-1990 F. Sarens Erkende huisvestingsvennootschappen - Verlenging van duur 654

143 17-04-1990 J. Valkeniers Vlaams Brabant - Beschikbaarheid bouwpercelen 655

144 17-04-1990 J. Valkeniers Gewestplan Brussel-Halle-Vilvoorde - Herziening 655

145 17-04-1990 J. Valkeniers Vlaams Brabant - Sociaal gerichte huisvesting en grondbeleid 656

146 17-04-  1990 J. Valkeniers Groene Gordel - Aftakeling 656

147 17-04-  1990 J. Valkeniers Vlaams Brabant - Beschikbare oppervlakte volgens bestemming 656

J. LENSSENS, Gemeenschapsminister van Welzijn en Gezin

4 2

43

44

45

4 6

47

4 8

14-03-1990 L. Vanhoren- Onderzoeks- en studieopdrachten sedert 1 januari 1989 - Overzicht
beek

21-03-1990 . E. Beysen Centra voor Levens- en Gezinsvragen - Personeelsuitbreiding

23-03-1990 J. Loones Fonds voor de Kansarmoedebestrijding - Evaluatie

23-03-1990 J. Valkeniers Rusthuizen te Brussel - Taalgebruik tijdens de inspectiebezoeken

26-03-1990 H. Van Wambe- Begrip ,,uren in nachtdienst” - Toepassing voor verpleegkundigen in
ke rustoorden

03-04-1990 A. Laridon Verlaging van de leeftijd voor meerderjarigheid - Sociale gevolgen

06-04-1990 F. Dewinter Contacten Vlaamse Administratie met andere administraties en bui-
tenlandse instanties - Taalgebruik

671

671

671

672

672

657

657

R. DE WULF, Gemeenschapsminister van Tewerkstelling

29 27-03-1990 A. Denys

30 06-04-1990 F. Dewinter

Beroepsopleiding - Centra en middelen

Contacten Vlaamse Administratie met andere administraties en bui-
tenlandse instanties - Taalgebruik

657

658

T. KELCHTERMANS, Gemeenschapsminister van Leefmilieu, Natuurbehoud en Landinrichting

76

156

190

198

13-11-1989 J. De Roo Waterzuivering in het Meetjesland - Uit te voeren werken, timing en
kostprijs

15-01-1990 A. Denys Leie en Schelde - Zuiveringsprogramma’s

08-02-1990 J. Geysels VMZ-bezinkput te Herenthout - Verontreiniging

14-02-1990 M.P. Kestelijn- Beteugeling milieumisdrijven - Directe boete-inning
Sierens

672

673

673

674

205

206

214

225

232

237

20-02-  1990 J. Caudron Schuimvorming Dender te Geraardsbergen - Resultaten onderzoek

20-02-  1990 J. Caudron Cadmiumvergiftiging Dender - Reactie Waals Gewest

23-02-1990 J. Caudron Lozingsvergunningen - Beroepsprocedure

07-03-1990 C. Lisabeth Uitbreiding waterdistributienet in Bachte-Maria-Leerne en Sint-Mar-
tens- Leerne - Planning

09-03-1990 J. Timmermans Geluidsmeetnet op regionale luchthavens - Plannen

13-03-1990 M. Bartholomee- Begrip onderzoekslaboratoria in de wet op giftig afval - Draagwijdte
ussen

674

674

675

675

676

676

0 onbeantwoord Cl aanvullend antwoord A gecoördineerd antwoord
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239

240

241

244

245

248

14-03-1990 M. Desutter

15-03-1990 Jos Bosmans

15-03-1990 Jos Bosmans

16-03-1990 Jos Bosmans

16-03-1990 Jos Bosmans

19-03-1990 J. Cuyvers

Studieovereenkomst OVAM-MICOBEL - Voorstellen en conclusies

Milieumisdrijven - Opsporing en vervolging

Milieumisdrijven - Arrondissement Leuven

Stortplaatsen - Controle en gevolgen

Stortplaatsen in Vlaanderen - Oppervlakte

Overbemaling van grondwater in Vlaanderen - Maatregelen en alter-
natieven

677

677

677

678

678

679

252

253

256

257

258

259

260

261

20-03-1990

20-03-  1990

21-03-1990

23-03-1990

26-03-1990

26-03-  1990

29-03-  1990

29-03-1990

679

680

680

681

681

681

695

658

262

263

264

265

266

30-03-1990

02-04-  1990

05-04-1990

05-04-  1990

05-04-1990

F. Brepoels

F. Brepoels

M. Desutter

J. Cuyvers

J. Geysels

J. Geysels

J. Loones

T. Merckx-Van
Goey

F. Brepoels

J. Timmermans

P. Matthys

A. Laridon

A. Laridon

Waterwingebieden en beschermZngs.zones - Afbakening

Lozingen in de Laambeek te Heusden-Zolder - Maatregelen

VMZ - Inventaris van lozingspunten en controle

Modelvliegtuigen - Geluidshinder

Milieuheffingen voor bedrijven - Vrijstelling

Verbranding afval bij Indaver - Vrijkomen van zouten

Zuivering afvalwaters Westkust - Programma

Hengelsport - Toeristische implicaties

Verbrandingsoven Houthalen - Gaswasinstallatie

Stortplaats van baggerslig te Aalst-Erembodegem - Toezicht

Stekene - Mangaanvergiftiging

VMZ en OVAM - Inefficiënte werking

Oprichting van de NVAquafin  - Gevolgen voor het waterzuiverings-
beleid

696

696

696

697

658

267 06-04-1990 R. Van Hooland Vervuiling Boven-Leie op Frans grondgebied - Impact op vuilvracht
in Vlaanderen

659

268 06-04-1990 F. Dewinter

269 06-04-1990 J. Cuyvers

272 12-04-1990 F. Brepoels

Contacten Vlaamse Administratie met andere administraties en bui-
tenlandse instanties - Taalgebruik

Waterzuiveringsstation Bruggenhoek te Zwalm - Wenselijkheid van
een derdetrapswaterzuiveringsinstallatie

Koninklijk besluit betreffende het geluidsvermogensniveau van ener-
gieagregaten - Uitvoering

659

682

659

281 25-04-1990 A. De Beul Publikatie Taalbeheersing in de praktijk - Gebruik door de overheid 660

P. DEWAEL, Gemeenschapsminister van Cultuur

62 27-03-1990 E. Van Rompuy Culturele uitwisseling met Finland - Kostprijs en representativiteit

63 29-03-1990 T. Merckx-Van Ruraal toerisme - Stimulansen
Goey

64 06-04-1990 F. Dewinter Contacten Vlaamse Administratie met andere administraties en bui-
tenlandse instanties - Taalgebruik

65 12-04-1990 H. Van Diende- Koerdisch Instituut te Brussel - Erkenning
ren

660

682

683

661

0 onbeantwoord Cl aanvullend antwoord A gecoördineerd antwoord



708 Vlaamse Raad - Vragen en Antwoorden - Nr. 13 - 14 mei 1990

H. WECKX, Gemeenschapsminister van Volksgezondheid en Brusselse Aangelegenheden

33 20-03-1990 L. Vanhoren- Medisch schooltoezicht - Bewaren van medische dossiers
beek

36 06-04-1990 F. Dewinter

37 25-04-1990 A. De Beul

Contacten Vlaamse Administratie met andere administraties en bui-
tenlandse instanties - Taalgebruik

Publikatie Taalbeheersing in de praktijk - Gebruik door de overheid

683

661

661

D. COENS, Gemeenschapsminister van Onderwijs

95

97

99

101

06-03-1990 P. Breyne

08-03-1990 M. Desutter

12-03-1990 J. Valkeniers

14-03-1990 L. Vanhoren-
beek

Studentenbevolking universitaire instellingen - Samenstelling 683

Informatie publiek - Brochures en folders 684

Taalgebruik in bestuurszaken - Restrictieve interpretatie 684

Onderzoeks- en studieopdrachten sedert I januari 1989 - Overzicht 685

102 16-03-1990 R. Deswaene Koninklijk besluit nummer 460 - Toepassing 686

686103

104

19-03-1990 R. Van Steenkis- Verlof voor verminderde prestaties wegens ziekte in het onderwijs -
te Toepassingsgebied

21-03-1990 F. Vandenbrou- Onderwijs voor sociale promotie - Studietoelagen 687
cke

105 23-03-1990 J. Laverge
.

Overgang van de leerlingen van MPI’s naar BUS0 - Uitzonderlijk
karakter

687

106 23-03-1990 R. Deswaene Invoeren
voeding

eenheidsstructuur - Gevolgen aantal uren lichamelijke op- 688

107 23-03-1990

108 o 26-03-1990

R. Deswaene Lichamelijke opvoeding in het basisonderwijs - Aantal opdrachten 688

D. Vervaet Nederlandstalige scholen in faciliteitengemeenten - Samenstelling
schoolbevolking

698

109 0 26-03-  1990 D. Vervaet Franstalige scholen in faciliteitengemeenten - Aantal leerlingen en
kostprijs

698

110 0 28-03-1990 A. Denys

111 28-03-1990 J. Devolder

Leerlingenvervoer in het basisonderwijs - Remgeld 698

Franstalige afdeling van Instituut Tibaut - Ver- 689Nederlandstalige en
schil in diploma’s

112 0 28-03-  1990 M. Desutter Pensioenregeling
van zaken

voor personeelsleden werkzaam in bijambt - Stand 698

113 0 28-03-1990 A. Laridon

114 0 03-04-  1990 A. Laridon

115 04-04-  1990 W. Seeuws

Gemeenschapsscholen - AM VD-personeel 698

699

689

Deeltijds leren - Vormingen vereist door de leerplicht

Samenstelling
van vrouwen

subregionale tewerkstellingscomités - Afwezigheid

116 04-04-  1990 A. Laridon

117 0 04-04-  1990 A. Laridou

118 04-04-1990 A. Laridon

119 0 04-04-  1990 A. Laridon

120 04-04-  1990 A. Laridon

Huisvesting ARGO - Oplossingen 690

699

690

699

690

Kandidaturen werkplaatsleider - Rangschikking

Statutaire kern M VD-personeel - Benoemingen

Toezicht buiten de school - Wettelijkheid

Sociale voordelen - Uitvoeringsmaatregelen

: .

0 onbeantwoord 0 aanvullend antwoord A gecoördineerd antwoord
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121

122

123

124

125

126

127

128

129

130

131

132

04-04-1990 A. Laridon

04-04-1990 A. Laridon

0 04-04-  1990 A. Laridon

04-04-1990 A. Laridon

0 05-04-  1990 W. Seeuws

0 05-04-  1990 A. Laridon

05-04-  1990 A. Laridon

0 05-04-1990 A. Laridon

0 05-04-  1990 A. Laridon

05-04-1990 A. Laridon

0 05-04-1990 A. Laridon

05-04-1990 A. Laridon

0 06-04-  1990 F. Dewinter

09-04-1990

09-04-1990

A. Laridon

A. Laridon

Algemene Onderwijsraad - Uitvoeringsmaatregelen

Kunstonderwijs - Financiële middelen

Open Hoger Onderwijs - Opbouw

Commissaris van de Executieve bij de ARGO - Statuut

Experimenten en vernieuwingen beroepssecundair onderwijs - Eva-
luatie

ARGO-decreet - Onderwijs sociale promotie met een Bl-afdeling

ARGO - Administratieve omkadering

ARGO-decreet - Pedagogische colleges

ARGO-decreet - Lokale organisatie bij samengaan hoger onderwijs
en andere onderwijsniveaus

ARGO-decreet - De gehechtheidsverklaring

Lokale schoolraden - Kiesgerechtigden

Personeelsvermindering Gebouwenfonds voor de Rijksscholen -
Vrijgekomen bedrag

Contacten Vlaamse Administratie met andere administraties en bui-
tenlandse instanties - Taalgebruik

ARGO - Administratieve omkadering

Onderwijsadministratie - Samenwerkingsprotocol

L. VAN DEN BOSSCHE, Gemeenschapsminister van Binnenlandse Aangelegenheden en Openbaar Ambt

62

63

64

65

66

67

27-03-1990 R. Van Hooland De vastheid van betrekking voor de ambtenaren - Ontslagen

02-04-  1990 Jos Bosmans Gemeentelijke trekkingsrechten - Aanwending

04-04-  1990 J. Valkeniers Opstellen gemeentebegroting - Interpretatie

05-04-1990 P. Chevalier Beambten burgerlijke stand - Personeelskader

06-04-1990 H. Suykerbuyk Gemeentepensioenen - Aanpassing

06-04-1990 F. Dewinter Contacten Vlaamse Administratie met andere administraties en bui-
tenlandse instanties - Taalgebruik

662

664

664

665

666

666

71 25-04-1990 A. De Beul Publikatie Taalbeheersing in de praktijk - Gebruik door de overheid 666

J. SAUWENS, Gemeenschapsminister van Openbare Werken en Verkeer

131 08-03-1990 M. Desutter Werkgroep onderzoek van baggerslib - Conclusies 692

144 14-03-1990 M. Desutter Geringe groeicijfers voor de haven van Antwerpen - Maatregelen 693

153 23-03-1990 G. Cardoen Werken aan de N 8-Ninoofsesteenweg  - Schade 694

154 0 30-03-1990 M. Schoeters Renovatie zuidelijk havengedeelte Antwerpen - Planning 702

155 0 30-03-1990 M. Schoeters Haven van Antwerpen - Accomodatie voor de binnenvaart 702

157 0 02-04-1990 J. Timmermans Stortplaats voor baggerslib te Aalst-Erembodegem - Toezicht 702

158 02-04-1990 Jos Bosmans Gemeentelijke trekkingsrechten - Aanwending 667

691

691

699

691

699

700

692

700

700

692

700

661

700

662

662
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159 0

160 o

161 o

162 o

163 o

164

165 o

03-04-1990 J. Cuyvers Baggerwerken op de Dender - Evaluatie van de werkzaamheden

03-04-1990 H. Van Diende- Publiciteitspanelen langs de weg - Resultaten van het overleg
ren

03-04-1990 H. Van Diende- Stijging van het Scheldewater ingevolge baggerwerken - Studies
ren

05-04-1990 A. Schellens Busdiensten naar UZ-Pellenberg  - Aanpassingen

06-04-1990 R. Van Hooland Haven van Gent - Kredieten

06-04-1990 F. Dewinter Contacten Vlaamse Administratie met andere administraties en bui-
tenlandse instanties - Taalgebruik

06-04-1990 P. Dumez Aanleg pijplijn - Maritieme toegankelijkheid van Antwerpen

702

702

702

702

702

667

702

0 onbeantwoord Cl aanvullend antwoord A gecoördineerd antwoord


